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Zimski retrovizor 
 

Petak,15.januar 2016. 
 

Prosvetari traže povećanje koeficijenata 
 

Četiri reprezentativna prosvetna sindikata na sastanku  u sredu odlučila su da zatraže dva 

povećanja koeficijenata zarada u toku ove godine i 

najavila proteste i štrajkove ukoliko to ne bude ispunjeno. 
Kako je navedeno u zajedničkom saopštenju, zahtev je da 

se koeficijent na aprilsku platu uveća za 4 odsto i na 
oktobarsku platu četiri odsto. Zahtev je i da se 
potpisnicima sporazuma od 18. februara 2015. godine 
isplati ugovorena nagrada od 5.000 dinara, najkasnije do 
15. februara. "Ukoliko Vlada ne prihvati naše predloge, bićemo prinudjeni da organizujemo 

proteste, štrajkove i ostale sindikalne aktivnosti", navedeno je u saopštenju. Potpisnici su Unija 
sindikata prosvetnih radnika Srbije, Granski sindikat prosvetnih radnika "Nezavisnost", Sindikat 
obrazovanja Srbije i Sindikat radnika u prosveti. 
 

Novi Sad: Obuka o osnovama radioničarskog rada 
 

Infopolis - omladinski info centar 23. i 24. januara organizuje u Novom Sadu obuku o 
osnovama radioničarskog rada. Prijave su otvorene do 21. januara. Obuka je namenjen mladima 
od 15 do 30 godina, iz Novog Sada i okoline. Učesnici i učesnice imaće priliku da dobiju 

osnovne informacije o tome šta su radionice i kako se vode, kako se piše scenario za radionicu, 

koje interaktivne metode se koriste, kako se formira pozitivna radna atmosfera i drugo. Program 
će se realizovati u prostoru Infopolisa, Trg Slobode 3 (suteren Apolo centra), u to u subotu 23. 

januara od 10 do 17 časova i u nedelju 24. januara od 10 do 16.30 časova. 
Zainteresovani mogu da se prijave za učešće putem mejla programinfopolis@gmail.com, 

sa naznakom "Prijava za obuku". U prijavi je potrebno navesti ime i prezime,datum i godinu 
rođenja, kontakt telefon i mejl adresu. Potrebno je i ukratko opisati motiv za prijavljivanje na 

ovu obuku. Odabrani učesnici i učesnice obavezni su da prisustvuju na oba dana obuke, navodi 

se u pozivu. Realizacija radionice finansijski je podržao Grad Novi Sad - Gradska uprava za 
sport i omladinu, u okviru realizacije Lokalnog akcionog plana politike za mlade Grada Novog 
Sada za 2015. godinu. 
 

Ugrožene škole i ambulante 
 

Na svih dvadeset mernih mesta u gradu Zrenjaninu, nivo komunalne i saobraćajne buke 

je iznad, a na nekim mestima i daleko iznad dozvoljene vrednosti, pokazuje izveštaj Zavoda za 
javno zdravlje. Što se tiče saobraćajne buke, „crne tačke“ su na magistrali kod zgrade Policijske 
uprave i na Bagljašu. Buka se meri i kod škola - trenutno su najugroženiji učenici škole „Vuk 
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Karadžić“, a visok nivo buke izmeren je i kod Srednje poljoprivredne škole. Viskim nivoima 
buke izložene su i zdravstvene ustanove, pa i sam Zavod za javno zdravlje koji buku meri. Ipak, 
zbog izmena režima saobraćaja, poslednjih meseci na udaru se našla Plućna bolnica. Naime, do 

skora, ova bolnica se nalazila u relativno mirnoj ulici sa slabim saobraćajem, ali od kada je 

saobraćaj kroz grad zabranjen, dobar deo vozača sada Savezničku ulicu koristi kao najbližu za 

izlazak na magistralu. A što se tiče buke u blizni industrijskih postrojenja, najugroženiji delovi 

grada su u blizini fabrike ulja „Dijamant“ i „Termike“. 
 

Fondacija Divac prošle godine pomogla 100.000 ljudi 
 

Fondacija Ana i Vlade Divac je u prošloj godini, kroz humanitarne i razvojne projekte u 

ukupnoj vrednosti od 2,3 miliona dolara, pomogla 100.000 ljudi, saopštila je juče ta Fondacija. 
Fondacija je, između ostalog zahvaljujući donatorima, obnavljala i opremala objekte za 
najmlađe, pa je u protekloj godini obnovila i opremila 26 vrtića, škola i sportskih sala. U cilju 

unapređenja položaja mladih i njihovog većeg uključivanja u lokalnu zajednicu, u okviru 

projekta "Divac omladinski fondovi" podržano je 140 omladinskih projekata u 11 partnerskih 

opština u Srbiji, piše u saopštenju. 
 

Bečej: Akcija dobrovoljnog davanja krvi u OŠ „Zdravko Gložanski“ 
 

Prva ovogodišnja akcija dobrovoljnog davanja krvi u Bečeju, protekla je u znaku 

skromnijeg odziva. Krv je dalo 88 od pregledanih 90 davalaca, 
dok je lane taj broj bilo 127, a preklane 134. - Ipak, zadovoljni 
smo. Treba imati na umu da je prva akcija ranijih godina bila 
posle Božića, a ova na Badnji dan, zatim da smo ovu akciju 

održali u OŠ „Zdravko Gložanski“, a ne u našoj bazi Gradskom 

pozorištu, koje u januaru ne radi zbog grejanja. Sve su to razlozi 

koji su uticali na skromniji odziv, ali verujem da ćemo 

nadoknaditi to tokom narednih akcija ove godine - rekao nam je 
aktivista Opštinske organizacija Crvenog krsta u Bečeju Neven Andrić.  

Sledeća akcija zakazana je za 10. februar i održaće se u plesnoj sali Gradskog pozorišta. 

Neće biti na odmet da aktivisti Crvenog krsta održe tokom godine nekoliko edukativnih 

predavanja srednjoškolcima, kako bi im pojasnili značaj dobrovoljnog davanja krvi i na taj način 

bezbolno izvršili smenu generacija. Jer, brojni humanitarci s godinama starosti gube mogućnost 

da nastave s uobičajenom praksom, a mladi još uvek nisu svesni da svaka jedinica dobrovoljno 

date krvi nekome život znači. 
 

Uskoro alimentacioni fondovi 
 

Nacrt Građanskog zakonika koji je na javnoj raspravi, predviđa uvođenje alimentacionih 

fondova iz kojih bi se detetu roditelja koji više ne žive u bračnoj ili vanbračnoj zajednici, 

isplaćivalo izdržavanje  koje je sud odredio pravnosnažnom i izvršnom odlukom, a koju roditelj - 
dužnik izdržavanja, izbegava da izvrši. Pisci Prednacrta GZ su smatrali da država, odnosno 

Fond, zapravo treba da preuzme teret prinudne naplate od roditelja dužnika koji bi kasnije državi 

morao da vrati isplaćeni iznos uz troškove prinudne naplate, u interesu deteta. Sličan princip 

postoji u Hrvatskoj i za ovih nekoliko godina opravdao je svoje postojanje. Do usvajanja ovog 
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predloženog zakonskog rešenja roditelji čiji bivši partneri izbegavaju da plaćaju alimentaciju 

koju je odredio sud, mogu da se obrate privatnim izvršiteljima, koji imaju mehanizme da nađu 

najefikasniji način za namirenje potraživanja - bilo administrativnom zabranom na plati ili 
penziji, bilo prodajom pokretne ili nepokretne imovine dužnika. 

Članica Komisije za izradu GZ Olga Cvejić Jančić rekla je da bi roditelj dužnik 

alimentacionom fondu morao da vrati utvrđeni iznos izdržavanja, uvećan za 10-15 odsto na ime 
naknade prinudne naplate. Uslov za ostvarivanje prava na isplatu izdržavanja iz alimentacionog 

fonda bio bi da dužnik izdržavanja ne ispunjava uredno svoju obavezu izdržavanja deteta u 

periodu od tri meseca uzastopno ili u roku od šest meseci s prekidima. (→Press Clipping) 
 

Četvrtak,14.januar 2016. 
 

Povezivanjem diplomci lakše dolaze do posla 
 

Diplomci koji godinama čekaju na posao uobičajena su slika našeg društva. Zato je važno 

pomoći akademskim građanima kako da što lakše i brže dođu do svog posla. Kako praktično 

osposobiti studente da nađu posao osnovna je misija Departmana za ekonomiku poljoprivrede i 
sociologiju sela na Poljoprivrednom fakultetu u Novom Sadu. Mirela Tomaš Simin završila je i 

osnovne i master studije na agroekonomiji a trenutno je asistent na Katedri za makro i mikro 
principe ekonomije. Kaže da bi svima preporučila da upišu taj smer. "Naši student kada 

diplomiraju povezani su u alumnu organizaciju koja ih okuplja i preko koje se može doći do 

zaposlenja jer naš završeni agroekonomista može da odgovori potrebama tržita kao i za sopstveni 
biznis, jer poseduje sva potrebna znanja od primarne proizvodnje, prerađivačke pa do 

marketinškog pristupa kako prodati proizvod", uakzuje Mirela Tomaš Simin. 
Kada završe agroekonomiju mogu da rade i na poslovima ekonomiste, a istovremeno su i 

stručnjaci za agrobiznis, ističe Dejan Janković, docent na Departamnu za ekonomiku 

poljoprivrede na Poljoprivrednom fakultetu u Novom Sadu. "Diplomirani akademci mogu da se 
zaposle kao ekonomisti jer znaju šta su investicije, marketing, makro i mikro ekonomija, a mogu 
da rade i u agrobiznisu jer znaju ceo process poljoprivredne proizvodnje", dodaje Janković. Do 
sada je na ovoj katedri diplomiralo preko hiljadu studenata, magistriralo je njih 125, a 
odbranjeno je preko 60 doktorata. 
 

Radionica "Mali čovek - veliki čovek" 
 

U petak, 15. januara na Dečjem odeljenju Biblioteke biće održana prva od četiri radionice 

iz ciklusa "Mali čovek - veliki čovek" koje će Gradska 

narodna biblioteka "Žarko Zrenjanin" realizovati u 

saradnji sa Klubom za stara lica zrenjaninskog 
Gerontološkog centra. Svaka od radionica kao polazište 

ima jednu knjigu ili bajku, a ideja jeste da se na kreativan 
način razvije empatija, tolerancija i zbliže deca i starije 

osobe kroz različite aktivnosti: čitanje, izradu rukotvorina, 

razgovore, upotrebu novih tehnologija. Radionice će voditi Tanja Ćirić, bibliotekarka Gradske 

narodne biblioteke "Žarko Zrenjanin" i Tatjana Tatić Toškov, domaćica Kluba za stara lica 

Gerontološkog centra Zrenjanina. 
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Radionice su otvorene za sve zainteresovane penzionere i decu (mlađe osnovnoškolce) i 

održavaće se na Dečjem odeljenju biblioteke i u Klubu za stara lica Gerontološkog centra (Ulica 

Nikole Pašića 11, Zrenjanin). Svoje učešće u radionicama potvrdili su i penzioneri Gradske 

narodne biblioteke "Žarko Zrenjanin". Radionica "Dobro drvo" koja će biti održana u petak, 15. 

januara u periodu od 13.30 do 14.30 na Dečjem odeljenju biblioteke, kao prva u ovom ciklusu, 

označiće početak saradnje Gerontološkog centra i Gradske narodne biblioteke "Žarko Zrenjanin". 
"Hrabri krojač", druga radionica ovog ciklusa, biće održana u Klubu za stara lica 22. januara od 

16 časova. 
 

Sreda,13.januar 2016. 
 

Obrezanje Hristovo ili „Srpska nova godina“ 
 

Četrnaestog januara po Gregorijanskom, odnosno prvog januara po Julijanskom 

kalendaru svetkuju se Mali Božić, koji se uzima kao završni dan u božićnom svetkovanju, Sveti 

Vasilije Veliki i Srpska nova godina. I dok se ovog datuma obeležava dan smrti, odnosno 

početak večnog života učitelja vascele Crkve, oca istočnog monaštva i branioca vere, Mali Božić 

i Srpska nova godina predstavljaju kraj božićnog ciklusa običaja i vezani su za proslavljanje 

nadolazećeg proleća i zaštitu kuće, pre svega useva i domaćih životinja. 
Trostruki praznik jedan je od najznačajnijih hrišćanskih praznika: u kalendaru Srpske 

pravoslavne crkve upisan crvenim slovima, a u bogoslužbenom kalendaru Srpske pravoslavne 

crkve, ovi praznici obeleženi su crvenim slovom kao zapovedni, od velikog značaja za 

pravoslavnu hrišćansku crkvu. 
 

Novo leto ... julijansko: Vreme veselja, starostavnih obreda  
i porodičnih običaja 

 
U ponoć 13. januara počinje Nova julijanska godina za Srpsku, Rusku i Gruzijsku 

pravoslavnu crkvu, Jerusalimsku patrijaršiju i Rusku zagraničnu crkvu. Pravoslavna crkva tada 
proslavlja obrezanje Gospoda Isusa Hrista. Osmog dana po rođenju, Hristos je po Mojsijevom 

zakonu, koji je važio za svu jevrejsku mušku decu, obrezan, pri tome je dobio ime Isus, kako je 

zabeležio evanđelist Luka, a po čemu se i pridaje izuzetan značaj ovom datumu. Prema Svetom 

pismu, Isus Hrist je preuzeo na sebe grehe ljudskog roda, a čin obrezanja se smatra znakom 

očišćenja od praroditeljskog greha. U zapisu vladike Nikolaja Velimirovića stoji da je „Hristos 

na sebe primio ljudsko telo i podneo bol za greh određen“. U Starom zavetu je ustanovljeno 
obrezanje za oznaku krštenja i očišćenja praroditeljskog greha, iako se ovaj greh ustvari nije 

očišćavao obrezanjem, sve do Hristovog dobrovoljnog prolivanja krvi za ljudski rod, kažu knjige 

veronaučne.Obrezanje je bilo kao neka kazna za prvobitni greh, i kao znak njegov, jer je 
obrezivano novorođenče, po rečima Davida, začeto u bezakonjima, i u gresima rodi ga mati 

njegova. I od obrezanja ostajao je ožiljak na telu detinjem. 
Ispunivši zakon, Gospod je nama ostavio duhovno obrezanje, obrezanje srca - svetu tajnu 

krštenja, za koje je telesno obrezanje bila samo priprema, poručuje Srpska pravoslavna 

crkva.Novo leto valja dočekati budan, pa su u ovom bdenju mnoge devojke gatale da li će se te 

godine i za koga udati. Među ovim gatkama je posebno zanimljivo gatanje devojaka u Bosni: pre 
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svanuća su, popevši se na tavan, bacale obuću kroz vrata na dvorište, pa ako obuća, kad padne, 

bude usmerena od kuće - znak je da će u tom pravcu otići, odnosno udati se. 
Sve do sredine tridesetih godina prošlog veka Srbija je slavila Novu godinu po 

Julijanskom kalendaru.Uvođenjem gregorijanskog kalendara proslava Srpske nove godine 

povezivana je isključivo za crkvu, dok se u društvu slavila ona gregorijanska. 
 

Nova godina u novo doba 
 
U poslednjih nekoliko godina običaj proslave Nove godine preneo se i na ovaj dan. Tako 

će večeras uz pesmu i igru na trgovima većih gradova mnogi dočekati ponoć, nazdravljajući 

Srpskoj novoj godini. 
 

Inđija: "Kada znaš kako, komunicirati je lako" 
 

U prostorijama Kancelarije za mlade opštine Inđija u subotu 

30. januara, sa početkom u 13 časova, biće održano predavanje "Kada 

znaš kako, komunicirati je lako". Program je namenjen mladima od 15 
do 30 godina, a cilj predavanja je sticanje osnovnih znanja i veština 

potrebnih za odlučno i samopouzdano predstavljanje na poslovnim 
intervjuima, ali i u svakodnevnim životnim situacijama. Mladi će imati 

prilike da postanu svesni sopstvenih stilova ponašanja (agresivni, 

pasivni, pasivno-agresivni i asertivni), misli, okidača koji im pomažu i odmažu, kao i da se 

upoznaju sa principima kritikovanja i pohvaljivanja. 
Interaktivno predavanje održaće Irena Dubak, osnivačica udruženja građana Kuća 

postignuća, sertifikovani trener asertivne komunikacije, međunarodni biznis kouč i mentor. 
Zainteresovani za prisustvo na predavanju mogu da se prijave putem mejla kzm@indjija.net ili 
telefonom na broj 069 559 15 22. U prijavi je potrebno navesti ime, prezime i kontakt telefon, sa 
naznakom „Prijava za predavanje – Kada znaš kako, komunicirati je lako". 
 

Traže poništenje odluke o otkazu trudnoj profesorki 
 

Pokrajinski odbor Pokreta socijalista u AP Vojvodini saopštio je sinoć da zahteva od 
uprave Karlovačke gimnazije da poništi odluku o otkazu ugovora o radu profesorki ruskog jezika 
Emiliji Popov Preradović, jer smatra da je odluka nezakonita imajući u vidu da je profesorka u 

drugom stanju. U saopštenju se ističe da je takva odluka predstavlja najgrublje kršenje Zakona o 

radu, kao i da je apsolutno nedopustivo da se takve stvari događaju u obrazovnoj ustanovi poput 
Karlovačke gimnazije. "Još sramnija je odluka školskog odbora koja je profesorkinu žalbu na 

otkaz ugovora o radu i dokaze o trudnoći odbacio kao neosnovanu. Ovakvo ponašanje uprave 

Karlovačke gimnazije predstavlja čistu diskriminaciju i zato zahtevamo od nadležnih institucija 

da u što kraćem roku omoguće Popov Preradović da se vrati na posao i ostvari sva svoja prava iz 

radnog odnosa", navodi se u saopštenju. 
 

Otvaranje klizališta u Kovinu 
 

Na platou ispred Centra za kulturu u Kovinu u sredu 13. januara, u 12 časova, je 

ozvaničen početak rada klizališta. Po prvi put građani opštine Kovin imaće priliku da u svojoj 
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sredini uživaju u čarima jedne od najlepših zimskih razonoda na ledu. Na svečanom otvaranju, 

nakon zvaničnog obraćanja predstavnika lokalne samouprave, prisutni će moći da uživaju u 

muzičkom programu, srednjoškolke će deliti slatkiše najmlađima, a volonteri i volonterke 

Crvenog krsta Kovin pripremiće čaj i krofne. Klizalište će raditi tokom dva meseca, a biće 

otvoreno svakog dana od 10 do 22 časa. Korišćenje klizališta i iznajmljivanje klizaljki biće 

besplatno. Oprema će se iznajmljivati u prostorijama stare robne kuće pokraj klizališta. Klizaljke 

će punoletni građani moći da iznajme uz ličnu kartu, dok će se maloletnicima izdavati uz 
overenu zdravstvenu, ili đačku knjižicu. Red na klizalištu obezbeđivaće radnici organizovani u 

dve smene 
 

Vremeplov: Sterija Popović 
 

Na današnji dan, 13. januara 1806. godine rođen je srpski pisac Jovan Sterija Popović, 

najpoznatiji je kao komediograf, ali bio je i pravni stručnjak, pedagog, muzeolog, čak lingvista - 
jedna od najumnijih glava srpske kulture uopšte. Njegove komedije ismevaju mane tadašnjeg 

visokog društva, naročito pomodarstvo i nadriučenost. Posle završenih studija prava u Kežmarku 

(danas Slovačka) radio je kao advokat u rodnom Vršcu, potom je prešao u tadašnju Kneževinu 

Srbiju i postao je profesor prava na Liceju, prvo u Kragujevcu pa u Beogradu. Kao načelnik 

ministarstva prosvete Srbije obavio je pionirski rad u organizovanju školstva, pokrenuo 

inicijativu za osnivanje Akademije nauka, Narodne biblioteke i Narodnog muzeja. Učestvovao je 

u organizovanju prvog beogradskog teatra koji je otvoren izvođenjem njegove tragedije "Smrt 

Stefana Dečanskog". U početku je pisao pod uticajem Lukijana Mušickog i Milovana 

Vidakovića, ali je "Romanom bez romana" napustio romantičarsku i avanturističku knj iževnos t. 

Ostala dela: komedije "Laža i paralaža", "Pokondirena tikva", "Zla žena", "Tvrdica ili Kir-Janja", 
"Rodoljupci", zbirka pesama "Davorje". Autor je i jednog priručnika retorike, kao i neke vrste 

rečnika filozofskih i pravnih termina koje je predlagao kako bi se posrbila strana terminologija. 
 

Deca iz crkvenog hora zlostavljana decenijama 
 

Katoličku crkvu u Nemačkoj potresa "regenburški skandal", odnosno otkriće seksualnog 

iskorišćavanja dece iz crkvenog hora, kojim je jedno vreme 

upravljao i stariji brat prethodnog pape Benedikta XVI. 
Najmanje 231 dete iz hora bilo je zlostavljano u periodu od 
1945. do devedesetih godina prošloga veka čime je crkveni 

hor "Domspacen", koji ima tradiciju od celog milenijuma, 
"uvučen" u pedofilski skandal koji potresa Katoličku crkvu 

već godinama. 
Sve je počelo kada su neki od bivših članova hora 

optužili sveštenike za zlostavljanje. Hor je između 1964. i 1994. godine vodio stariji brat pape 
Benedikta XVI Georg Racinger. Istražioci su ispitali 70 osoba koje tvrde da su bile seksualno 

iskorišćavane, a prijavljen je 231 slučaj nasilja, navodi "Indipendent". Deca su silovana, 
premlaćivana i mučena izgladnjivanjem. Većina zločina dogodila se sredinom i krajem 1970-ih 
godina, a 50 žrtava pominje imena deset zlostavljača. Kompozitor Franc Vitenbrink, bivši učenik 

u Regensburgu, rekao je svojevremeno za "Špigel" da se radilo o "sistemu sadističkog 

kažnjavanja povezanog sa seksualnim zadovoljstvom". 
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Utorak,12.januar 2016. 
 

Udovički: Zakon o sistemu plata neće promeniti ništa! 
 

Potpredsednica Vlade Srbije Kori Udovički danas  je rekla da novi Zakon o sistemu plata 
postavlja principe i plan kako će se plate urediti ali on direktno neće promeniti ništa u tome šta 

pola miliona zaposlenih dobijaju svakog meseca. "On prvo postavlja vidljivost, sređuje katalog 

poslova, pravi red. Onda ćemo moći da vidimo da li se za isti posao zarađuju različite plate. To 

je veliki posao", rekla je ona. 
Prema njenim rečima, zakon najavljuje principe sa kojima će se menjati posebni zakoni - 

prvi na kome će vlada raditi je zakon o platama u javnim službama, a koji će precizirati da će svi 

imati platne grupe i platne razrede i da će se za svakog zaposlenog znati u koju od 12 kategorija 

spada i kako da napreduje ako dobro radi. 
Na pitanje zašto zakon nije usvojen ranije, jer je to bio jedan od uslova da prosvetni 

radnici prekinu štrajk, Udovički je rekla da kada se o tome govorilo očekivalo se da će zakon da 

popravlja odnose zarade. "Umesto toga, prosvetari su dobili povećanje zarada koje se u tom 

trenutku uopšte nije očekivalo", podsetila je ona. 
 

Info linija za podršku inkluzivnom obrazovanju 
 

Ministar prosvete Srđan Verbić i predstavnica UNICEF-a u Srbiji Severina Leonardi 
otvorili su juče besplatnu info liniju za roditelje, koja treba da 

doprinese njihovom većem uključivanju u razvoj inkluzivnog 

obrazovanja. Telefonski broj 0800 100 121 roditelji će moći da 

okrenu svakog radnog dana od 12 do 19 časova, a na pozive će 

odgovarati stručnjaci iz organizacije Inicijativa za inkluziju 

VelikiMali, koji se duže od jedne decenije bave tim 
problemima. "Na taj način roditelji će moći da se informišu o 

pravima dece na inkluzivno obrazovanje i da reše ključne 

dileme koje u toj oblasti imaju", rekao je Verbić i dodao da će 

roditelji, ako se sa njima podele sve informcije postati partneri u 
obrazovanju dece. 

Prema rečima Verbića, na taj način unaprediće se 

kominikacija, i kompentencija roditelja da odonesu odluku kako 
bi se deca školovala na najbolji način. "Kroz te razgovore doći će se do pet ili deset najčešče 

postavljanih pitajna koji rešavaju 90 odsto dilema", rekao je Verbić i dodao da će odgovori biti 

na sajtu Ministarstva prosvete. Prema Verbićevim rečima, rezultati monitoringa inkluzivnog 

obrazovanja pokazuju da su roditelji nedovoljno informisani i imaju velike dileme i nejasnoće u 

tumačenju zakona i podzakonskih akata u procesu ostvarivanja prava na obrazovanje svoje dece. 
"To je jedan od razloga zbog kojih se uvodi info linija. Roditelji će, između ostalog, moći da 

dobiju informacije o zakonskim i podzakonskim aktima koja podržavaju inkluzivno obrazovanje 

i socijalnu inkluziju, merama dodatne podrške za decu i porodicu i načinima za njihovo 

ostvarivanje, kao i o korisnoj literaturi o inkluzivnom obrazovanju i primerima dobre prakse", 
rekao je on. 
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Prema rečima predstavnice Inicijative za inkluziju Mali Veliki ljudi Valentine Zavišić, 

roditelji će pozivom na 0800 100 121 saznati odgovre na pitanja koja ih muče, a medju njima su; 

kako da detetu obezbede peodagoškog asistenta, šta znači individualni obrazovni plan, da li da ga 

prihvate ono što im predlažu ... (→Press Clipping) 
 

Stipendije Švedskog instituta 
 

Švedski institut, preko Ambasade Republike Srbije u Stokholmu i Ministarstva prosvete, 

nauke i tehnološkog razvoja, uputio je poziv za prijavu zainteresovanih kandidata i kandidatkinja 

za dodelu stipendija za akademsku 2016/2017. godinu. Pravo prijave imaju studenti i istraživači 

iz Srbije i zemalja Zapadnog Balkana, i to u oblastima demokratije, ljudskih prava i rodne 
ravnopravnosti, ekonomije i menadžmenta, zaštite životne sredine, evropskih studija, prava i 

socijalnih i političkih studija. 
Zainteresovani kandidati detaljnije informacije o programu stipendija mogu dobiti i 

putem mejla irov@si.se, od Irine Ovčnikove. Cilj programa stipendija Švedskog insituta je 

stvaranje jačin veza u državama Zapadnog Balkana i Evropske unije, kroz promociju 

demokratskog, ekonomskog i društvenog razvoja, navodi se u saopštenju Ministarstva prosvete, 
nauke i tehnološkog razvoja. 
 

Predavanje "Obnova kuća od zemlje" 
 

U Muzeju Vojvodine u Novom Sadu, u okviru ciklusa Predavanje za početnike - 
Zemljana arhitektura, danas u 19 časova biće održano predavanje "Obnova kuća od zemlje". 
Autorka i predavačica biće Dragana Kojčić, diplomirani arhitekta. Ulaz je slobodan, a 
predavanje će biti održano u zgradi Muzeja u Dunavskoj 35. 
 

Otvorena izložba "Scenska laboratorija" 
 

U Muzeju savremene umetnosti Vojvodine u Novom Sadu danas u 18 časova je otvorena 
izložba studentskih radova sa Katedre za umetnost primenjenu u arhitekturi, tehnici i dizajnu 

Departmana za arhitekturu i urbanizam Fakulteta tehničkih nauka Univerziteta u Novom Sadu. 
Scenska laboratorija je izložba studentskih radova nastalih u nastavi na različitim predmetima, 

primenom obrazovnih principa scenskog dizajna – od nastave scenske i efemerne arhitekture, 
arhitektonskog dizajna, tehnike i dizajna scene, preko studija pozorišta i scenskih umetnosti, 

scenskog pokreta, performansa, filma i videa, do crtanja, vajarstva, fotografije i grafičkog 

dizajna. Izložbu čine tri celine - Sredstva, Izrazi i Refleksije.  
Prva celina "Sredstva" govori o osvajanju i razvijanju izražajnih sredstava studenata, tj. 

njihovom učenju i ovladavanju sredstvima kroz upotrebu različitih formi, medija i postupaka. 

Skice, crteži, makete, objekti, skulpture, zvučne instalacije i zapisi, nastali su u procesu nastave. 
Druga celina "Izrazi" govori o razvoju različitih vrsta izraza zasnovanih na prethodno osvojenim 

sredstvima. Video zapisi i fotografije nastali su kao ishodi radionica, takođe u okviru nastave. 
Treća celina "Refleksije" govori o odrazu nastave na druge obrazovne i umetničke procese i 

projekte u formi dva dokumentarna filma. Film "Granica", iz 2014. godine, prikazuje umetnički 

rad studenata prve generacije osnovnih studija Scenske arhitekture tehnike i dizajna, dok film 
"Proces ili Šta je stvarno VAŽNO za mene" predstavlja nastup studentske sekcije Srbije na 

Praškom kvadrijenalu 2015. godine, čiji su učesnici bili i studenti osnovnih, master i doktorskih 

mailto:irov@si.se
http://www.mpn.gov.rs/wp-content/uploads/2015/09/svedski-institut-1.pdf
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studija scenskog dizajna i arhitekture. Kustosi izložbe su Tatjana Dadić Dinulović, Daniela 

Dimitrovska i Vladimir Ilić 
 

Reciklaža i umetnost 
 

Na repertoaru Zimskog raspustilišta za utorak od 10 sati je radionica za telo i glas 
„Pokretne slike”, zatim radionica „Mačevanje”, pa „Šah – 
povuci potez, počinje partija”, radionica”. Radionice „Kako se 

prave igre” održaće se u 11, „Smejalice” u 11.45 i „Deca 

pevaju” u 11.50. Nakon tih radionica održaće se performans s 
književnikom Todetom Nikolićem u 12, a „Film do filma” 

počeće u 12.45 sati. Broj učesnika na radionicama nije 

ograničen, a više informacija može se dobiti telefonima 

021/521-447 ili 063/560-906 ili na stranici raspustiliste.com  i 
facebook.com/Raspustiliste. 

 
Nagrade za žene naučnice 

 
Program "Žene u nauci" već pet godina pruža podršku naučnicama u Srbiji. Osim 

dodeljivanja nagrada i stipendija, bavi se i promocijom njihovog rada. Prezentacija programa 
nacionalnih stipendija održana je danas na Prirodno matematičkom fakultetu u Novom Sadu. 
Nagrade za svoj naučno-istraživački rad u 2015-oj, dobile su tri mlade naučnice. Jedna od njih je 

Jelena Aleksić, profesorka na Prirodno-matematičkom fakultetu u Novom Sadu, koja smatra da 

je bavljenje naukom u Srbiji teško, pogotovo ako ste žena, te da taj program umnogome olakšava 

rad naučnicama. 
Poražavajuća statistika je da je u Srbiji od ukupnog broja radno sposobnih žena, samo 

40% zaposleno. Javnost nema uvid u činjenicu koliko je žena zapravo zastupljeno u nauci, stoga 
je promocija njihovog rada neophodna. Program stipendija u Srbiji sprovodi se u saradnji 
Ministarstva prosvete, nauke i tehnološkog razvoja, Nacionalne komisije za saradnju sa 

Uneskom i kompanije "L'Oréal Balkan". Mlade naučnice pozvane su da se prijave za program 
stipendija za 2016-tu. Konkurs je otvoren do 1. marta, a sve informacije mogu se pronaći na 

stranici "Žene u nauci". https://www.youtube.com/watch?v=siWpXoTgcg0  (→Press Clipping) 
 
 

Novi Sad: Radionica "Bezbednost mladih u saobraćaju" 
 

Infopolis - omladinski info centar u četvrtak 14. januara organizuje u svojim prostorijama 

u Novom Sadu radionicu "Bezbednost mladih u saobraćaju". Prijave su otvorene do 13. januara u 

20 časova. Obuka je namenjen mladima od 15 do 30 godina, iz Novog Sada i okoline. Radionica 
će biti interaktivnog tipa, a obradiće se teme "Podizanje svesti o bezbednosti saobraćaja" i 

"Uzroci saobraćajnih nezgoda u kojima ginu mladi". Voditelji radionice biće Strahinja 
Marjanović i Dejan Radivojev, diplomirani inžinjeri saobraćaja. 

Program će se realizovati u prostoru Infopolisa, Trg Slobode 3 (suteren Apolo centra), u 

periodu od 18.30 do 20 časova. Zainteresovani mogu da se prijave za učešće putem mejla 

programinfopolis@gmail.com, sa naznakom "Bezbednost mladih u saobraćaju". U prijavi je 
potrebno navesti ime i prezime, datum i godinu rođenja 

https://www.youtube.com/watch?v=siWpXoTgcg0
mailto:programinfopolis@gmail.com
http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/15-raspustiliste.jpg
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Godinu dana ne mogu da poprave srušeni plafon u školi 

 
Roditelji učenika Osnovne škole “Bora Stanković” u Vučju protestovali su danas i juče 

zahtevajući da škola osposobi za normalno odvijanje nastave. U 
ovoj školi pre godinu dana obrušio se plafon u jednoj od 

učionica. Montažna konstrukcija plafona teška oko 350 
kilograma stropoštala se početkom februara 2015. na klupe 

tokom noći na drugom spratu škole i od tada 369 učenika ne 

koristi taj deo škole zbog nebezbednosti. Učenici su raspoređeni 

u šest učionica na prvom spratu i u susednoj Tehničkoj školi. - 
Dešava se da se nastava drži u nastavničkoj kancelariji, ne 

obavljaju se dodatne aktivnosti zbog nedostatka prostora, dovedena je u pitanje i nastava fizičkog 

jer je sala na spratu, a o tragediji koja je mogla da se dogodi da i ne govorimo. Pitam 
gradonačelnika Leskovca i njegove saradnike da li bi godinu dana sedeli skrštenih ruku da su 

njihova deca đaci ove škole – ogorčena je Danijela Zagorac, majka dva osnovca. Roditelji kažu 

da neće dozvoliti deci da idu na časove ako škola ne bude popravljena. (→Press Clipping) 
 

Banja Luka: Olujni vetar srušio deo krova fakulteta 
 

Olujni vetar koji je sinoć pogodio Banjaluku srušio je deo krova na zgradi Pravnog i 

Arhitektonsko-građevinskog fakulteta. Ispred Ekonomskog fakulteta, u neposrednoj blizini, 
srušeno je stablo, a u ulici Kralja Petra II Karađorđevića vetar je srušio veliko stablo koje je 

oštetilo dva automobila. U čitavom gradu vetar koji je duvao i brzinom od 80 kilometara na sat, 

sinoć je lomio grane drveća i prevrtao reklamne panoe. Hidrometeorološki zavod RS je ranije 
izdao narandžasti alarm za 11. i 12. januar za područje Krajine, najavljujući olujni vetar. 
 

Ponedeljak,11.januar 2016. 
 

Hrnjaz: Nikad gore 
 
„Nikada u prošlosti jedan ministar prosvete nije imao više sastanaka sa predstavnicima 

sindikata, a prosveta i zaposleni u prosveti nikada nisu bili u gorem položaju. Ako ništa, do sada 

nam nisu otimali i od te bede koju smo dobijali! Taj privid socijalnog dijaloga nije dao nikakav 
rezultat i toga su, bar po rečenom, svesni sindikati - ali i sam ministar Srđan Verbić“ kaže Ranko 

Hrnjaz, predsednik IO NSPRV.  
„U prethodnoj godini imali smo višemesečni štrajk, najduži u istoriji obrazovanja, koji je 

okončan Sporazumom između Vlade Srbije i sindikata, a koji nije realizovan ni u najmanjem 

procentu. Platni razredi koji su bili osnov za završetak štrajka nisu doneti - a kako nacrt (rađen 

bez sindikata, iako Sporazum kaže drugačije) izgleda - oni će samo štetu napraviti ako se njihovo 

usvajanje i desi. O ostalim stvarima definisanim Sporazumom (izmene ZOSOV-a, Novogodišnje 

nagrade...) ne vredi ni pisati“ kaže Hrnjaz.  
„Prošlo je vreme kada je sastanak sa ministrom imao bilo kakvu šansu da izrodi neki 

rezultat. Jasno je da gospodin Verbić nema nikakvu snagu da ono što je dogovorio i sprovede. Na 

poslednjem sastanku ministar je i sam iskazao nezadovoljstvo urađenim, ali i nacrtom Zakona o 
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platama u javnom sektoru, iz kojeg su iz političkih razloga izuzeta javna preduzeća, agencije, 

rukovodioci... dakle svi oni koji troše najviše novca. Čemu onda sastanci sa ministrom više 

služe? Očekivati da preko njega dođemo do svemogućeg Predsednika Vlade R. Srbije je takođe 

iluzorno. On, čovek (ako je čovek?) toliko „radi“ da za nas nikada i nema vremena. I kada se 

desi da nas počasti svojim prisustvom, to traje pet minuta kroz formu monologa - koji više 

zbunjuje nego što otkriva“ kaže predsednik NSPRV. (→Saopštenja) 
 

Hiljadu doktorskih disertacija 
 

U bazu doktorskih disertacija - nacionalni repozitorijum (www.nardus.mpn.gov.rs) do 
sada je uneto oko 1000 doktorskih disertacija odbranjenih u Republici Srbiji. Ova baza je 
povezana sa evropskim repozitorijumom, čime je povećana otvorenost i dostupnost znanja, a 
smanjena mogućnost plagiranja naučnih radova.   
 

Mali slikari na delu 
 

Program „Zimzarija” nastavlja se danas pa je od 10 do 13 sati organizovan Kreativni 

kamp Dečjeg kulturnog centra u Osnovnoj školi „Petefi Šandor” i namenjen je deci od 5 do 12 

godina. Od 11 do 13 sati mališani, uzrasta od 6 do 12 godina, se druže u Spomen zbirci Pavla 

Beljanskog, gde će slikati po uzoru na dela Petra Dobrovića, a od 10 do 12 sati u Muzeju 

Vojvodine, mogu da grade kuće, po ugledu na stara vojvođanska naselja, a potrebno je da deca 
donesu kutije od cipele i krpice. Organizovano je druženje i u Kulturnom skloništu, zabavnom 

parku “Starli”, Kapuera akademiji… Za učešće u radionicama potrebno je unapred se prijaviti, i 

to na jednu aktivnost tokom jednog dana. Većina programa je besplatna, ali neki koštaju i 150 

dinara. Sve informacije o satnici, programu i preporučljivom uzrastu dece mogu se naći na 

stranici: www.issuu.com/boomsns/docs/2015-12-10_zimazarije_2015_ganc. 
 

Novosađanka u francuskoj gimnaziji:  
Internat bez interneta i učenje bez bubanja 

 
Tamara Karađinović jedina je Novosađanka koja pohađa francusku gimnaziju „Raul 

Folero“ u gradu Belfor. Ova učenica novosadske Gimnazije 

„Jovan Jovanović Zmaj“ u francusku gimnaziju je stigla 

zahvaljujući programu učeničke razmene. - Pohađam bilingvalni, 

francuski smer Zmaj Jovine gimnazije i sada sam treća godina. 

Prve dve sam završila u Novom Sadu, a onda sam u drugoj 

godini čula da postoji mogućnost pohađanja treće godine u 

Francuskoj. Prijavila sam se za razmenu, napisala ivaciono pismo 
koje sam preko Francuskog instituta poslala u Ambasadu 
Francuske i pozvali su me na intervju. Bilo je samo šest mesta za đake iz Srbije. Ja sam jedina 

Novosađanka koja se prijavila i primljena sam. Krajem avgusta sam otišla – priča Tamara 

Karađinović. 
Dok pohađa Gimnaziju „Raul Folero“, Tamara je smeštena u internatu i jedna je od tri 

strankinje koje trenutno tamo idu u školi. - Pored mene, u inetrnatu su još dve devojke iz Češke. 

Ima i drugih stranaca u školi, ali smo samo nas tri u internatu – objašnjava ova 17-ogodišnja 

Novosađanka. Nastava je organizovana drugačije nego kod nas, a život u internatu donosi novo 

http://www.issuu.com/boomsns/docs/2015-12-10_zimazarije_2015_ganc
http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/7-tamara.jpg
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iskustvo. Zna se tačno vreme doručka, ručka, večere, slobodno vreme, kao i način na koji ono 

može da se koristi. (→Press Clipping) 
 

Promocija stipendija "Za žene u nauci" 
 
U amfiteatru "Mihajlo Pupin" Prirodno-matematičkog fakulteta Univerziteta u Novom 

Sadu u utorak 12. janura, sa početkom u 12.30 časova, biće održana promocija programa 

nacionalnih stipendija "Za žene u nauci". O programu će govoriti prof. dr Milica Pavkov 

Hrvojević, dekan Prirodno-matematičkog fakulteta u Novom Sadu, Sanja Burg, L'Oréal Balkan, 

Digital and Corporate Communications Manager, dr Jovana Grahovac, Tehnološki fakultet, 

laureatkinja za 2014. godinu i dr Jelena Aleksić, Prirodno-matematički fakultet, dobitnica 

stipendije za 2015. godinu. 
Nacionalne stipendije "Za žene u nauci" namenjene su ženama u Srbiji koje se bave 

naučnoistraživačkim radom u oblasti prirodnih nauka, a deo su globalnog programa koji postoji u 

50 zemalja sveta. U Srbiji, ovaj program sprovodi se u saradnji Ministarstva prosvete, nauke i 
tehnološkog razvoja, Nacionalne komisije za saradnju sa UNESCO-m i kompanije L'Oréal 
Balkan. Više informacija o konkursu na http://www.zeneunauci.co.rs/. 
 

Novi Sad: Sledi izgradnja i obnova škola 
 

Već nekoliko godina krovovi s azbestnim pločama na novosadskim školama prestavljaju 

jedan od gorućih problema u gradu. Takvi krovovi su, po rečima člana Gradskog veća za 

obrazovanje Vladimira Jelića, u protekloj godini konačno uklonjeni sa svih srednjih i osnovnih 

škola koje su ih imale. Osim toga, kako je kazao, cilj Gradske uprave za obrazovanje u 2015. 
godini je bio da finansira većinu zahteva škola koje su imale rešenja Sanitarne inspekcije ili 

drugih jer su ti radovi bili neodložni i neophodni, te su i uspešno su realizovani. Za godinu koja 

je počela jedan od najvećih projekata u školstvu je gradnja Baletske i Muzičke škole s 

koncertnom dvoranom, a početak radova zavisiće od vremena završetka postupka javne nabavke. 
– Jedan od ponuđača za izvođenje radova se žalio nadležnoj komisiji i čeka se njena odluka – 
objašnjava Jelić za „Dnevnik“. – Očekujemo da će izgradnja tog objekta početi u 2016. godini, 

početkom nove građevinske sezone. Projektno-tehnička dokumentacija za tu zgradu je završena, 

urađen je Glavni projekat, prikupljene su potrebne dozvole i obezbeđen novac za prvu fazu 

radova. 
Što se tiče investicija u školskom sektoru, u godini za nama su, kako kaže Vladimir Jelić, 

između ostalog, u nekoliko škola urađene elektroinstalacije, u OŠ „Ivo Lola Ribar“ sufinansirana 

je realizacija projekta štedljive unutrašnje rasvete, a u Gimnaziji „Svetozar Marković“ 

finansirana je rekonstrukcija objekta (stepeništa i požarni izlazi). (→Press Clipping) 
 

Godina bez „listi čekanja“ u vrtićima 
 

Još jedan od ključnih problema u protekloj godini u NovomSadu bila je lista čekanja na 

upis dece u Predškolsku ustanovu „Radosno detinjstvo”. – Ponosan sam što mogu da istaknem 

da je, otkad sam na poziciji člana Gradskog veća zaduženog za obrazovanje, Novi Sad postao 

prvi grad u Srbiji koji je doneo odluku o subvencionisanju boravka dece u privatnim vrtićima – 
rekao je član Gradskog veća Vladimir Jelić. – Osim toga, u 2015. godini Novi Sad je konačno 

dobio novi vrtić u Radničkoj ulici, proširen je i kapacitet vrtića u Petrovaradinu, a otvoren je i 

http://www.zeneunauci.co.rs/
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novi vrtić u Veterniku. Na osnovu svega toga, uspeli smo da zbrinemo dodatnih 2.000 mališana u 

vrtićima i još uvek vodimo borbu s listom čekanja. Nadam se da ćemo taj problem u 2016. u 

potpunosti rešiti. 
 

Koncert katedre za gudačke instrumente 
 

U svečanoj sali Akademije umetnosti Univerziteta u Novom Sadu, u zgradi na 
Petrovaradinskoj tvrđavi, danas u 18.30 časova biće održan koncert Katedre za gudačke 

instrumente. Ulaz je slobodan. Nastupiće studenti i studentkinje iz klasa: Florijana Balaža, 

Dušice Polovine, Megumi Teshime, Imre Kalmana, Mihala Budinskog, Nikole Aleksića, Roberta 

Lakatoša i Marka Miletića. Za klavirsku saradnju biće zadužene Vanja Prica, Marina Mikić, 

Svetlana Pantelić i Tijana Simonović. 
 

Radionica umetničkih zanata u Somboru 
 

Fondacija Fond za edukaciju "Vivarta Lila" od 11. do 14. januara, u prostorijama 
Osnovne škole "Bratstvo jedinstvo" u Somboru, organizuje radionicu umetničkih zanata 

"Mozaik". Program je namenjen osnovcima i srednjoškolcima, a učešće je besplatno. Radionica 
počinje u 10 časova. Voditeljka će biti mr Đurđica Mrkailo Balgavi. Zainteresovani za učešće 

mogu da se prijave putem telefona 060 3775 007, 025 449 180 ili mejla vivartalila@gmail.com. 
Realizaciju radionice podržao je Pokrajinski sekretarijat za privredu, zapošljavanje i 

ravnopravnost polova. 
 

Beograd: Konkurs za projekte u oblasti omladinskog sektora 
 

Sekretarijat za sport i omladinu Grada Beograda otvorio je konkurs za sufinansiranje 
projekata od javnog interesa u oblasti omladinskog sektora u gradu 
Beogradu, koji će se realizovati u 2016. godini. Poziv je otvoren do 25. 

januara. Pravo da konkurišu imaju udruženja mladih i za mlade i njihovi 

savezi, ustanove, naučnoistraživački instituti i druga pravna lica koja 

imaju sedište na teritoriji grada Beograda. Projekti treba da su usmereni na 
organizovani rad sa talentovanim mladima, zainteresovanim mladima i 
mladima iz marginalizovanih grupa i disfunkcionalnih porodica - putem 
multidisciplinarnih sadržaja koji se realizuju kroz različite oblike rada iz 

oblasti nauke, umetnosti i kulture. Pri selekciji projekata za odobrenje sufinansiranja prednost će 

imati projekti iz oblasti informacionih tehnologija i razvoja preduzetništva, kao i projekti koji su 

predviđeni za rad sa mladima uzrasta od 15 do 19 godina. Obavezni uslovi konkursa su da svi 
projekti budu besplatni za korisnike i da se direktan rad sa korisnicima realizuje tokom svakog 
kalendarskog meseca u godini, i to u trajanju od najmanje 8 časova svakog meseca.  Za dodatne 
informacije, zainteresovani mogu kontaktirati Sekretarijata za sport i omladinu Grada Beograda 
putem telefona 011 715 7430 

 
Podela vaučera za besplatnu školu plivanja za osnovce i srednjoškolce 

 
Sekretarijat za sport i omladinu Beograda otpočeo je danas podelu vaučera sa kojima se 

ostvaruje pravo na besplatnu školu plivanja za osnovce i srednjoškolce tokom zimskog raspusta, 

mailto:vivartalila@gmail.com
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koja je organizovana u okviru besplatnih programa za učenike. Gradski sekretar za sport i 
omladnu Slavko Gak pozvao je sve zainteresovane učenike da do 25. januara zajedno sa 
roditeljima preuzmu vaučere. Detaljne informacije o programima, organizatoru, mestu, 
terminima mogu se pronaći na sajtu Grada Beograda. 

 
Deci kosovskomitrovačke bolnice pokloni iz R. Srpske 

 
Predsednik Odbora za pomoć Srbima na Kosovu i Metohiji Milorad Arlov iz Banjaluke 

uručio je danas božićne i novogodišnje paketiće deci koja se leče na Dečjem odeljenju Kliničkog 

centra u Kosovskoj Mitrovici i obećao da će i ubuduće pomagati sunarodnicima na Kosovu. 
"Ovo je još jedna u nizu pomoći sunarodnicima, a želja nam je da Srbi sa Kosova i Metohije 

znaju da mislimo na njih i da nisu zaboravljeni", rekao je Arlov i izrazio uverenje da će 

tradicionalna saradnja biti proširena. Arlov je najavio da će tokom dana paketiće uručiti i deci u 
Suvom Grlu, Banjama, Osojanu i Velikoj Hoči, sutra u Lipljanu i Novom Brdu i narednog dana 

u Zubinom Potoku. "Posetićemo i porodice Elene Rakić i Pavla Anjelkovića za koje je naš odbor 

prikupio više od 12.000 evra za lečenje", rekao je on i dodao da će višečlanoj porodici 

Memarević u mestu Tučep u Metohiji pokloniti laptop. 
Načelnik Dečjeg odeljenja u Kosovskoj Mitrovici Zoran Savić rekao je da je donacija 

koja je prošle godine stigla iz Banjaluke utrošena za kupovinu opreme i uređenje odeljenja. On je 
najavio da je u toku uspostavljanje bližih kontakata sa Dečjim odeljenjem u Banjaluci. 
"Očekujem da ćemo u narednih nekoliko meseci sklopiti sporazum o međusobnoj saradnji koja 

će nam značiti za unapređenje rada i adekvatno lečenje dece", rekao je Savić. Na poklonima i 
pažnji koja stiže iz Republike Srpske zahvalio je i gradonačelnik severnog dela Kosovske 

Mitrovice Goran Rakić i rekao da je Arlov šezdeseti put u Kosovskoj Mitrovici. "To može samo 

neko ko je rođen, ko živi i radi u Republici Srpskoj, a čije je srce ovde sa nama", rekao je Rakić. 
 

Jarinje: Paketići za srpsku decu čekali dozvolu dva sata 
 

Kosovska carina zaustavila je jutros na prelazu Jarinje autobus sa srpskim studentima iz 
centralne Srbije koji donose novogodišnje poklon paketiće 

srpskoj deci na Kosovu i Metohiji i zadržala ih oko dva sata, 

rekao je Tanjugu član Studentskog parlamenta Prištinskog 

univerziteta u Kosovskoj Mitrovici Nemanja Biševac. On je 
rekao da je kosovska carina zaustavila tridesetak studenata 
iz Novog sada, Beograda, Niša, Kragujevca i Novog Pazara, 

zbog paketića koje nose kao humanitarnu pomoć za 

mališane na Kosovu i Metohiji. 
Kosovski carinici saopštili su našim kolegama da na Kosovo mogu da unesu robu čija je 

vrednost do 170 evra zbog čega je njihov autobus bio zaustavljen na prelazu i čekao oko dva sata 

dozvolu da uđe na Kosovo i Metohiju, dodao je Biševac. Novogodišnji poklon paketići sutra će 

biti raspodeljeni mališanima u Goraždevcu, Velikoj Hoči, Osojanu i drugim srpskim sredinama u 

Metohiji a akciju pomoći deci organizovali su studenti Pravnog fakulteta iz Novog Sada.Po 
rečima Biševca, kolegama iz Novog Sada priključili su se studenti svih fakulteta Prištinskog 

univerziteta iz Kosovske Mitrovice i studenti pravnih fakulteta iz Beograda, Niša, Kragujevca i 

Novog Pazara. 
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Vršac: Maloletnik ubio dečaka, a njegovog druga izbo nožem 
 
U noći između nedelje i ponedeljka, sat vremena posle ponoći u Ulici Dimitrija Tucovića, 

dogodilo se ubistvo i pokušaj ubistva maloletnika u Vršcu. Kako je objavio list Blic, do tragedije 
je došlo nakon svađe dve grupe maloletnika od 15 do 17 godina.  Jedan maloletnik P. N. (17) 
izvadio je nož i dve godine mlađeg dečaka V. S. na smrt preklao. Drugog mladića M. V. je izbo 

nožem i on je odmah prebačen u bolnicu. Ranjeni dečak se nalazi u vršačkoj bolnici i u 
stabilnom je stanju. Kako mediji prenose, do napada je došlo nakon svađe u jednom vršačkom 

lokalu gde su mladići bili na proslavi rodenđana. Kada su dvojica petnaestogodišnjaka izašla iz 

lokala, mladić sa nožem je pošao za njima i stigao ih na uglu dve ulice, gde ih je napao. 
Osumnjičeni maloletnik je uhapšen. 
 

3.000 učenika evakuisano iz škole u Francuskoj 
 

Srednja škola na severu Francuske evakuisana je danas zbog pretnje bombom, prenose 

agencije pozivajući se na vesti sa društvenih mreža. Školu Mire Grene u Kompenju pohađa oko 

3.000 učenika. Evakuacija je počela rano ujutru, odmah posle prvog časa. Već oko 9.30 policija 

je iz škole izvela oko 2.000 učenika. Pretnja bombom došla je putem interneta od korisnika pod 
imenom "FrenchJihad93-7", koji je napisao da se u školi nalazi više eksplozivnih naprava. 
"Nisam popularan, i zato ću oduzeti život sebi i svojim prijateljima", pisalo je u pretnji. U 
Francuskoj su posle dva teroristička napada prošle godine mere bezbednosti povećane, a još uvek 

je na snazi vanredno stanje. 
 

Osmoro đaka i učitelj poginuli u Siriji 
 

Najmanje osmoro dece i njihov učitelj su poginuli u ruskom vazdušnom napadu na školu 

u sirijskoj provinciji Alepo, saopštila je danas Sirijska opservatorija za ljudska prava. U 
saopštenju se navodi da je u napadu na školu u Andžaru, gradu na severu Sirije, takođe 

povređeno najmanje 20 ljudi, među kojima ima i dece, prenela je agencija AFP. Opservatorija 
navodi da se u Alepu od sinoć odvijaju žestoki sukobi između vladinih i pobunjeničkih snaga, 

kao i intenzivni vazdušni udari. Rusija je pokrenula udare iz vazduha u Siriji krajem septembra, 
čije su mete položaji Islamske države i "drugih terorista", kako je saopštila zvanična Moskva, ali 

su, prema podacima Opservatorije, trećina poginulih u tim napadima bili civili. 
 

Nedelja,10.januar 2016. 
 

Verbić: Nema adekvatnog kadra  
za veronauku i građansko vaspitanje 

 
Ministar prosvete, nauke i tehnološkog razvoja Srđan Verbić ocenio je danas da u 

srpskim školama nema dovoljno adekvatnog kadra za 

nastavu veronauke i građanskog vaspitanja, pa sada te 

predmete predaju i oni koji ne ispunjavaju standarde u 
potpunosti. - Mi zaista nemamo dovoljno kompetentnih 
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nastavnika da se bave tako ozbiljnim i odgovornim temama, kao što su tolerancija, razumevanje 

drugih kultura i veština komunikacije. To bi tebalo da rade najbolji i najkompetentniji nastavnici 

u školama - kazao je Verbić. 
On je naveo da se zbog nedostatka kadra nastavnici veronauke i gradjanskog vaspitanja 

biraju "po različitim kriterijumima koji nisu sasvim u skladu sa standardima nastavničke 

profesije". - To je zajednički problem za ova dva predmeta i zato je moj predlog da se to izučava 

u četiri godine, jer bismo za toliko imali kompetentnog kadra - kazao je Verbić.  
On je naveo da su se do sada o predlogu da se građansko vaspitanje i veronauka 

izučavaju u četiri, a ne u svih 12 razreda u školama izjasnile različite zainteresovane strane, ali 

ne i stručna javnost. - Imali smo novogodišnje praznike, pa stručna javnost nema platformu o 

kojoj bi se izjašnjavala. Ministarstvo će raditi upravo na tome da ponudi svim institucijama koje 

bi trebalo da kažu svoje mišljenje da se odrede prema ovom pitanju - kazao je ministar. On je 
istakao i da treba napraviti mehanizam za proveru efekata nastave svih predmeta, a ne samo 
veronauke i građanskog vaspitanja i da će se na tome raditi. 

 
Verbić: Nov sistem plata u javnom sektoru - na ruku prosvetarima 

 
Govoreći o Nacrtu zakona o sistemu plata zaposlenih u javnom sektoru, on je rekao da 

potpuno razume zahteve sindikata u prosveti koji traže da se u zakonskom rešenju vidi koliko će 

im plata biti uvećana u odnosu na sadašnju. - Ja verujem da ovaj zakon može da se promeni tako 

da upravo ispuni taj osnovni zahtev - kazao je Verbić. 
 

Novi Sad: Srednjoškolcima jeftinije međumesne mesečne karte 
 
Srednjoškolci s područja novosadske opštine koji putuju u škole u mestima udaljenim do 

50 kilometara od Novog Sada treba da podnesu zahtev u pisarnici Gradske kuće u Novom Sadu, 

da bi i u drugom polugodištu dobili deo troškova mesečne karte. Grad Novi Sad će finansirati 40 

dsto troškova međumesnog prevoza, a u izuzetnim slučajevima 80 odsto, ako je đak bez jednog 

ili oba roditelja, dete samohranog roditelja, iz porodice koje ostvaruje pravo na dečji dodatak, 

izbeglo, prognano ili raseljeno lice... Prilikom podnošenja zahteva za tu povlasticu učenici koji 

su to pravo ostvarili u prvom polugodištu ne treba ponovo da prilažu dokumentaciju. Treba samo 

da podnesu zahtev, navedu ime i prezime, mesto i adresu stanovanja, kontakt-telefon, naziv i 
sedište auto-prevoznika, relaciju putovanja, naziv, adresu i mesto škole koju pohađaju. 

Učenici koji prvi put podnose zahtev, podnose i posebnu dokumentaciju koja je 

naznačena na zahtevu za povlašćeni prevoz. Za đake kojima se odobri pravo na povlasticu auto-
prevoznik može potraživati novac od novosadske lokalne samouprave za procenat za koji je 

umanjio cenu mesečne đačke markice. Umesto Gradske uprave za obrazovanje, koja je do 30. 
decembra 2015. finansirala pomenute trošove, tu naknadu će sada plaćati Gradska uprava za 

socijalnu i dečju zaštitu tako što će s autobuskim prevoznikom sklapati ugovor o međumesnom 

prevozu učenika. 
 

Mileva Marić genije iz senke 
 

„Mi smo Ajnštajn - jedna stena“, bio je odgovor Mileve Marić na pitanje zašto se za 

jedan patent uz Alberta Ajnštajna ne nalazi i njeno ime. Mileva 
Marić, odgajana u patrijarhalnoj porodici, nesebično je svoju 
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pamet i znanje stavila u službu supruga Alberta Ajnštajna. - Više stanova u Bernu u kojima su 

živeli Albert i Mileva u periodu 1902-1909. bili su kabineti za teorijska istraživanja u fizici. Tu 

su nastali mnogobrojni naučni radovi posle kojih su akademske institucije širom sveta prihvatile 

Alberta Ajnštajna - kaže dr Mirjana Popović Božić sa Instituta za fiziku. 
Rođena 19. decembra 1875. u Titelu, Mileva je bila treće od petoro dece Miloša i Marije 

Marić. Očeva mezimica Mica, hroma devojčica krupnih crnih očiju, izdvajala se darom za 

matematiku i fiziku. Školovala se u Rumi, Novom Sadu, Mitrovici, Šapcu i Zagrebu, a kao peta 
žena bila je primljena na Državnu politehničku školu u Cirihu. Tamo od jeseni 1896. pohađa 

studije s Albertom sa kojim počinje i zanimljivu prepisku. Deo tih pisama, objavljen tek 1987, 

otkriva da su oni posle studija nastavili da sarađuju na naučnim istraživanjima, uključujući i 

teoriju relativiteta.  
Prilikom dolaska Ajnštajnovih u Novi Sad 1905, Mileva se poverila ocu: „Mi smo baš 

pred polazak završili jedan važan naučni rad po kome će moj muž postati poznat u celom svetu. 

On je dobio i doktorsku titulu“. Nakon leta provedenog u Vojvodini, u septembru je iz Berna, iz 

naučnog kabineta Ajnštajnovih, poslat u štampu rad koji sadrži slavnu jednačinu E = mc2. 
(→Press Cipping) 
 

Erazmus+: Dan konsultacija za pripremu projekata  
 

Grupa "Hajde da..." organizuje 20. januara u Beogradu Dan konsultacija za organizacije, 
institucije i kancelarije za mlade koje su u procesu pisanja projekata u okviru Erazmus+ 
programa za KA2 projekte izgradnje kapaciteta u oblasti rada sa mladima. Rok za prijavu je 13. 
januar. Program je namenjen onim organizacijama koje nameravaju da projekte šalju za rok 2. 

februara 2016. godine. 
Na Danu konsultacija svi zainteresovani moći će da dobiju odgovore na pitanja u vezi sa 

specifičnostima poziva i projektnom dokumentacijom, ali i da se upoznaju sa primerima dobre 
prakse iz prethodnog poziva u Srbiji. Rad će trajati od 10 do 17 časova. Organizator nije u 

mogućnosti da pokrije troškove puta učesnicima van Beograda. Organizacije, institucije i 
kancelarije za mlade svoje predstavnike mogu da prijave putem prijavnog formulara. Grupa 
"Hajde da...", kao Kontakt tačka za Erazmus+: Mladi u akciji, pruža i mogućnost konsultacija 

putem mejla i telefona, svakim radnim danom od 10 do 15 časova. Takođe, uz prethodnu najavu, 

konsultacije su moguće i u kancelariji u Beogradu, u ulici Kneza Danila 12.  
Dan konsultacija je podržan od strane Ministarstva omladine i sporta Republike Srbije, 

SALTO resurs centra za jugoistočnu Evropu, Erazmus+ programa i Kuće ljudskih prava i 

demokratije. 
 

Sombor: Četvrti sastanak Kluba ljubitelja knjige 
 
U prostorijama Omladinskog kluba u Somboru, danas u 18 časova biće održan četvrti 

sastanak Kluba ljubitelja knjige, koji organizuju Kancelarija za mlade Grada Sombora i 
Biblioteka "Karlo Bijelicki". Klub ljubitelja knjige okuplja mlade koje interesuje književnost i 

poeziija. Sastanci se održavaju dva puta mesečno, u prostorijama Omladinskog kluba. Ulaz je 
slobodan, a dobrodošli su svi koji uživaju u čitanju. 
 

Vremeplov: Laza Lazarević 
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Na današnji dan 10. januar 1890.  godine umro je srpski pisac i lekar Laza Lazarević, 

jedan od najboljih srpskih realista. Prava je završio u 

Beogradu a medicinu u Berlinu. Napisao je samo devet 
pripovedaka, od kojih je "Švabica" ostala u fragmentima. 

Mada s patrijarhalnim pogledima na život, njegove 

pripovetke - sažete, s veoma snažnom unutrašnjom 

dramatikom - imaju klasičnu vrednost. Prevodio je ruske 

pisce Nikolaja Černjiševskog, Nikolaja Gogolja i 

Alekseja Pisemskog i francuskog pisca Ežena Srkriba. Kao lekar učestvovao je u organizaciji 
saniteta u Srbiji i objavio 54 rada u stručnim medicinskim časopisima, od kojih neki imaju 

izuzetan značaj. Ostala dela: "Prvi put s ocem na jutrenje", "Sve će to narod pozlatiti", "Vetar", 

"Na bunaru", "Školska ikona", "On zna sve","U dobri čas hajduci", "Verter". 
 

Kako se tinjdžeri u Srbiji zabavljaju? 
 

Okupljaju se na klupama ispred šoping molova. Tu zakazuju sastanke, slikaju selfije, pale 

prve cigarete ili samo bleje sa društvom iz škole. Pet je po podne, a na klupama ispred mola na 
Novom Beogradu više od 100 tinejdžera. Zbog gužve mnogi stoje ispred ulaza. Žamor, smeh i 

sevanje bliceva - druženje ispred mola nema smisla ako se ne objavi na društvenim mrežama. 
- Šta radimo? Ništa, sedimo, cimamo se... Nećemo valjda da sedimo kod kuće, lepo je 

vreme... - uglas priča grupa tinejdžera sa klupe ispred mola koji smo obišli, kao da su iznenađeni 

pitanjem. Kako pričaju, u ovaj mol dolaze često, i to ne zbog šopinga. - Prošetamo se, pričamo. 

Zbog društva dolazimo, svi su ovde... Nekad odemo u bioskop - euforično objašnjavaju. 

Nekoliko dečaka srednjoškolskog uzrasta pale svoje prve cigarete. 
Novosadski tinejdžeri najveći deo slobodnog vremena provode van kuće. Najpopularnija 

mesta za druženje su kafići, bioskop i u ovo doba godine klizalište. Marko J. (16) kaže da svaka 

ekipa ima svoj kafić, a da se gimnazijalci uglavnom skupljaju u lokalima koji su blizu njihovih 

škola. - Pored svake škole ima neki kafić koji je omiljen. Druženja kod kuće više i nema. Mnogo 

je više privatnosti i slobode van kuće - kaže on. Među novosadskim tinejdžerima još su jako 

popularne igraonice. - Deo mog društva odlazi da igra igrice, a tamo nekad ostaju i po pet sati - 
dodaje Sara. 

Deo niških srednjoškolaca svoje „slobodno vreme“ u zimskom periodu uglavnom 

provodi u šetnji podzemnim prolazom razgledajući izloge ili u tržnom centru. Kafići takođe ne 

izostaju, popiju kafu, sok, nešto pojedu. - Ukoliko mama i tata daju veći džeparac, onda odemo u 

kafić, ako ne, onda nam je tu podzemni i Forum, i tu provodimo vreme. Tokom leta je lako sve, 
imamo Kej, ali tokom zime smo u podzemnom uglavnom - kaže Diana S. (→Press Clipping) 
 

Titel: Četrnaestogodišnjak ukrao i slupao očev auto,  
vratio se kući i pucao sebi u glavu 

 
Maloletni S.J. (14) izvršio je sinoć samoubistvo očevom puškom. Kako nezvanično 

saznajemo, radi se o lovačkom oružju koje je bilo u legalnom posedu Z.J. (53), oca nesrećnog 

dečaka. Nesreća se dogodila u selu Gardinovci u titelskoj opštini, koje slovi za mirno mesto sa 

malo stanovnika. Maloletni S.J. je sa prijateljima bio na slavi gde su odlučili da se vrate do kuće 

nesrećnog mladića i njegovom ocu ukradu auto kako bi se odvezli za Kovilj. Međutim, auto je 
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proklizao i doživeli su saobraćajnu nesreću u kojoj je jedan prijetelj maloletnog samoubice lakše 
povređen. S.J. se zatim vratio kući, uzeo očevu lovačku pušku i pucao sebi u glavu. 
 

Subota,9.januar 2016. 
 

Sindikati insistiraju na sistemskom povećanju koeficijenata 
 

Predstavnici četiri sindikata prosvete insistirali su u razgovoru sa resornim ministrom 

Srđanom Verbićem na sistemskom povećanju koeficijenata i na jednokratnoj pomoći u januaru, 

saopšteno je danas iz Sindikata radnika u prosveti Srbije (SRPS). "Ministar je zamolio 

predstavnike sindikata i oni su se složili da napišu zajednički plan izmene koeficijenata, kako bi 
se odgovarajući zahtev uputio Vladi Srbije. Uskoro sledi sastanak rukovodstava četiri sindikata 

prosvete", kaže se u saopštenju koje je potpisao predsednik SRPS Slobodan Brajković. 
Navodi se i da su sindikati bili jedinstveni u stavu da je projekat platnih razreda unapred 

propao. "Ovako zamišljeni platni razredi (ukoliko ikada budu na snazi) ne bi ispravili nepravde u 

javnom sektoru, nego bi, na protiv, ozakonili postojeću disproporciju plata u javnom sektoru na 

više godina, suspendovali razne odredbe Zakona o radu i kolektivnih ugovora i obrazovanju 
nanele mnogo štete, a nikakvu korist. Stav sindikata je bio i da je obrazovanju potreban veći 

budžet, a način na koji će to biti ostvareno nije važan", piše u saopštenju. Dodaje se i da je 

sastanak organizovalo Ministarstvo prosvete na zahtev četiri sindikata prosvete, a razlog je 

insistiranje sindikata da se hitno pristupi rešavanju materijalnog položaja zaposlenih u 

obrazovanju, u smislu ispunjenja tačaka iz Sporazuma između Vlade i sindikata. 
 

Zilkić protiv  Zukorlića u slučaju veronauke 
 

Nakon što je Sandžački mešihat IZuS, na čelu sa predsednikom Mevludom Dudićem 

podržao ministra Srđana Verbića u ideji ukidanja veronauke u školama, oglasila se IZS 

kritikujući zbog te podrške muftiju Muamera Zukorlića. IZS, koja se zalaže za to da veronauka 

ostane izborni predmet u školama, kritikuje Zukorlića zbog njegove podrške Verbiću i ističe da 

je ta podrška isključivo lično motivisana. U saopštenju se navodi da ne stoje razlozi koje Mešihat 

pominje u podršci ministru prosvete, a koji se svode na to da veronauka nije ispunila ono što se 

od nje očekivalo - da se kroz versku edukaciju unaprede verska prava, međuversko razumevanje 

i tolerancija, kao i ravnopravnost među verskim zajednicama i građanima… 
IZS, naime, tvrdi da je upravo Zukorlić na najgrublji način godinama zloupotrebljavao 

veroučitelje kroz političke aktivnosti, "upokoravajući one koji su se suprostavljali njegovim 

zlonamerama i želji da preuzme Bošnjačko biračko tijelo, konfrontirajući se pritom, sa svakim 
ko ne misli kao on i ko iskaže drugačije mišljenje i stavove". 

Zukorlićeva je podrška ukidanju veronauke, kako navode u IZS, vođena željom da bude 

vrhovni zaštitnik Bošnjaka, zbog čega, tvrde, omalovažava legalnu Islamsku zajednicu Srbije, 

veroučitelje, hiljade učenika i njihove roditelje, a Srpskoj pravoslavnoj crkvi prebacuje da 

navodno ima monopol nad odabirom islamskih veroučitelja. "Smeta mu SPC koja svojim 
kapacitetom, jedina, može da deluje na one faktore koji veronauku ne žele u našim školama. Ta 
činjenica njemu smeta jer je stepen poverenja među verskim zajednicama na najvišem nivou", 

kažu u IZS, dodajući da je upravo to još jedan razlog da se bore da odbrane veronauku. 



20 
 

Islamska zajednica u Srbiji podržala je, naime, ranije ideju ministra prosvete Srđana 

Verbića o ukidanju veronauke u školama, jer, kako su ocenili, više ne služi cilju zbog kojeg je 

uvedena. (→Press Cipping) 
 

Zakon o platama u javnom sektoru 
 

Januar nam donosi i novi zakon o platama u javnom sektoru. Njime je predviđeno da će 

najmanja plata u javnom sektoru iznositi oko 22 hiljade, a najveća 155 hiljada dinara. On bi do 
kraja meseca trebalo da uđe u skupštinsku proceduru, a pokrajinska vlada se zalaže da o platama 

zaposlenih u lokalnim administracijama odlučuju lokalne samouprave.  
https://www.youtube.com/watch?v=KYPBW4CRfCs. 

Jankov Most: Narušena prava manjina 
 

Odluka o ukidanju fakultativnog učenja rumunskog jezika u školi u Jankovom Mostu je 

još jedan primer poništavanja stečenih prava nacionalnih zajednica, što je Ustavom Srbije 
zabranjeno, saopštila je juče Liga socijaldemokrata Vojvodine, ocenjujući da su u Vojvodini 

prava manjina ozbiljno narušena. Tu odluku donelo je rukovodstvo Osnovne škole "Đura Jakšić" 
u Zrenjaninu, čije se istureno odeljenje nalazi u Jankovom Mostu. LSV podseća da je Jankov 

Most je pretežno nastanjen rumunskim stanovništvom i ovakva odluka direktno zadire u oblast 

poštovanja prava nacionalnih zajednica. Liga socijaldemokrata Vojvodine zato poziva 
Ministarstvo za obrazovanje Srbije, Pokrajinski sekretarijat za obrazovanje i Grad Zrenjanin da 
reaguju i zaustave realizaciju ovakve odluke. Ovo je prilika da se ponovo postavi pitanje jačanja 

pokrajinskih ingerencija u oblasti obrazovanja, jer je sasvim jasno da samo u Autonomnoj 
pokrajini Vojvodini postoji dovoljno jasan osećaj za oblast poštovanja manjinskih prava, pre 

svega u oblasti obrazovanja. 
LSV smatra nedopustivim i sramotnim i to što je krajem 2015. godine prestao sa radom 

Radio Zrenjanin koji je građane ovog dela Vojvodine više od 35 godina informisao na srpskom, 

mađarskom, slovačkom i rumunskom jeziku. Njegovim gašenjem danas na prostoru Zrenjanina 

više ne postoji niti jedan elektronski medij koji građane informiše na nekom od jezika 
nacionalnih zajednica. Vojvodina je oduvek bila prostor na kojem su se poštovala prava 

nacionalnih zajednica, a poslednji primeri govore da su ta prava ozbiljno narušena, ocenila je 

LSV i poručila daV će učiniti sve da se ono što je loše ispravi. 
 

Raspustilište: Pitanja, odgovori i - uživanje 
 

Da li postoje Marsovci? Kako napraviti nakit od žice ili predmete od gline? Kako nastaju 

avioni, a kako pozorišne maske? Sve su to teme kojima se 

novosadski mališani bave ovih dana, i kako kažu uživaju u 

raspustu učeći, ali i družeći se sa svojim vršnjacima na 

tradicionalnoj novosadskoj manifestaciji "Raspustilište". Deca 
koja svakodnevno dolaze na "Raspustilište" pohađaju brojne 

tematske radionice i gledaju predstave, filmove i slične 

zanimljive sadržaje. Oni kažu da su zadovoljni i mnogi se tamo vraćaju svakog zimskog raspusta 

da provode vreme sa vršnjacima, istovremeno se i edukujući i zabavljajući. "Na Raspustilište 

dolazim od kada sam se rodio maltene, veoma volim da budem ovde, zaista mi je jako 
interesantno", kaže za RTV nikola dok se Ivani najviše dopada lego igraonica. 

https://www.youtube.com/watch?v=KYPBW4CRfCs
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U okviru jedne od brojnih radionica koje se održavaju na "Raspustilištu", književnik Uroš 

Petrović poveo je decu u jednu od najvećih pustolovina – za razmrdavanje moždanih vijuga. 
Deca su rešavala zagonetke, pogađala čemu služe misteriozni predmeti, a sve to uz mnogo 

kreativnosti, zabave i smeha. "To su inače priče koje pišem, priče za rešavanje, priče koje nije 

dovoljno samo čitati, već priče koje teraju na razmišljanje vrlo duboko", objašnjava Uroš. 
https://www.youtube.com/watch?v=LtXxt_lpLkQ  
 

Petnica: Izabrana nova generacija polaznika  
 

Istraživačka stanica Petnica izabrala je nove polaznike za obrazovne programe u 2016, a 

više od hiljadu srednjoškolaca i srednjoškolki iz Srbije i regiona uskoro će krenuti na seminare u 

Petnicu. Na konkursu za učešće na obrazovnim programima u 2016. prijavilo se oko 2.000 

zainteresovanih đaka iz svih krajeva naše zemlje, ali i Slovenije, Hrvatske, Bosne i Hercegovine, 
Crne Gore i Makedonije. "Tim koji je pregledao sve pristigle prijave činilo je 70 saradnika 

Petnice, kako postdiplomaca, tako i onih koji već rade kao naučnici, ali imaju i veliko 

pedagossko iskustvo u ovoj istraživačkoj stanici. Svaku prijavu je pogledalo bar petoro ljudi, a 
odlučeno je na osnovu zbirnih ocena", rekao je rukovodilac IS Petnica Nikola Božić. 

Programi u Petnici traju cele godine i odvijaju se u sezonskim ciklusima, piše u 

saopštenju. Svaki polaznik na nekom od 17 disciplina prirodnih, društvenih i tehničkih nauka, u 

ovoj obrazovnoj instituciji može godišnje da provede i po mesec dana, prenosi Tanjug. Tokom 
boravka u Petnici, na raspolaganju su im najmoderinije laboratorije, naučna oprema, računari, 
biblioteka, resursni centar... Pod nadzorom svojih mentora sa poznatih domaćih i stranih naučnih 

instituta i fakuleta ovi talentovani srednjoškolci realizuju svoje male naučne projekte, piše u 

saopštenju. „U poslednjih nekoliko godina, zbog uslova za rad i učenje, broj zainteresovanih za 
programe u Istraživačkoj stanici stalno raste. U 2016. godini očekujemo i rekordan broj 

programa za studente, kao i nekoliko stručnih konferencija", zaključuje Božić, a prenose iz ove 
istraživačke stanice. 

Istraživačka stanica Petnica je samostalna i nezavisna instirucija koja se bavi razvojem 
naučne kulture, naučne pismenosti, obrazovanja i kulture, a aktivnosti najvećim delom usmerava 

na mlade - učenike i studente, kao i na obuku nastavnika u novim tehnikama, metodama i 

sadržajima u oblasti nauke i tehnologije. Lista polaznika i polaznica može se pronaći na 

http://www.petnica.rs/ . 
 

KZM Sombor: "Reaktor" 
 

U Omladinskom klubu u Somboru sinoć je  u 19 časova  održan prvi ovogodišnji 

"Reaktor" a tema je bila budućnost. Mladi su imali prilike da razgovaraju o tome kako zamišljaju 

sopstvenu budućnost, a kako budućnost čitavog sveta, šta su glavne pretnje razvoju čovečanstva, 

a šta su prednost koje čovek ima. Ulaz je bio slobodan. Omladinski klub nalazi se u ulici Venac 
Radomira Putnika 2. 
 

Audicija za P.A.R.T.S. Akademiju 
 

Poznata svetska Akademija za savremenu igru P.A.R.T.S. sa sedištem u Belgiji, održaće 

27. februara audiciju u Beogradu za nastupajuću akademsku 

godinu 2016-2019. U ovoj instituciji tokom 

https://www.youtube.com/watch?v=LtXxt_lpLkQ
http://www.petnica.rs/
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dvadesetogodišnjeg neprekidnog rada obrazovano je više od 400 stotine igrača i koreografa pod 

rukovođenjem najznačajnijih umetnika svetske plesne scene, među kojima i Ana Tereza De 

Kersmeker (Rosas kompanija). Ovogodišnja audicija, koju organizuju Stanica servis za 
savremeni ples i Institut za umetničku igru u Beogradu, biće održana u prostorijama Institutu za 

umetničku igru u Beogradu. 
P.A.R.T.S. je 2013. godine uvrstio i Beograd među gradove u kojima organizuje svoje 

audicije za predstojeću akademsku godinu, i na taj način pruža mogućnost mladim igračima da 

se u svojoj zemlji prijave za Konkurs ove prestižne institucije, navodi Marija Cvetković iz 

Stanice servisa za savremeni ples. Ovogodišnja audicija održava se u Institutu za umetničku igru 

jer on jedini pruža uslove za zadovoljavanje strogih propozicija i standarda ove akademije. 
Tokom prošle audicije P.A.R.T.S. stipendiju je dobio Lav Crnčević, učenik Baletske škole Lujo 

Davičo. 
 

"Fazoni i fore" ponovo na RTV 
 

Kultna dečja serija Fazoni i fore ponovo se emituje na Prvom programu Radio-televizije 
Vojvodine. Prva od 15 polučasovnih epizoda Dečjeg programa emitovana je juče u 18 i 20. RTV 
je pokrenula i finansirala projekat koji omogućuje i odraslima da ponovo budu deca. 
https://www.youtube.com/watch?v=hkIePeQAl_A  
 

PU  “Dragoljub Udicki” Kikinda među najboljim u zemlji 
 

Kvalitetan vaspitno-obrazovni rad, dobri uslovi za boravak mališana u vrtićima, kao i 

značajne investicije u sanaciju i rekonstrukciju objekata svrstavaju kikindsku Predškolsku 

ustanovu "Dragoljub Udicki" među najboljima u Vojvodini, pa i u Srbiji. Zahvaljujući 

sredstvima iz republičkog, pokrajinskog, kao i lokalnog budžeta, kikindska Predškolska ustanova 
"Dragoljub Udicki" obezbedila je tokom proteklih godina blizu 75 miliona dinara za 
rekonstrukciju vrtića i nabavku nove opreme. "Ostvareni visoki standardi u vaspitno ovrazovnom 
radu sa predškolcima, dobri uslovi za boravak mališana u vrtićima,kao i obezbeđene i 

realizovane značajne investicije svakako svrstavaju kikindsku Predškolsku ustanovu "Dragoljub 

Udicki" među najboljima u Vojvodini, pa i u Srbiji", kaže Stanislava Hrnjak, članica OV 

Kikinda. (→Press Cipping) 
 

Dečaku iz Bečeja potrebna pomoć za lečenje 
 

Četvorogodišnjem Ivanu Filipčevu iz Bečeja, koji boluje od cerebralne paralize, potrebna 

je pomoć kako bi mogao da prikupi 2.500 evra za lečenje u Slovačkoj. "Ivan Filipčev i njegova 

braća blizanci pre četiri i po godine rođeni su prevremeno, u sedmom mesecu trudnoće. Ivan je 

imao samo 920 grama, a njegova braća Filip 1.050 i Vanja 1.060 grama. Vanja je izgubio bitku 

za život, a Ivan kao posledicu krvarenja na mozgu i hidrocefalusa, ima cerebralnu paralizu, ali i 

deformitet stopala, strabizam i velike poteškoće s hranjenjem", ispričala je novinarima njihova 

majka Kristina Demeter Filipčev. Ivanovi roditelji, koji su novinari, prethodnih godina potrošili 

su sav novac koji su imali. 
"Terapije su mnogo pomogle detetu, naročito na planu mentalnog i verbalnog razvoja, što 

je veliki napredak, s obzirom na to da su lekari, zbog veoma ozbiljnog oštećenja mozga, 

https://www.youtube.com/watch?v=hkIePeQAl_A
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prognozirali da će Ivan da bude 'biljka'", kazala je Kristina Demeter Filipčev i dodala da dečak 

mora da nastavi sa terapijama da bi i dalje napredovao. 
Svi koji žele da pomognu, mogu da uplate novac na dinarski račun: 160-441367-25 ili na 

devizni račun: 00-540-0001405.5 sa IBAN brojem RS35160005400001405530. Humanitarna 
SMS poruka se može poslati na 3030, sa sadržajem: 129, a cena poruke 100 je dinara. Donacije 
platnim karticama mogu se izvršiti preko http://www.budihuman.rs/edonate/index/129.html. 

 

Petak,8.januar 2016. 
 

Javne konsultacije - Drugi Nacrt kataloga radnih mesta i zvanja  
 

Ministarstvo državne uprave i lokalne samouprave je, nakon sprovedenog drugog kruga 

javnih konsultacija na Nacrt kataloga radnih mesta i zvanja u 
javnom sektoru, u saradnji sa resornim ministarstvima pripremilo 
Drugi nacrt kataloga radnih mesta i zvanja. Drugi nacrt je 
pripremljen nakon razmotrenih svih sugestija i komentara koje su 
u periodu javnih  konsultacija od avgusta do novembra 
dostavljeni MDULS i resornim ministarstvima. Ovim putem 
želimo da se zahvalimo svima koji su nam se obratili i uključili u 

ovaj proces, jer su time doprineli izradi kvalitetnijeg dokumenta. 
Pozivamo vas da i dalje dostavljate svoje komentare, 

predloge i sugestije pisanim putem na adresu reformauprave@mduls.gov.rs do 25. januara 2016. 
godine. Molimo vas da komentare šaljete sa naznakom na koji podsistem javnog sektora se 

odnose komentari.  Ministarstvo državne uprave i lokalne samouprave sastavilo je spisak 

najčešćih pitanja u vezi sa Katalogom radnih mesta, kao i odgovore na iste. Potražite odgovor na 
eventualne nedoumice na stranici http://www.mduls.gov.rs/faq.php u delu „Katalog radnih mesta 

u oblasti prosvete – drugi nacrt“ i/li „Smernice za izradu kataloga radnih mesta i zvanja u javnom 
sektoru“. Dodatne informacije i kataloge pronađite na sajtu Ministarstva državne uprave i 

lokalne samouprave, u delu obaveštenja. 
 

Prosvetari traže povećanje koeficijenta 
 

Predstavnici reprezentativnih sindikata obrazovanja razgovarali su danas sa ministrom 
prosvete, nauke i tehnološkog razvoja Srđanom Verbićem o Zakonu o platama u javnom sektoru, 

a predloženo je povećanje koeficijenata ili cene rada u obrazovanju. "Ministar i predstavnici 
sindikata su se složili u oceni da je predloženi Zakon veoma loš i da predstavlja "formu bez 

suštine". Zajednički stav prisutnih je protivljenje donošenju ovakve regulative, koja ne može da 

ispuni očekivanja prosvetnih radnika, niti da poveća njihove zarade", saopštila je danas Unija 
sindikata prosvetnih radnika Srbije. Dodaje se i da ovaj Zakon ne nudi odgovarajuća rešenja i da 

su ministar i predstavnici sindikati razgovarali o drugim mogućnostima poboljšanja materijalnog 

položaja zaposlenih. "Predloženo je povećanje koeficijenata ili cene rada. Takođe, razgovaralo se 

i o mogućnosti isplate Novogodišnje nagrade, predviđene članom 2. Sporazuma o rešavanju 

spornih pitanja. Pregovori o svim pomenutim temama, biće nastavljeni", saopštio je USPRS. 
 

Islamska zajednica za ukidanje veronauke u školama 

http://www.budihuman.rs/edonate/index/129.html
mailto:reformauprave@mduls.gov.rs
http://www.mduls.gov.rs/faq.php
http://goo.gl/p2fUpp
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Mešihat Islamske zajednice u Srbiji saoštio je da podržava predlog ministra prosvete 

Srđana Verbića za ukidanje veronauke u školama, jer, kako su ocenili, više ne služi cilju zbog 

kojeg je uvedena, navodi agencija Tanjug. Predsednik Mešihata muftija Mevlud Dudić je rekao 

da je Srpska pravoslavna crkva „uspostavila monopol u realizaciji veronauke” u školama i da bi 

dalje insistiranje na realizaciji neminovno vodilo gomilanju negativne energije, koja će loše 

uticati na moralno i kulturno formiranje mladih generacija. Dudić podseća da je Mešihat 2002. 

godine podržao uvođenje veronauke u škole, verujući da će se kroz versku edukaciju unaprediti 

verska prava, međuversko razumevanje i tolerancija, kao i ravnopravnost među verskim 

zajednicama i građanima. „Nažalost, poslednjih godina svedoci smo zloupotrebe uticaja Srpske 

pravoslavne crkve na državne organe i školske ustanove u vidu uspostave monopola u realizaciji 

veronauke u školama”, navodi Dudić. On takođe tvrdi da su predstavnici Islamske zajednice 
nezakonito isključeni iz vladine komisije za veronauku, a da su na njihova mesta došla 

„nestručna lica, verski i politički podobna crkvi i njenim političkim faktorima”. 
 

Verbić: Šta je najbolje rešenje za veronauku? 
 

Ministar prosvete, nauke i tehnološkog razvoja Srđan Verbić izjavio je danas da ne 

izbacuje veronauku iz škole, već da želi da se diskutuje o tome šta je najbolje rešenje za đake. On 

je za B92 rekao da je moguće da su neki zaprepašćeni stavom ministra prosvete prema 

veronauci, dodajući da mu se čini da je taj stav, u ovom trenutku, poželjan za društvo u celini. 

''Uveli smo predmete koji razdvajaju đake i to ne na osnovu onoga što oni žele da uče ili onoga 

što je njihova motivacija, interesovanje, već na osnovu toga kako se njihovi roditelji iznašnjvaju, 

da li su pravoslavci, muslimani, ateisti'', rekao je Verbić. Kako kaže, na osnovu toga đak u prvom 

razredu osnovne škole bira šta će da uči, odnosno on čak i ne bira jer mu roditelji napišu na koji 

će predmet ići.  
Navodeći da su uštede potpuno sekundarna stvar u toj priči, on je istakao da je reč o tome 

šta je dobro za đake, odnosno, šta je najbitnije da svi oni imaju najbolje moguće obrazovanje u 

tom trenutku. ''Po meni bi bilo najbolje da imamo jedan predmet u kome se đaci uče toleranciji'', 

rekao je Verbić dodajući da je početkom 2000-tih bilo predloga da imamo jedan predmet koji 
izučava svu religiju. Kako kaže, to nije prošlo i sada imamo rešenje za koje niko od nas ne može 

da tvrdi da je doprinelo ciljevima obrazovanja. 
Objašnjava i da je to tema za javnu diskusiju i da se o tome mora razgovarati. ''Napravili 

smo predmete koji odvajaju đake i zbog kojih, činimi se, imamo i probleme, naručito u 

multietničkim sredinama. Moramo da razgovaramo o tome da li je to najbolje rešenje, a ako se 
ispostavi da jeste onda ostavljamo tako'', rekao je Verbić dodajući da nije siguran da to jeste 

najbolje rešenje 
Ministar je podsetio i da je predložio da se izučavanje veronauke i građanskog sa 12 

godina smanji na četiri. ''To je nešto što bi trebalo da se uradi pre svega zato što imamo više 

časova u školi nego što je zakonom dozvoljeno. Ne kažzem da su samo ta dva predmeta pojela 

sve raspoložive časove jer ima i drugih predmeta, ali nastavni plan mora da se menja da bi bio u 

skladu sa zakonom'', rekao je Verbić dodajući da pitanje  nastavnog plana može odvojeno da se 

tretira od toga da li je podela na veronauku i građansko najbolje što može da smislimo. 
 

Božić Bata (po)delio paketiće 
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Članovima Udruženja za podršku i pomoć mentalno nedovoljno razvijenim osobama, 
Božić Bata je podelio paketiće u njihovoj igraonici „Pinokio“. 

Da Božić protekne uz puno poklona pobrinula se ovdašnja 

organizacija Jedinstvene Srbije, koja je obezbedila 50 poklon- 
paketića, za sve članove Udruženja. Okupljena deca su 
oduševljeno pevala praznične pesme uživajući u svojim 

glasovima i aplauzima prisutnih. - Izuzetno smo zadovoljni 
saradnjom sa članovima Opštinskog odbora Jedinstvene Srbije 

koji nam često pomažu. Veliku pomoć imali smo pri sanaciji 

krova, a zahvaljujući njima deca mogu da gledaju televizijski program na ovako velikom ekranu. 
Letos smo bili u Akva-parku u Jagodini, gde smo sve sadržaje koristili gratis, a Marjan Aleksić 

je obezbedio sve što nam je bilo potrebno. Zahvalni smo na saradnji i podršci, a koliko nam sve 
ovo znači vidi se po reakciji dece na poklone - kaže Slađana Milenković predsednica Udruženja 

MNRO. Pred Novu godinu članovi OO Jedinstvene Srbije odneli su paketiće učenicima u 

Jasenovu i Kajtasovu, a u sali Centra za kulturu organizovali su pozorišnu predstavu i podelili 

400 paketića belocrkvanskoj deci. 
 

Neumorni mali izviđači OŠ “Svetozar Marković Toza” 
 

Odred izviđača „Miroslav Mika Antić” iz Novog Sada, sa 80 učlanjenih mališana, 

formiran je decembra 2014. godine kao izviđačka sekcija pri OŠ “Svetozar Marković Toza”. 

Sredinom februara prošle godine registrovali su se kao udruženje za mlade i sprovode program 

Saveza izviđača Srbije, koji je deo Svetske skautske organizacije (WOSM). I prošle godine 

mladi izviđači neumorno su radili, vežbali, družili se. Od februara održana su 84 sastanka u 

okviru izviđačke sekcije u školi sa decom uzrasta od trećeg do osmog razreda. Uz to, 

organizovana je i pripremna obuka za učiteljice. 
 

Poboljšani uslovi studentskog života 
 

Za studente sa invaliditetom uslovi života u studentskom domu se iz godine u godinu 

poboljšavaju. Studentkinja Ana Stanimirović zbog dosadašnjeg uspešnog školovanja, dobila je 

priliku da tamo i stanuje. Zadovoljna je uslovima života, ali ipak postoje i problemi, koji joj 

otežavaju boravak u domu. https://www.youtube.com/watch?v=L9QF5cBBb5A  
 

Fotografijom na Fejsbuku za toleranciju i razumevanje 
 

UNICEF je pozvao mlade da učestvuju u takmičenju za najbolju, "NajKul" fotografiju i 

poruku koja promoviše pozitivnost, toleranciju, poštovanje i 

razumevanje na internetu i društvenim mrežama. Svaki 
korisnik Fejsbuka može putem aplikacije "Kako biti cool na 
netu", koja se nalazi se Fejsbuk stranici "Biraj reči, hejt 

spreči", da postavi fotografiju koja promoviše vrednosti 

kampanje, svejedno je da li je to selfi, neka situacija, grupa 
ljudi, prizor... Fotografiju bi trebalo da prati i adekvatna 
poruka, a oni koji budu imali najveći broj lajkova, biće pobednici takmičenja. Aplikacija "Kako 
biti cool na netu", animira mlade u Srbiji da se bore protiv digitalnog nasilja, dajući im 

https://www.youtube.com/watch?v=L9QF5cBBb5A
https://www.facebook.com/BirajReciHejtSpreci/app/125503944173712/
https://www.facebook.com/BirajReciHejtSpreci/
http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/12-paketici.jpg
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neophodan set informacija da ga prepoznaju, zaustave, kao i da na njega adekvatno reaguju, 
štiteći sebe, ali i druge, stoji u saopštenju. Aplikacija je nastala u okviru projekta "Prevencija 
digitalnog nasilja", koji se realizuje kroz tripartitno partnerstvo UNICEF-a, Ministarstva 
prosvete, nauke i tehnološkog razvoja i kompanije Telenor. Takmičenje traje od 28. decembra 

2015. do 28. februara.  
Odluku o pobednicima takmičenja doneće žiri nakon analize profila prvorangiranih, koji 

su imali najviše interakcija sa korisnicima Fejsbuka, najviše lajkova, komentara i šerova. Inače, 

profil učesnika mora da budu pravi, a ne kreiran samo za tu priliku. Prvoplasirani takmičar 

dobiće telefon iPhone 5S, drugoplasirani Samsung J5, a trećeplasirani tablet Lenovo A8-50. 
Nagrade, koje je obezbedio Telenor biće uručene na posebnom događaju, upriličenom u čast 

NajKul lika/likinje na netu. UNICEF je, u partnerstvu sa kompanijom Telenor i Ministarstvom 
prosvete, nauke i tehnološkog razvoja, 2012. godine pokrenuo projekat "Prevencija digitalnog 

nasilja" sa ciljem da se podigne svest o postojanju digitalnog nasilja i da se osnaže svi učesnici 

školskog života kako bi mogli da spreče, odnosno da dosledno i adekvatno reaguju na digitalno 

nasilje kada se ono desi. 
 

Besplatne udžbenike dobilo 130.000 osnovaca 
 

U projektu besplatni udžbenici, u kome su ravnopravno učestvovali svi učenici od prvog 

do osmog razreda, Ministarstvo prosvete, nauke i tehnološkog razvoja je za više od 

130.000 učenika obezbedilo besplatne udžbenike. U ovoj škilskoj godini podeljeno je udžbenika 

u ukupnoj vrednosti od 630 miliona dinara. 
 

Konkurs za mlade autore "Ja, danas u Srbiji" 
 

Narodno pozorište "Toša Jovanović" iz Zrenjanina i Kreativni centar "Cekom" raspisali 

su konkurs za originalni dramski tekst "Ja, danas u Srbiji", namenjen mladima od 15 do 25 
godina. Poziv je otvoren do 22. januara. Pravo učešća imaju autori i autorke sa teritorije 

Republike Srbije. Radovi će se ocenjivati u dve uzrasne kategorije - od 15 do 19 godina, i od 20 
do 25. godina. Tekstovi treba da budu na srpskom jeziku i da do sada nisu objavljivani ili 
izvođeni na profesionalnoj sceni. 

Zainteresovani svoje radove mogu poslati u elektronskoj formi na mejl 
jadanasusrbiji@gmail.com ili poštom na adresu: Narodno pozorište "Toša Jovanović", Trg 

slobode 7, 23000 Zrenjanin, sa naznakom "Za konkurs". U prijavi je potrebno navesti ime i 
prezime, datum rođenja, zanimanje, mesto prebivališta, adresu, kontakt telefon i mejl. 

Žiri u sastavu Ivana Kukolj Solarov, diplomirana pozorišna i radijska producentkinja i 

direktorica Narodnog pozorišta "Toša Jovanović", Vladimir Arsenić, književni kritičar i urednik 

časopisa "Ulaznica" i Dušan Kalejski, dramski pedagog iz grupe "Korak", uz stručnu podršku 
Anđelke Nikolić, rediteljke, odabraće najbolje radove. Dva teksta, po jedan iz svake kategorije, 
biće publikovani, a jedan će mladi glumci izvesti na repertoaru Narodnog pozorišta "Toša 

Jovanović". 
 

Konkurs za nacionalna stipendije "Za žene u nauci" 
 

Ministarstva prosvete, nauke i tehnološkog razvoja, Nacionalne komisije za saradnju sa 

UNESCO-m i kompanije L'Oréal Balkan i ove godine 

mailto:jadanasusrbiji@gmail.com
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imaju otvoren konkurs za dodelu nacionalnih stipendija "Za žene u nauci". Prijave su otvorene 

do 1. marta 2016. godine. Tri godišnje stipendiјe biće dodeljene naučnicama u Srbiјi u cilju 

realizaciјe značaјnog naučnog istraživanja u oblasti prirodnih nauka (uključujući prirodno - 
matematičke, biološke i medicinske nauke, kao i multidisciplinarna područja) koјe će biti 

sprovedeno u Srbiјi. Na konkurs mogu da se prijave naučnice sa upisanim ili završenim 

doktorskim ili post-doktorskim studijama, do navršenih 35 godina života. Kandidatkinje moraju 

imati državljanstvo i prebivalište u Republici Srbiji. 
Detaljnije informacije o uslovima Konkursa, potrebnoj dokumentaciji i proceduri prijave 

mogu se pronaći na stranici www.zeneunauci.co.rs. Prijave se podnose elektronskim putem na 
mejl unescoserbia@mfa.rs  ili poštom na adresu Sekretarijat Nacionalne Komisije za saradnju sa 

UNESCO-m, Kneza Miloša 24-26, Beograd, sa naznakom: "Prijave za konkurs Nacionalnih 
stipendija Za žene u nauci u Srbiji". Konkurs je otvoren do 1. marta 2016. godine. Nacionalne 
stipendije dodeljuju se u okviru globalnog programa „Za žene u nauci" koji se realizuje u 50 

zemalja sveta. U Srbiji se ovaj program sprovodi od 2010. godine, u saradnji Ministarstva 
prosvete, nauke i tehnološkog razvoja, Nacionalne komisije za saradnju sa UNESCO-m i 
kompanije L'Oréal Balkan. 

 
Subotica: "MS Word" u Američkom kutku 

 
Američki kutak u Subotuci u petak 8. januara, sa početkom u 17 časova, organizovao je 

prvi čas obuke u korišćenju MS Office-a, a polaznici su upoznati sa programima Word, Excell i 
Power Point-a. Polaznici koji poseduju lap-top računar mogli su ga doneti radi lakšeg rada. 

Zainteresovani za učešće na predavanjima mogu se prijaviti putem mejla 
subotica@americancorners.rs  ili amcornersu@gmail.com, kao i telefonom na broj 024 673 580. 
 

Četvrtak,7.januar 2016. 
 

Danas je Božić: Srećan praznik! 
  

Ponoćnim liturgijama Srpska pravoslavna crkva i vernici počeli su proslavu velikog 

hrišćanskog praznika Božića - rođenje Isusa Hrista. Srpski patrijarh Irinej služio je jutros 

Božićnu liturgiju u Sabornoj crkvi u Beogradu.U Božićnoj poslanici poglavar SPC je rekao i da 

su nam danas više nego ikad, potrebni mir na zemlji i dobra volja među ljudima i narodima. 
Božić je dan kada se slavi rođenje Isusa Hrista i, zajedno sa Uskrsom, predstavlja jedan od 

najvećih hrišćanskih praznika. Pripreme za ovaj praznik počinju 40 dana pre 7. januara Božićnim 

postom koji predstavlja pročišćenje duha i tela, a ljudi se u Srbiji pozdravljaju rečima "Hristos se 

rodi", a otpozdravljaju sa "Vaistinu se rodi". Božić po julijanskom kalendaru, pored srpske, slave 

i ruska, jermenska crkva, Sveta gora i jedan deo koptske crkve. 
 

Novi Sad: Prijem za najbolje đake i studente 
 

Tradicionalni prijem za najbolje đake i studente 

organizovao je Savet mesne zajednice Budisava. Svečanost je 

priređena za 60 učenika i studenata koji su u 2015. godini 

postigli najbolje rezultate iz obrazovanja, sporta i kulture. 

http://www.zeneunauci.co.rs/prijava.html
mailto:unescoserbia@mfa.rs
mailto:subotica@americancorners.rs
mailto:amcornersu@gmail.com
http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/16-budisava_0.jpg
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Prijemu su prisustvovali i nastavnici učenika s direktorom OŠ „Ivo Andrić”. Đaci i studenti 

nagrađeni su torbama, rokovnicima i olovkama, uz želju da i u budućnosti budu vredni i istrajni u 

ostvarenju svojih ciljeva. 
 

Mališani korinđali u centru 
 
Korinđanje ili maškare, običaj se neguje mahom u ruralnim sredinama, održano je na 

Badnji dan na Trgu slobode, okviru kulturne manifestacije „Božićna ulica. Mališani kao da su 

ovo jedva dočekali i sjajno su se zabavili a, kako običaj nalaže, svi korinđaši su bili nagrađeni i 

posebno su nagrađena najoriginalnija i najduža pesmica. Božićna ulica trajaće do 11. januara. 

Reč je manifestaciji zabavnog, muzičkog, edukativnog, tradicionalnog, ali i humanitarnog 

karaktera, s ciljem da deci školskog i predškolskog uzrasta novim događajima upotpuni hladne 
zimske dane. Organizator je Udruženje građana „Čuvari tradicije i narodnog blaga”, uz podršku 

Gradske uprave za kulturu. 
 

Najneobičniji božićni običaji širom sveta 
  

Hrišćanstvo se pre mnogo vekova "primilo" širom sveta, nadograđujući se na već 

postojeće tradicije i religije. Zato i ne čudi što od Meksika do Japana i od Finske do Južne 

Afrike, 25. decembr, kada većina hrišćana slavi Božić, izgleda potpuno drugačije. Ovo su 

najzanimljiviji običaji koje ljudi praktikuju tog dana. 
Lampioni u Meksiku Luminarije, kako ih zovu u Meksiku, su male papirne kese otežane 

peskom i osvetljene svećom koja se nalazi u njima. Na Badnje veče Meksikanci ih poređaju duž 

puteva, staza i ispred svojih domova kako bi pomogli Hristu da dođe na ovaj svet. Prizor liči na 

festival lampiona na Tajlandu, samo što se nalaze na zemlji umesto da plutaju po površini vode. 
Božićna knjiga na Islandu Island je zemlja gde se izda najviše knjiga po glavi 

stanovnika na svetu, pa ne čudi što su knjige izuzetno popularne kako božićni poklon. Običaj je 

da se knjige daruju na Badnje veče, tako da ostatak tog praznika može da se provede u miru u 

noćnom čitanju uz šolju tople čokolade. 
Božićna sauna u Finskoj Većina finskih porodica ima sopstvene saune, a veruje se da u 

svakoj od njih živi vilenjak kako bi je štitio i vodio računa da se ljudi ponašaju kako treba. 

Vilenjak iz saune te uvek posmatra, znaju da kažu Finci. Svakg Badnjeg dana ljudi u Finskoj 

praktikuju dugo i golo druženje u saunama. Vodi se računa samo o jednoj stvari - u saunu se ne 
ulazi posle zalaska sunca jer je tada rezervisana za duhove pokojnih predaka. 

Sakrivanje metli u Norveškoj Ako ste u Norveškoj, bilo bi bolje da na Badnje veče 

sakrijete svoju metlu inače bi veštice mogle da je ukradu. Na ovaj dan Norvežani zaključavaju 
svoje metle i drže ih dalje od zlih magija koje vrebaju. 

Božićna rolerijada u Venecueli Jedan od najzanimljivijih običaja je u prestonici 

Venecuele, Karakasu. Deci se na Badnje veče za palac na stopalu veže konopac koji ide sve do 

prozora i kroz njega. Zašto? Da bi ljudi koji krenu na rolerima na ranu božićnu misu mogli da sa 

ulice povuku kanap i probude dete kako ne bi propistilo ovaj neobičan božićni spektakl. 
Božićni kolači i večera u KFC u Japanu Jedva jedan odsto Japanaca su hrišćani, ali bez 

obzira na to prihvatili su mnoštvo običaja među kojima su kićenje jelke, Deda Mraz, poljubac 

ispod imele... Ipak, specifični i kreativni Japanci, iako nisu hrišćani, Božić obeležavaju na svoj 

način. Mesecima unapred naručuju se mekani kolači od slatke pavlake, čokolade i jagoda na 

vrhu. Jedu se na Badnje veče, a tokom decembra mogu se pronaći na skoro svakom ćošku i 
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pekari u većim japanskim gradovima. Još jedan način kako Japanci provode Božić je večera u 

KFC restoranima. Ovo je posebno popularno među mladima, a rezervacije su, naravno, 
neophodne. 

Lomače na vodi u Lujzijani U južnjačkoj američkoj državi Lujzijani na Badnje veče se 

na rekama postavljaju splavovi sa ogromnim lomačama koje se pale kada padne noć. Ogromne 

vatre treba da osvetle put Deda Mrazu kako bi stigao do svakog doma. 
Vigilija u Poljskoj Vigilija je tradicionalni poljski obrok koji se postavlja na Badnje veče. 

Ime znači "posmatrati", "gledati", a ljudi veruju da će ono što se desi tokom te večere obeležiti 

celu godinu koja dolazi. 
Las Parandas festival u Remedionuz, Kuba Svake godine na Badnje veče, obično veoma 

miran gradić, Remedios potpuno poludi tokom festivala vatrometa Las Parandas. Festival traje 
već 200 godina, a počeo je tako što je jedan lokalni sveštenik poslao dečake na ulice da prave 
buku i podsete ljude da dođu na božićnu misu. 

Osvetljeni grobovi u Finskoj Finske porodice, pošto završe dnevno banjanje u svojim 

saunama, kada padne mrak odlaze na grobove svojih članova porodice i prijatelja i pale sveće. 

Groblja su zato na Badnje veče prekrivena morem svetlosti koje se talasa na hladnom vazduhu, a 

prizor posmatran iz daljine oduzima dah. 
Fešta Sedam riba u Italiji Italijanske porodice se na Badnje veče okiupljaju oko trpeze 

na kojoj su postavljena jela od različitih vrsta ribe i morskih plodova (sedam vrsta, da budemo 
precizni). Ovaj običaj je recidiv posta koji u katoličanstvu, kao i u pravoslavlju, 

propoveda apstinenciju od mesa i konzumiranje ribe tokom svetih dana. 
Božićna koza u Švedskoj Koza visoka skoro četiri metra sagrađena je 1966. godine u 

centru švedskog grada Gavle, a za Badnje veče koza je zapaljena. Grad je nastavio da podiže 

kozu svake godine, ali paljenje nije išlo tako glatko. Za 47 godina (ne računajući ovu) to im je 

pošlo za rukom samo 25 puta. Istini za volju, ako vas uhvate da palite kozu sledi vam zatvor, pa 
se na to odlučuju samo oni najhrabriji. 

Banket kolačići u Holandiji Holanđani proslavu božićnih praznika počinju pre svih 

ostalih, dan pred Svetog Nikolu, 6. decembra. Tada se okupljaju i grickaju "banketleter" 
kolačiće, to jest biskvite u obliku inicijala ljudi koji su pozvani na zabavu. 

Božićne cipele u Francuskoj U Francuskoj, kao i u Nemačkoj, Holandiji, Španiji i 

drugim zapadnim zemljama, deca ostavljaju svoje cipele pored kamina ili ispred vrata kako bi ih 
Deda Mraz, odnosno Sveti Nikola tokom noći napunio slatkišima i poklonama. Otud i one 

crvene dedamrazovske čarape koje su popularan dekor tokom božićnih i novogodišnjih praznika 

širtom sveta. 
Poset u Engleskoj Ovaj običaj više nije rasprostranjen kao nekada i može se reći da je 

zamro u Kraljevstvu, ali svi koji su probali kažu da bi ga trebalo vratiti. U pitanju je ispijanje 

poseta na Badnje veče, napitka koji liči na milk šejk, a pravi se od vrućeg mleka, začina, limuna i 

šećera. U šolju sa posetom obično se ubacivao novčić, ako onaj u čiju bi šolju zapao smatrao bi 

se srećnikom u narednoj godini. 
Ostaci za duhove u Bugarskoj U Bugarskoj se za Badnje veče sprema obimna posna 

večera kojoj prisustvuje veliki broj zvanica. Kada se večera završi sto se ne rasprema već se 

tokom noći ostaci hrane i pića ostavljaju za duhove predaka koji će posetiti kuću pre Božića. 
Puding od pirinča za Nisa u Danskoj Nis (ili Tomte u Švedskoj) je božićni duh koji se 

lako ljuti i vređa, a za Badnje veče zahteva ni manje ni više nego puding od pirinča. Činija sa 

pudingom se ostavlja ispred ulaznih vrata kako se Nis ne bi naljutio i tokom noći kravama vezao 

repove u čvor ili uradio niz drugih đavolija. 
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Običaji u Kongu Božić u afričkoj Demokratskoj Republici Kongo je i dalje stvar vere i 
nije iskomercijalizovan kao u zapadnom svetu. Badnje veče je veoma važno u proslavi praznika, 

a u crkvama se održavaju muzičko-verski događaji u kojima učestvuje i do šest sinhronizovanih 

horova koji se smenjuju sa tradicionalnim afričkim plesovima i igrama.  
 

Sreda,6.januar 2016. 
 

Badnjak pomoć suncu da pobedi 
 

Sredina zime je vekovima bila vreme za slavlje širom starog, prethrišćanskog sveta. 

Vekovima pre Isusa, rani Evropljani slavili su svetlost i 
rođenje, namerno birajući najmračnije i najkraće dane u 

godini. Mnogi narodi proslavljali su zimski solsticij, znajući da 

mogu početi da se raduju dužim danima i jačanju Sunčeve 

svetlosti. Elem, kraj decembra bio je savršeno vreme za slavlje 

u većini Evrope. U to doba godine većina stoke je zaklana, a 
za mnoge, to je bio jedini put u godini kada su imali svežeg 

mesa. Osim toga, većina vina i piva napravljenog tokom 

godine konačno je fermentirala i bila spremna za upotrebu.  
Stari Sloveni poštovali su Svaroga, vrhovnog boga, kog su nazivali i Svevišnji. 

Najznačajniji praznik posvećen tom božanstvu takođe je bio u vreme zimskog solsticija, te su i 

Sloveni, kao i ostali prethrišćanski narodi, poštovali solarni kult. Sloveni su verovali da se u 

vreme zimske kratkodnevnice rađa mlado Sunce, koje je trebalo ojačati. Praktikuje se niz 

magijskih i simboličnih radnji, poput unošenja u kuću i paljenja badnjaka, ali i potpaljivanja 

grana šljiva uz reči „Ja te potpalih, a ti da mi rodiš“. Time se, zapravo, simbolički obraća 

mladom Suncu, tražeći da donese plodnost u godini koja sledi. Badnjak je suštinski povezan sa 

Sunčevim ciklusom i predstavlja deo poštovanja Sunca. Spaljivanjem hrasta (svetog drveta) iz 

vatre se rađalo novo Sunce i zato je proslavljano u krugu ognjišta. Po nekim naučnicima, badnjak 
se spaljuje jer je njegov koren u donjem, mračnom svetu, a spaljivanjem se priziva i pripomaže 

Suncu da pobedi svog večnog neprijatelja – mrak. 
Na Božić se rađa i Svarožić i počinje da jača, pa ne čudi što je kasniji hrišćanski praznik 

– Rođenje sina Božjeg – nazvan Božić. Za Slovene, Božić je najznačajniji praznik, iako celo 

hrišćanstvo počiva na uskrsnuću. Taj fenomen zapravo govori o tome koliko je solarni kult kod 

Slovena ostao jak. Takođe, zimski solsticij bio je praznik Koleda – zimskog duha, koji dočekuje 

novo leto, ispraćajući staro Sunce i sve umrle protekle godine. (→Press Clipping)  
 

Ateisti Srbije podržali Verbića: Zaštitite decu od dogmi 
 

Udruženje građana Ateisti Srbije podržalo je stav ministra prosvete Srđana Verbića da 

treba otvoriti široku javnu raspravu o potrebi postojanja verske nastave u državnim školama. 
"Pružamo snažnu podršku ministru Verbiću i organima Republike Srbije, ukoliko istraju u 

ograničavanju štetnog uticaja učenja verskih zajednica na budućnost države, decu. Zaštitite decu, 
pokažite da ste jači od onih koji bi ih dogmama, neznanjem i primitivizmom nadalje 

zlostavljali", naveli su Ateisti Srbije u saopštenju. To udruženje je podsetilo i na neke od 

postulata učenja tradicionalnih crkava i verskih zajednica u Srbiji, koje su se oštro suprotstavile 

http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/badnjak.png
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Verbićevoj inicijativi. "Bog je stvorio svet; muškarac je nastao od prašine; žena je nastala od 

rebra muškarca; zmije govore; štap se pretvara u zmiju; gorući grm govori; robovlasništvo je 

dozvoljeno; žrtva silovanja se prodaje kao supruga silovatelju; žrtva silovanja je kriva za 

silovanje; žene su podređene muškarcima; sve nevernike treba pobiti; devica je bezgrešno začela; 

Bog je devici napravio dete, pomoću Svetog duha, koji je on, a i dete je on", navodi se u 

saopštenju. 
 

Prosvetari skromni: Samo ispunite dogovoreno 
 

Za razliku od pravosuđa, u sindikatima prosvete traže da se ispuni ono što je dogovoreno. 
"Ministar prosvete Srđan Verbić je rekao da on nema šta da traži u ministarstvu ukoliko do 1. 

januara ne budu platni razredi. Mi smo danas u 2016. godini, ministar se ne oglašava o toj svojoj 

izjavi koju je dao pred 50 predstavnika sva četiri sindikata," kaže Miodrag Sokić ex lider  
Foruma beogadskih gimnazija. Rokovi su probijeni i zato zahtevaju sastanak sa predstavnicima 
Vlade i ministarstva. Od deset tačaka Sporazuma koji su potpisali kada su okončali 

prošlogodišnji štajk zaživele su dve - štrajk je završen i na snagu je stupio poseban kolektivni 

ugovor. Ostale su ostale mrtvo slovo na papiru. Osim što se nalaze pod istim krovom, 
Ministarstvu pravde i Ministarstvu prosvete zajedničko je i to što se u toku dana nisu izjašnjavali 

o zahtevima sindikata, niti o njihovim najavama štrajka. 
I dok sindikati pravosuđa posle štrajka upozorenja najavljuju i generalni štrajk 19. 

januara, predstavnici sindikata prosvete uveravaju da će drugo polugodište početi na vreme, ali 

da će proleće opet biti burno. http://rs.n1info.com/a124050/Vesti/Jedan-ministar-se-pravda-
MMF-om-drugi-cuti.html  
 

Fizičko vaspitanje potrebno studentima 
 

Ovih dana smo preterivali sa hranom, a tako ćemo po svoj prilici i nastaviti. Ali, da li 

razmišljate o tome da bi to nekako trebalo i da potrošimo? Procenat obolevanja mladih izazvan 

nedovoljnom fizičkom aktivnošću i nepravilnom ishranom viši je u odnosu na ranije. U Zavodu 

za zdravstvenu zaštitu studenata lekari su primetili da fizička aktivnost nije popularna među 

studentima, što dovodi do povećane gojaznosti, ukočenosti, bola u leđima i iskrivljene kičme. 
Jedno od rešenja za povećanje aktivnosti moglo bi da bude uvođenje Fizičkog vaspitanja na 

fakultete. Još je 2013. postojala inicijativa da se fizičko ponovo uvede kao obavezan predmet na 
fakultetima, kao što je to bilo do devedesetih godina. Međutim, potrebno je da se o tome 

dogovore studenti, fakulteti i Ministarstvo sporta i omladine, kao i da prođe proces akreditacije, 

koja se dešava jednom u pet godina. Ekonomski fakultet ipak ima kao obavezan predmet Sport i 
fizičko vaspitanje, gde se od studenata traži da učestvuju u sportskim aktivnostima, kao što su 

Fruškogorski maraton, razne trke, fitnesi i učešća u turnirima u organizaciji fakulteta. (→Press 
Cipping) 

Rezultati istraživanja "Sport na beogradskim univerzitetima", pokazuju da 86 odsto 
akademaca izjavljuje da voli sportske aktivnosti, a polovina studenata je zainteresovana da se 
bavi sportom na univerzitetu. Studenti se uglavnom slažu da treba uvesti sport kao predmet na 

studijama. Veći broj smatra da sport treba da bude izborni predmet na prvoj (64 odsto), ali i na 

svim ostalim godinama studija (63 odsto), a u manjem broju smatraju da to treba da bude redovni 
predmet na prvoj (54 odsto), pa i ostalim godinama studija (36 odsto anketiranih). 
 

http://rs.n1info.com/a124050/Vesti/Jedan-ministar-se-pravda-MMF-om-drugi-cuti.html
http://rs.n1info.com/a124050/Vesti/Jedan-ministar-se-pravda-MMF-om-drugi-cuti.html
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Koka kola Helenik raspisala konkurs za buduće menadžere 
 

Kompanija Koka-Kola Helenik Srbija raspisala je konkurs za dvogodišnji program 

"Career from the bottle" u okviru kojeg zapošljava mlade i ambiciozne ljude i nudi im priliku da 

postanu uspešni menadžeri. Kako se navodi u saopštenju te kompanije, program je namenjen 

studentima i studentkinjama sa maksimalno pet preostalih ispita, diplomcima koji tragaju za 
poslom i onima koji imaju do dve godine radnog iskustva. Zainteresovani kandidati se, na 
internet stranici www.careerfromthebottle.com, mogu prijaviti za rad u četiri sektora: 

komercijalnom (marketing i prodaja), finansijskom, lancu snabdevanja (proizvodnja i logistika) i 
ljudskih resurasa  

Proces selekcije se odvija u nekoliko faza: prijava, onlajn testiranje, telefonski intervju, 
procena veština i kompetencija i intervju. Kandidati se mogu prijaviti do 25. januara 2016. 
godine, a oni koji budu izabrani počeće svoju karijeru u kompaniji početkom marta 2016. 

godine. Program počinje tako što se učesnici prvo upoznaju sa kompanijom. Zatim rade u 

odabranoj funkciji i dodatnim projektima, a na kraju projekta učesnici su zaduženi za vođenje 

tima i internacionalni zadatak. 
 

Apel za pomoć - Prikupljanje tople odeće za izbeglice 
 

Iz beogradskog "Miksališta" pozivali su sugrađane i sve koji mogu da pomognu da se 

uključe u akciju prikupljanja zimske odeće i obuće za izbeglice. Zima i veliki sneg predstavljaju 
problem izbeglicama sa Bliskog istoka i Afrike, naročito onim najmlađima, koji se ranije nisu 

susretali sa ovakvim vremenskim uslovima, obzirom na područje iz kojeg dolaze. Potrebna je 
zimska odeća i obuća za decu svih uzrasta, kape, rukavice, jakne, ski odela, ćebad, trenerke i 

čizme, kao i termilane folije koje bi pomogle oko očuvanja telesne temperature u hladnim 

danima dok čekaju prevoz. Za muškarce je potrebna obuća i odeća: obuća u brojevima 40, 41, 

42, 43 i 44, muške pantalone, majice i džemperi u S i M veličini. Humanitarna pomoć se može 

doneti u Miksalište, koje je otvoreno svaki dan od 10 do 16 časova i nalazi se u ulici Mostarska 5 

u Beogradu. Za one kojima ovo vreme ne odgovara, pomoć mogu ostaviti i u Mikser House, 

Karađorđeva 46 sa oznakom za "Miksalište" do 20 časova. 
 

Badnji dan u Svratištu za decu sa ulice 
 

Beograda uručili su poklon paketiće deci iz beogradskog Svratišta za decu ulice. Kako 

mališani provode praznike u jednom od dva beogradska 

Svratišta za decu proverio je Adam Santovac. Svratišta za decu 

ulice u Beogradu su: Krfska 7/A, Zvezdara i  Dnevni centar za 
decu ulice, Bulevar Arsenija Čarnojevića 145, Novi Beograd 

Deca se u Svratištu ne osećaju kao kod kuće, jer ima je ovde 

daleko bolje. Tu svraćaju mališani koji mahom zarađuju na 
ulici. Sa roditeljima životare, a ovde praktično žive. "Ovo nam 
je radionica, ovde crtamo, igramo se, radimo domaći", pokazuje jedna devojčica. 
Sve to uz pomoć vaspitačica koje deca zovu "nastavnice" i koje o deci brinu i van svratišta. "Da! 
Idemo u pozorište, vode nas nastavnice u bioskop, svugde!", uzvikuje devojčica. Sve što ovde 

dobiju dele sa još 240 mališana koliko ukupno, pogotovo tokom zime, skoknu do dva beogradksa 

svratišta. 

http://careerfromthebottle.com/
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Osveta džihadista: Eksplozivom razneli dečaka 

 
Pripadnici Islamske države brutalno su ubili četvorogodišnjeg dečaka, nedelju dana 

nakon što su na isti način usmrtili njegovog oca. Aktivisti su saopštili da su članovi terorističke 

grupe u iračkom distriktu Al Širkat opasali dete eksplozivom “kako bi njegovi organi bili 

potpuno razneti“. Eksploziv je potom aktiviran daljinskim upravljačem.  Portparol državne grupe 

za borbu protiv džihadista Džabar el Mamur je rekao da se teroristi na ovaj način svete za to što 

je otac dečaka u decembru napao kontrolnu tačku paravojne formacije i tom prilikom usmrtio 
dvojicu terorista.  Pokrajina Al Širkat se nalazi nedaleko od magistralnog puta koji povezuje 

Tikrit i Mosul i smatra se jednim od najvećih uporišta Islamske države na severu Iraka. 
 

Oskarovac plaća kiriju studentima glume 
  

Britanski glumac i Oskarovac Edi Redmejn otkrio je da povremeno pomaže studentima 

fakulteta dramskih umetnosti pri plaćanju stanarine. Mladi 
glumac, koji je prošle godine osvojio nagradu Američke 

filmske akademije za ulogu slavnog astrofizičara Stivena 

Hokinga u filmu "Teorija svega", rekao je da ponekad šalje 

novac studentima kako bi im omogućio da nastave studiranje 

u "nemoguće skupom" Londonu. U intervjuu za muški 

časopis GQ, Redmejn, koji će, po svemu sudeći, i ove godine 

jurišati na Oskara ulogom u drami "Dankinja", objasnio je da 
je bio privilegovan time što su njegovi roditelji živeli u Londonu, te nije morao da plaća 

stanarinu. On je napomenuo da mu se studenti često obraćaju za pomoć od kada je postao slavan. 
"Dobijam pisma od ljudi koji pokušavaju da se upišu na Fakultet dramskih umetnosti i moraju da 

iznajme stan. Pomažem im tu i tamo. London je nemoguće skup za život", naveo je 33-godišnji 

glumac. 
 

Sin pobegao od Madone - oduzela mu mobilni i terala ga da uči 
 

Pevačica Madona ovih dana nema mira, jer joj njen sin Roko zadaje ozbiljne glavobolje. 
Madona i njen bivši suprug Gaj Riči trenutno se bore za starateljstvo nad sinom Rokom.  Pre dva 
dana pojavila se vest da je Roko blokirao majku na Instagramu, kao i da nije želeo da se vrati 

kući i da je ostao sa ocem u Londonu. Kako prenosi britanski “Miror“ pravi razlog “bekstva“ je 

strogo vaspitanje kraljice popa.  “Madona je stroga majka i oduzela mu je mobilni telefon, jer ga 

je odvlačio od učenja. Ona je strožija od Gaja i Roku se to ne sviđa. Oduzimanje telefona je bila 
kap koja je prelila čašu“, kazao je izvor za “Miror“.  Roko je napustio majku pre mesec dana i 
otišao je u London kod oca. “TMZ“ je ranije saznao da se Gaj sprema za parnicu sa Madonom 

kako bi dobio starateljstvom nad sinom, koji sada želi da ostane u Londonu, jer ga tamo paparci 
ne prate.  Madona ovih dana na Instagramu objavljuje slike svoje dece. 

 

Utorak 5. Januar 2016. 
 

SRPS za hitan nastavak pregovora  
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Sindikat radnika u prosveti Srbije (SRPS) zatražio je danas "hitan nastavak pregovora o 

materijalnom stanju u prosveti". U pismu upućenom premijeru Srbije Aleksandru Vučiću, 

ministru prosvete Srđanu Verbiću i ministarki državne uprave i lokalne samouprave Kori 

Udovički navodi se da Vlada nije ispunila obaveze iz Sporazuma o rešavanju spornih pitanja u 
prosveti, čijim potpisivanjem je okončan višemesečni štrajk prosvetara. "U tom Sporazumu 
najznačajnija vremenska odrednica je 1. januar 2016. godine. Do ovog datuma trebalo je da bude 

donet Zakon o platnim razredima, što je bio osnov potpisane obaveze Vlade da se materijalni 
položaj u obrazovanju popravi", navodi se u saopštenju. 

Dodaje se da su sindikati tada ukazivali da je ovo predviđanje Vlade nerealno i da se 

takav posao ne može obaviti u navedenom roku, dok je Vlada insistirala i obavezala se da će 

platni razredi biti ne samo doneti, već biti i okosnica poboljšanja materijalnog položaja 

zaposlenih u prosveti. "Sada, kada je svima jasno da su sindikati bili u pravu a da Vlada nije 
ispunila obaveze iz Sporazuma, tražimo hitan nastavak pregovora o materijalnom stanju u 
prosveti, u cilju pronalaženja drugih načina za rešavanje ovog problema", saopštio je SRPS. 

NSPRV je osnivač i kolektivni član SRPS-a. 
 

SOS: Od iduće nedelje ponovo o problemima prosvetara 
 

Predstavnici Sindikata obrazovanja Srbije planiraju za iduću nedelju sastanak sa 

predstavnicima ostalih sindikata prosvete kako bi se dogovorili dalji pravci delovanja u cilju 
rešavanja problema prosvetara. Predsednik tog sindikata Branislav Pavlović rekao je Tanjugu da 

je ideja bila da se sindikati okupe početkom iduće nedelje - 11. januara, nakon praznika i da se 
dogovore da upute zajednički dopis predstavnicima Vlade s predložima za rešavanje problema sa 

kojima se suočavaju prosvetni radnici. 
- Ideja je bila da zajedno nastupamo, ne pojedinačno i da zatražimo da se ispuni ono što 

je predviđeno Sporazumom o rešavanju spornih pitanja, zatim u vezi s dodelom Svetosavskih 

nagrada i da vidimo šta se se dešava sa planom za donošenje Zakona o platnim razredima - rekao 
je Pavlović. Bez obzira što je ideja bila da sindikati nastupe zajednički, kako kaže Pavlović, 

Sindikat radnika u prosveti Srbije zatražio je danas hitan nastavak pregovora o materijalnom 

stanju u prosveti. 
 

Ne izbacivati veronauku iz škola 
 

Teolog Nikola Knežević iz Centra za istraživanje religije, politike i društva u Novom 

Sadu ocenio je juče da činjenica da je Srbija ustavom 

uređena kao sekularna država ne bi trebalo da ima uticaja 

na trenutni status veronauke u Srbiji, odnosno da ne bi 
trebalo da uzrokuje izmeštanje tog predmeta iz školskih 

klupa. Knežević je za RTV kazao da princip sekularnosti i 

veronauke u školama nisu u suprotnosti, jer sekularnost 

pored odvojenosti države i crkve, podrazumeva i slobodu 

veroispovedanja, pa samim tim i religijske prakse, čiji važan deo čini veronauka. "Podsetio bih 
na praksu u mnogim država Evropske unije u kojima je predmet veronauke ili 'religijskog 

obrazovanja' integrisan upravo u sistem školskog obrazovanja. Ne vidim razlog zašto bi nakon 

više od deset godina dosadašnje prakse status veronauke vraćali na nivo koji je on imao u doba 
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komunizma", ocenio je Knežević. On je dodao i da se ne bi usudio da tvrdi da veronauka podvaja 
ljude. (→Press Clipping) 

 
Dodeljene stipendije za studije u inostranstvu 

 
U Braon salonu Palate Srbija u Beogradu danas u 10 časova ministar omladine i sporta 

Vanja Udovičić je uručio plakete dobitnicima stipendija Fonda za mlade talente za studije u 
inostranstvu. Svečanosti je prisustvovalo 200 mladih ljudi koji svoje studije nastavljaju na 
svetskim univerzitetima. Na konkursu za školsku 2015/2016. godinu ukupno je dodeljeno 500 

stipendija, navodi se u saopštenju Ministarstva omladine i sporta. (→Press Clipping) 
 

Humanitarni maskenbal za najmlađe 
 

Na klizalištu na novosadskom Štrandu mališani i danas su imali priliku da se zabave, ali i 

da budu humani, a sve u okviru još jednog humanitarnog maskenbala na ledu. Pod motom 
„Novosadski je biti human!" održan je drugi humanitarni maskenbal za štićenike sigurne kuće. 

Mališani, uz pomoć roditelja, imali su priliku da donesu slatkiše, igračke i dobro očuvanu odeću i 

obuću. Neki su se maskirali, a neki ne, ali su se svi dobro zabavili. Humanitarni maskenbal već 

je postao tradicija, održava se svake godine pred katolički i pravoslavni Božić, tako da su 

Novosađani i u decembru pokazali velikodušnost. Oni koji bi želeli da se priključe akciji, a nisu 

stigli da dođu na Štrand, darove mogu da ostave na blagajni klizališta. Mališani pod maskama i 

njihovi roditelji pokazali su humanost na Štrandu, a ugrejali su se uz čaj i kuvano vino. Za dobru 

atmosferu bili su zaduženi animatori iz Dečijeg kulturnog centra, koji su na ledu zabavljali 

mališane. 
 

Jagma za nobelovcima i popularnom psihologijom 
 

Gradska biblioteka je pred kraj prošle godine na odeljenju za odrasle imala oko 8.000 
korisnika, što je deset odsto više nego u prethodnoj, dok ih je 

na Dečjem odeljenju oko 3.000.Na odeljenju za odrasle je 
pojačano interesovanje za nagrađena dela, pa je tako 

povećana potražnja za delima dobitnika Nobelove ili NIN-
ove nagrade, a, kako kaže rukovodilac pozajmnog odeljenja 

u „Đuri Daničiću” Biljana Kičema, među najtraženijim 

žanrovima je i popularna psihologija. – Naročito se traži 

literatura koja se bavi međuljudskim odnosima i srećnijim 

načinom življenja. Mlađi članovi najviše traže školsku 

lektiru, dok stariji korisnici najviše čitaju španske, ruske ili portugalske klasike kao što su, na 

primer, Markes, Ljosa i drugi, ali i beletristiku – navodi Biljana Kičema. 
Ona dodaje da možda trećina korisnika čita lakšu literaturu, ali da prednjači 

pozajmljivanje ozbiljnije literature.– Ciljna grupa su nam tinejdžeri i srednjoškolci jer su to i naši 

budući korisnici, a studenti najviše idu u Referalni centar da bi uzeli stručnu literaturu koja im je 

potrebna za fakultet. Ipak, izrazito je velik broj sredovečnih korisnika i penzionera, koji su 

možda i najredovniji – navodi naša sagovornica. 
Što se tiče najmlađih članova biblioteke, oni traže slikovnice jer su njima, kako kaže 

Katarina Novaković iz Dečjeg odeljenja, bitne boje i stoga traže zvučne ili taktilne slikovnice, 

http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/17---biblioteka-.jpg
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dok predškolci više čitaju pesme.– Kad deca čitaju, ona zaista čitaju – kaže Katarina Novaković. 

– Kad počnu samostalno da čitaju, oni najviše traže avanture, obično je to kolekcija Yeronima 

Stiltona, a čitaju i ediciju „Čarobna kućica na drvetu”. Ne smemo zaboraviti ni klasičnu 

književnost, kao što su, na primer „Tajna žutog balona”, „Čarobnjak iz Oza” i tako dalje. 
Članarina u Gradskoj biblioteci iznosi 500 dinara, dok je porodična 700, a kada biblioteka 
organizuje akcije, onda je moguće učlaniti se i s popustom od 50 odsto. Rok za vraćanje knjige je 

tri nedelje, ali se toleriše i četvrta, a korisnici su uglavnom savesni i redovno vraćaju pozajmljene 

knjige. – Mi ih učimo da čuvaju knjige i da ih ne pozajmljuju drugima da ne bi vraćali nešto što 

nije njihovo, a oni se uspaniče čak i kad kasne dan-dva – navodi Katarina Novaković.S obzirom 

na to da i biblioteka ispašta zbog javnih nabavki, nema uvek sve naslove koje korisnici traže ili 

ih ima vrlo malo, pa postoji i lista rezervacija za korisnike, za šta se plaća 50 dinara. 
 

 Verske zajednice protiv ukidanja veronauke 
 

Predstavnici tradicionalnih Crkava i verskih zajednica negodovali su danas 
povodom predloga ministra prosvete Srđana Verbića za redukovanje, a potom i za ukidanje 
predmeta Verska nastava u školama Srbije, uvereni da taj stav ne deli nijedna odgovorna ličnost 

u Vladi Srbije. U saopštenju pišu da je to negodovanje još snažnije stoga što je ministar predlog 

uputio u godini kada se obeležava 15. godišnjica vraćanja Verske nastave u školstvo Srbije. 
Poručuju da je to model kojim se ponose, jer izražava duh demokratičnosti, ravnopravnosti i 

potpunog međuverskog saglasja kojim se danas, a i nadalje, treba da odlikuje država. 
"Izražavamo uverenje da Srbiju, u pogledu građanskih prava verujućih, niko neće 

pokušati da vrati u godine koje ne pamtimo po dobru i da anahrone stavove gospodina Verbića, 

potpuno nesaglasne sa dužnošću koju obavlja, ne deli nijedna odgovorna ličnost u Vladi Srbije", 

stoji u pismu. Pismo su potpisali episkop bački Irinej u ime SPC, beogradski nadbiskup i 

metropolit Stanislav Hočevar, reis-ul-ulema Adem Zilkić, predstavnici Slovačke evangeličke 

crkve, Evangeličke hrišćanske crkve, Reformatorske hrišćanske crkve i Jevrejske zajednice 
Srbije. 
 

Vršnjačkog nasilja manje za četvrtinu 
 

Koordinaciono telo za borbu protiv nasilja u osnovnim i srednjim školama je tokom 

2015. godine donelo niz odluka koje su, prema rečima predsednika tog tela, člana Gradskog veća 

za obrazovanje Vladimira Jelića, direktno uticale na smanjenje vršnjačkog nasilja i povećanje 

bezbednosti učenika u Novom Sadu. To se, pre svega, odnosi na angažovanje dodatne policijske 

patrole u uniformama i u civilu i intenziviranje aktivnosti na prevenciji nasilja. - Tim povodom, 
realizovana je akcija “Bezbedno detinjstvo”, održana su predavanja na teme “U začaranom krugu 

droge i alkohola” i “Upoznajmo policiju i sprečimo vršnjačko nasilje” - objašnjava Jelić. -   Osim 
toga, Koordinaciono telo održava i kontinuiranu edukaciju u osnovnim i srednjim školama o 

borbi protiv nasilja. 
Kako je rekao, na predlog Koordinacionog tela Skupština grada je pokrenula inicijativu 

da se donesu podzakonski akti kojima će biti regulisana bezbednost dece u školama, kako u 

školskim dvorištima ne bi mogli više da borave oni kojima tamo nije mesto, poput dilera droge i 

predstavnika navijačkih grupa. Takođe, kaže Jelić, predstavnici Koordinacionog tela redovno sa 

predstavnicima Policijske uprave Novi Sad obilaze osnovne i srednje škole u Novom Sadu i 
prave izveštaje o stanju bezbednosti. Kao rezultat toga, Jelić kaže da zvanična statistika pokazuje 
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da se vršnjačko nasilje u protekle dve i po godine, koliko intenzivno radi Koordinaciono telo, 

smanjilo za četvrtinu, što je, kaže on, veliki pomak. 
 

TŠ „Mileva Marić Ajnštajn”:  Metal-detektor vrata 
 

Koordinaciono telo za borbu protiv nasilja u novosadskim  školama je pokrenulo pilot-
projekat uvođenja ID kartica za učenike u novosadskim školama, 

a u isto vreme urađena je kompletna revizija i rekonstrukcija 
sistema video-nadzora u dvorištima i školskim objektima. 

Pokrenut je i pilot-projekat uvođenja prolaznih multizonskih 

metal-detektor vrata u Tehničkoj školi “Mileva Marić Ajnštajn”. 

Osim toga, prema Jelićevim rečima, pokrenuto je i sprovođenje 

Mera za bezbednost u školama, poput aktivnosti nenajavljenih 

pregleda sadržaja školskih torbi, davanjem uputstva kako da se ta mera sprovede, uz saglasnost 

saveta roditelja, radi sprečavanja unosa opasnih predmeta u škole.  
 

Novi Sad: Škole da donesu akt o zaštiti i bezbednosti učenika 
 

Osim nastavka projekta uvođenja identifikacionih kartica i kamera visoke rezolucije na 

ulaze u školska dvorišta, za narednu godinu Koordinaciono telo razmatra i uvođenje fizičkih 

barijera, koje će potpuno onemogućiti ulazak svima koji nisu učenici i osoblje škole u vreme dok 

se nastava odvija. Nastaviće se i kontinuirana edukacija učenika, nastavnika i roditelja, kao i 

obilasci škola zajedno sa predstavnicima Policijske uprave. - Pored toga, radićemo na rešavanju 

problema koji su urgentni u školama, poput osvetljenja školskih dvorišta, inicijativa za 

postavljanje ležećih policajaca i pešačkih prelaza u okolini škola, komunikacije sa nadležnim 

institucijama, pre svega u Gradu Novom Sadu, i slično - kaže Vladimir Jelić. 

„Koordinaciono telo za borbu protiv nasilja u novosadskim  školama je naložilo 

direktorima osnovnih i srednjih škola da obave sveobuhvatnu analizu potencijalno rizičnih mesta 

u školama i donesu opšti akt o zaštiti i bezbednosti učenika, kojima će obuhvatiti sve mere 
zaštite i bezbednosti dece u školama, u skladu sa uputstvima Ministarstva prosvete. Posebno je 

ukazano upravama škola da moraju biti postavljena jasna pravila oko dežurstava, kao i da analiza 

stanja mobilijara u školskim dvorištima mora da bude precizna i jasna. Ta analiza je od ove 
školske godine (2015/2016) prepuštena preduzeću “Jugoinspekt”, koje je jedino dobilo licencu 

za njeno obavljanje - kaže člana Gradskog veća za obrazovanje Vladimira Jelić. 
Koordinaciono telo za borbu protiv nasilja pokrenulo je u 2015. godini još dve inicijative 

– da se nadležne inspekcije pojačano angažuju u kontroli točenja i prodaje alkoholnih pića 

maloletnicima u novosadskim prodavnicama i ugostiteljskim objektima, kao i da škole prijave 

ukoliko sumnjaju da su kladionice i kockarnice udaljene od njih manje od zakonom dozvoljenih 
200 metara. U tu svrhu, kaže Jelić, angažovana je Gradska uprava za obrazovanje kako bi se 

obezbedila neophodna sredstva za angažovanje geometara. 
 

Preminuo akademik Radovan Vučković 
 

Predsednik Upravnog odbora Zadužbine Ivo Anadrić, istoričar književnosti Radovan 

Vučković, preminuo je u 80. godini, saopštila je danas Akademija nauke i umjetnosti Republike 

Srpske, čiji je bio redovan član. Vučković spada u najuži krug uglednih naučnih radnika koji su 

http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/15---koordinaciono-telo.jpg
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učestvovali u osnivanju Akademije, a njegovo naučno iskustvo i ugled bitno su doprineli 

utemeljenju te naučne ustanove na najvišim naučnim standardima, stoji u saopštenju.  
Rođen je 12. novembra 1935. u selu Trijebine kod Sjenice. Diplomirao je na Filozofskom 

fakultetu u Sarajevu. Nakon diplomiranja izabran je za asistenta na predmetu književnost 20. 

veka, a 1965. doktorirao je sa temom "Naša književna kritika i Andrićevo književno delo". U 
zvanje docenta izabran je 1968, vanrednog profesora 1973, a redovnog 1978. godine. Za 
vanrednog člana ANUBiH biran je 1984, za redovnog člana ANURS 1997. Krajem 1993. 
napustio je Sarajevo i prešao u Beograd, gde se 1994. zaposlio u Institutu za književnost i 

umetnost, u kome je radio do penzionisanja 2000. godine. U međuvremenu (1998-2005) bio je 
gostujući profesor na Filozofskom fakultetu Pale. Napisao je 26 knjiga iz oblasti nauke o 
književnosti, četiri knjige pripovedaka, dva romana, dve knjige memoarskog karaktera i tri 

putopisne proze. 
 

Naučnici: Slobodno navalite na klopu za praznike 
  

Grupa istraživača sa Univerziteta u Torontu poručuje da nije potrebno suzdržavati se pred 

prazničnom trpezom, jer ionako niko neće primetiti ako 

"nabacimo" koji kilogram više. Ne treba da vas grize savest 
ako ne možete da odolite raznim đakonijama koje vam se 

nude tokom slava, novogodišnjih i božićnih praznika, 

smatraju naučnici čija je studija objavljena u časopisu 

"Medical Daily". "Niko, osim možda vas samih, neće 

primetiti da ste preterali", tvrde oni, ističući da bi trebalo da 
se neko ugoji ili smrša između 3,5 i četiri kilograma da bi razlika bila vidljiva. 

Do ovog zaključka, kanadski psiholozi su došli nakon testa tokom kojeg su učesnici 

posmatrali fotografije osoba starih između 20 i 40 godina kako bi odredili koja je među njima 

najdeblja, a koja najprivlačnija. "Žene i muškarci srednjeg rasta morali bi da se ugoje ili izgube 

između 3,5 i četiri kilograma ukoliko bi želeli da se to primeti", rekao je Nikolas Rul, autor 

studije. "A morali bi da izgube još toliko da bi njihovo lice delovalo 'privlačnije'", naveo je on, 

dodajući da se zato ne treba mnogo sekirati ukoliko se za praznike prepustimo užicima suvišnih 

kalorija. 
 

Ponedeljak 4.januar 2016. 
 

Nezavisnost traži sastanak s Vučićem 
  

Predstavnici Granskog sindikata prosvetnih radnika Srbije "Nezavisnost" zatražili su 

sastanak s premijerom Srbije Aleksandrom Vučićem zbog toga što Zakon o platama u javnom 

sektoru još nije stupio na snagu. U dopisu sindikata podseća se da je usvajanje tog Zakona bio i 

jedan od uslova za potpsivanje Sporazuma o rešavanju spornih pitanja u prosveti i prekid 

višemesečnog štrajka prosvetnih radnika u aprilu 2015. godine. "U cilju rešavanja novonastale 

situacije, tražimo hitan prijem i Vašu odgovornost za nesprovođenje onoga što je potpisano, jer 
se na to vlada obavezala", navodi se u dopisu. Predstavnici tog sindikata uputili su dopis i 
ministru prosvete Srđanu Verbiću i ministarki državne uprave i lokalne samouprave Kori 

Udovički. 
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Senta: Veoma pismena varoš kraj Tise 

 
Prilježni letopisac Sente, Petar Tarzić je, nakon desetak knjiga, objavio i monografiju 

„Osnovne škole u Senti 1697-1920“, pre koje se bavio 

istorijom pravoslavne crkve, Srpskom 
čitaonicom,  biografijom najčuvenijeg Senćanina Stevana 

Sremca, društvenim životom Srba u znamenitoj i vrlo 
pismenoj varoši kraj Tise. Nameravao je da piše o srpskim 

veroispovednim  školama, ali ustanovio da ih je teško odvojiti 

od mađarskih i jevrejskih, te se pozabavio sa tri Monografske 

sveske Sente Petera Tota i Karolja Kalmara, spomenicom 
štampanom povodom veka škole „Turzo Lajoš“ Lasla Tarija i 

knjigom „Građevinarstvo u Senti“ Zoltana Vaklaija, a u mesnom Istorijskom arhivu našao obilje 

materijala. - Kako su za Monografske sveske korišćeni relativno ograničeni izvori, uzeo sam 

slobodu da ih obogatim svojom dokumentacijom, novim izvorima i biografijama učitelja – 
objašnjava Terzić.Inače, škole koje su bile pod okriljem katoličke crkve od 1751. do 1869, 

preuzela je opština, dok su pravoslavne i jevrejske ostale pri svojim verskim zajednicama sve do 
1920, kad su podržavljene. Terzić je period nakon toga ostavio budućim istraživačima. 

Đula Dudaš u „Istorijatu grada Sente“ tvrdi da je u varoši škola bilo i pre Mohačke bitke 

1526, ali se pouzdano zna da je Grčko-istočna srpska postojala 1703, Katolička veroispovedna 

1755, salašarska 1861, a Srpska privatna, u Slavnićevom šoru, radila od 1885. do 1892. Zakladna 

je škola Đene Branovačkog otvorena 1892, imala udobne učionice pa i stan za poslužitelja, a prvi 

učitelj je bio Sava Ludajić, kasnije školski nadzornik. Najstariji poznati srpski učitelj, od 1797, je 

bio jerođakon Isidor Branković, otac paroha Timotija i deda patrijarha Georgija Brankovića. 

Rođen je u Adi a kršten u Subotici 1773. od oca Simeona Branile i majke Rokse. Znamenit je i 

Teodor Toša Branovački, učitelj akademika Stevana Sremca. Nije ga zaboravio, pa mu je, 35 

godina od odlaska iz Sente 1903, napisao posvetu između korica „Iz knjiga Starostavnih – Veliki 
Župan Časlav“. Branovački je za učitelja izabran 1863. i ostao do penzionisanja. (→Press 
Clipping) 
 

Konkurs za dizajn logotipa 
 

Portal Studentski život otvorio je nagradni konkurs za izradu novog logotipa. Traži se 

originalno grafičko rešenje koje će na kreativan i zanimljiv način dočarati sve ono što studentski 

život predstavlja, od predavanja i ispita do studentskih žurki i putovanja. Poziv je otvoren do 11. 

januara. Svoje radove na konkurs mogu poslati studenti grafičkog dizajna ali i svi ostali 

zainteresovani mladi autori i autorke. Logotip treba da sadrži ime portala Studentski život, a 

natpis mora biti jasan i čitljiv. Rešenja, sa jedne strane, treba da simoblizuju studente, 

obrazovanje i životni stil ove populacije, a sa druge - profesionalni medijski servis. 
Zainteresovani autori i autorke svoje radove mogu dostaviti na mejl 

portalstudentskizivot@gmail.com. Radovi moraju biti u JPEG, PDF ili TIFF formatu u visokoj 
rezoluciji (300 dpi). Uz grafičko rešenje, potrebno je dostaviti i podatke o autoru ili autorskom 

timu, u posebnom dokumentu (ime i prezime, mejl adresa, telefon). Rok za predaju logotipa je 
11. januar. Rezultati će biti objavljeni 29. januara na portalu Studentski život, a autor 

mailto:portalstudentskizivot@gmail.com
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pobedničkog rešenja biće nagrađen sa 12.000 dinara. Dodatne informacije o konkursu mogu se 
dopiti putem telefona 062 282 282 ili mejla portalstudentskizivot@gmail.com. 
 

Sudbina mladih u njihovim rukama 
 

Kada su je osnovali pre deceniju i po, članovi Nevladine organizacije BalkanIDEA Novi 
Sad, nisu gledali daleko u budućnost. Ali, da su sebe već tada 

projektovali kao jednog od glavnih aktera u kreiranju omladinske 
politike u Novom Sadu i mestu koje mladi prepoznaju kao izvor 
korisnih veština i znanja, to je sasvim izvesno. O osnivanju, 
proteklim godinama i planovima BINS-a, razgovarali smo s 
Aleksandrom Ilijin, izvršnom direktorkom organizacije. – 
BalkanIDEA Novi Sad je osnovana 2000. godine. Bila je 
zamišljena kao mreža mladih sa Balkana, posebno iz bivših 

jugoslovenskih republika. Ideja je bila da se povežu mladi, podele svoja iskustva i time razbiju 

predrasude i reše konflikti koji su usledili kao posledica ratova. Mreža nije zaživela, ali nas to 

nije obeshrabrilo. Povezivali smo se sa organizacijama iz regiona i Evrope uopšte, a sada smo i 
članica Mreže mladih jugoistočne Evrope, te je taj osnovni cilj ipak ostvaren“ kaže Aleksandra 
Ilijin. 

 

Akcije dobrovoljnog davanja krvi u Gajdobri i Gložanu 
 

Zavod za transfuziju krvi Vojvodine u ponedeljak 4. januara organizuje dve akciju 
dobrovoljnog davanja krvi - u prostorijama Biblioteke u Gajdobri i Domu kulture u Gložanu u 
periodu od 8 do 10 časova Zavod za transfuziju krvi Vojvodine u saradnji sa Crvenim krstom 
motiviše mlade ljude na dobrovoljno davanje krvi. Kriterijumi za davanje krvi nisu visoki - 
potrebno je da osoba ima od 18 do 65 godina, da se dobro oseća, da zadovoljava granične 

vrednosti hemoglobina i ima više od 50 kilograma. Dobrovoljno davanje krvi sa ciljem 
spašavanja ljudskih života je human čin i zasniva se na principima dobrovoljnosti, anonimnosti, 

neplaćenosti i solidarnosti. 
 

Veliki uspeh mladog srpskog kompozitora 
 

Sedamnaestogodišnji kompozitor i pijanista iz Smedereva Veljko Nenadić osvojio je 

drugo mesto na velikom svetskom takmičenju kompozitora "Zlatni ključ" u Sjedinjenim 

Američkim Državama. Na konkurs je stiglo 85 radova iz 17 zemalja sa pet kontinenta. Veljko se 
predstavio svojom novom kompozicijom "Kontrast" u kategoriji do 18 godina, rekao je FoNetu 
Veljkov otac Dragan i podsetio da je ovo je njegovo četvrto učešće na tom prestižnom festivalu, 

gde je do sada osvojio tri prva i jedno treće mesto. Veljku u martu ove godine izlazi prvi CD, 
pod nazivom "Istočni vetar", koji je uradio sa Nedom Nikolić, najboljim mladim frulašem u 

Srbiji. Takođe, mladi kompozitor je uradio muziku za jedan dokumentarni TV serijal, koji će se 

uskoro prikazivati na RTS. Zvanična dodela nagrada biće 3. avgusta u Beču. 
 

Šampioni informatike iz Žitkovca 
 

mailto:portalstudentskizivot@gmail.com
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Mladost, entuzijazam i znanje učinili su da selo Žitkovac postane poznato po šampionima 

iz oblasti informatike. Među najboljima u Srbiji u poslednjih 10 godina nalaze se učenici 

Osnovne škole "Vuk Karažić", a najbolji u Srbiji je i njihov nastavnik Milan Dinić. 
https://www.youtube.com/watch?v=f59k291dNtI  

 
Silovanog dečaka džihadisti osudili za homoseksualizam  

i bacili sa zgrade  
 

Novo zverstvo u režiji Islamske države (ID) još jednom je zgrozilo svet. Jedan od 
komandanata zloglasne organizacije zaljubio se u 15-godišnjeg dečaka, kojeg je mesecima 

besomučno silovao. Kada su glavešine džihadista saznale za iživljavanje, donele su neljudsku 

odluku: dečaka su bacili sa krova zgrade "jer je homosekualac", a komandanta su poslali na 
front. ID je uhapsila dečaka od 15 godina i optužila ga da je gej, a zatim su ga džihadisti 

monstrumi bacili sa zgrade u Deir ez-Zoru u Siriji. Međutim, čoveku koji ga je silovao život je 

pošteđen. Prošao je samo sa oduzimanjem čina nakon čega je poslat na prvu liniju fronta. - 
Užasnoj egzekuciji prisustvovalo je mnogo ljudi - rekao svedok sirijskoj novinskoj agenciji 
ARA. 
 

Nedelja 3.januar 2016. 
 

Učitelj đacima poklonio novogodišnju bajku 
 

Učitelj Ljubiša Ilić leskovačke Osnovne škole "Vasa Pelagić" priredio je 31. decembra 
svojim učenicima novogodišnju bajku - odveo ih je u Bratmilovce, kod domaćina koji je kuću i 

dvorište ukrasio sa trideset hiljada svećica. U dobrom raspoloženju đaci su sa svojim učiteljem 

stigli do Bratmilovca autobusom. Tamo ih je dočekao Deda Mraz koji je za svako dete doneo 

poklon. Učitelj kaže da ima sreću da radi u školi koja dozvoljava inovacije i kreativnost u 

interesu dece i da ništa nije teško kad se voli. Zvonko Stepanović, domaćin već godinama 

ukrašava svoju kuću, svaki put broj svećica je sve veći. Ove godine trebalo mu je mesec dana da 

sve ukrasi. Prvi put čarolija u njegovom domu upotpunjena je dečjom radošću. 
 

Protest protiv petardi u Novom Sadu 
 

Novosadska Grupa građana "Dva minuta tišine" organizovala je danas protest protiv 
petardi na centralnom gradskom trgu, a kampanja "Stop 
petardama" trajaće do 15. januara. Kako je saopštila ta grupa 

građana, predstoje još dva praznika kada će se ponovo pucati, a 

2016. godina počela je sa petardama, dinamitom, bombama i 
ostalim napravama koje sadrže barutna i trinitrotoluolna 

jedinjenja (TNT), koja mogu izazvati ozbiljne povrede i opasna 
su i za životinje. Uz opasku da će, pošto "nisu bili dovoljno 

dosadni sa protestom i porukama", nastaviti proteste zbog 
bezbednosti dece, kućnih ljubimaca i prirode uopšte. "Kako su 
sa eksplozivom oni počeli, tako mi počinjemo protestom", piše u najavi akcije koja je zakazana 
za 14.45 sati  

https://www.youtube.com/watch?v=f59k291dNtI
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Nova godina počela je užasno za jednog beogradskog psa, koji je na monstruozan način 

mučen i uginuo u teškim mukama, piše "Blic". Beograđanka Jelena Jovanović zatekla je na ulici 

psa koji krvari i muči se, sa žicom oko vrata i razvaljenom vilicom. Ona je na svom Fejsbuk 
profilu objavila uznemirujuće slike i napisala da je psu stavljena petarda u usta, koja mu je u 
eksploziji raznela donju vilicu i izazvala unutrašnje krvarenje zbog kojeg je kasnije uginuo. 
"Blic" piše da su nadležne ekipe pokušale da pruže pomoć nesrećnoj životinji, a da je policija 

izvršila uviđaj i da traga za počiniocem. Na internet sajtu peticije24.com pokrenuta je peticija da 
se odgovorna osoba pronađe i preda policiji. 

U prilog tome da su petarde štetne i opasne govori i tekst na sajtu životinje.rs, u kojem 

piše da je u Torinu, Milanu, Veneciji, Modeni, Teramu, odnosno u više od 850 italijanskih 

gradova i opština, od 2011. godine zabranjeno za vreme Nove godine bacanje petardi. Kazne za 
prekršitelje iznose od 25 do 500 evra. U Torinu je ta zabrana doneta pre svega zato što 

ispaljivanje petardi zastrašuje ptice, pse i macke, a podaci govore da oko 5.000 kućnih životinja 

godišnje ugine od srčanog udara izazvanog eksplozijom petardi. 
 

Princ Džordž kreće u vrtić 
  

Britanski princ Džordž u januaru kreće u vrtić Montesori nedaleko od porodične kuće u 

Norfolku, saopštila je palata Kensington. Džordž je rođen 22. jula 

2013, a krajem januara trebalo bi da se pridruži vršnjacima u vrtiću 

"Westacre Montessori Nursery". Mali princ, treći u redu za 

nasledstvo britanskog trona, ide stopama svog oca Vilijama koji je 
takođe išao u vrtić, ali u bogatom kraju Londona. Vilijam i Kejt 
Midlton od rođenja princa Džordža i princeze Šarlot više vremena 

provode u Anmer Holu u Norfolku, nego u kraljevskoj rezidenciji u 
Kensingtonu. Par je Anmer Hol dobio od kraljice kao poklon za 
venčanje. 
 

Prepolovljen broj ekstremno siromašnih u svetu 
  

Ujedinjene nacije su u svom godišnjem izveštaju objavile da je broj ekstremno siromšnih 

ljudi u svetu pao sa 1,75 miljardi 1999. godine na 836 miliona 2015. godine, preneo je 
australijski dnevnik list "Di ejdž". Istovremeno, Svetska banka saopštila je da je ekstremno 

siromaštvo palo u 2015. godini na ispod 10 procenata od ukupnog broja stanovnika po prvi put u 

svetu. Ekstremno siromašni ljudi su oni koji žive sa manje od 1,25 američkih dolara dnevno, 
naveo je australijski list.   
 

Subota 2.januar 2016. 
 

Ruski jezik na Pedagoškom fakultetu 
 
Naftna industrija Srbije i Pedagoški fakultet u Somboru potpisali su memorandum o 

saradnji. Memorandum podrazumeva uvođenje nastave ruskog jezika u tu visokoškolsku 

ustanovu. https://www.youtube.com/watch?v=drPzIrc3-Z0  
 

https://www.youtube.com/watch?v=drPzIrc3-Z0
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Svetlana Radlovački među najboljim edukatorima Srbije  
 

Profesorka školskog centra "Nikola Tesla" iz Vršca Svetlana Radlovački dobila je 
priznanje za najboljeg edukatora Srbije 2015. godine. Zahvaljujući nagradi koju je dobila, u školi 

u kojoj radi, kao jedna od aktivnosti, uskoro će biti pokrenuta i sekcija iz robotike. 
https://www.youtube.com/watch?v=NA4t-Hb1m3E  

Nagradu "Živojin Mišić", koja se od prošle godine uručuje najboljim edukatorima Srbije, 

ove godine dobilo je 16 najboljih u zemlji, među kojima je i dvoje novosadskih pedagoga.  Jadna 
od njih je i Dijana Malidža, učiteljica u OŠ "Đorđe Natošević".  

Konkurs obuhvata predavače svih osnovnih i srednjih škola u Srbiji. Pored skromne 

finansijske podrške za najbolje predavače – nagrada podrazumeva i 100.000 za realizaciju 
projekta sa učenicima. https://www.youtube.com/watch?v=Qw1gzhXVz50  
 

Najmlađi akademik: Svet je pred novim ledenim dobom 
 
Sledeći svog duhovnog ideala, Milutina Milankovića, najmlađi član SANU, otkriva 

kakvo je bilo vreme u prošlosti, da bi nam odgonetnuo klimatske 
promene u budućnosti. Slobodana B. Markovića, redovnog profesora 

na PMF-u u Novom Sadu i našeg vodećeg stručnjaka u oblasti 

geografskih nauka, u SANU je preporučio uspeh u istraživanjima 

naših lesnih-paleozemljišnih sekvenci (reljef u dnu Panonskog 
basena). Trudi se da sledi put našeg velikog naučnika Milankovića i 

njegove teorije o astronomskim uzrocima pojave ledenog doba koju 
potvrđuje upravo u našim lesnim naslagama, zbog čega je i ostao u Srbiji. Istovremeno njegova 

istraživanja su pokazala i niz specifičnosti kojima se odlikuju paleoklimatski zapisi u našoj 

zemlji. (→Press Clipping) 
 

Otvaranje senzorne sobe u Domu Veternik 
 

Ministar za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Aleksandar Vulin danas će u 

Ustanovi za decu i mlade "Veternik" prisustvovati otvaranju senzorne sobe namenjene deci i 
omladini sa poremećajem senzorne integracije. Soba je uređena na inicijativu Ministarstva za 

rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja i Elektroprivrede Srbije koja je za opremanje 
izdvojila 750.000 dinara. Elektroprivreda Srbije je već donirala 2.500.000 dinara za kompletne 

radove i neophodnu opremu senzornih soba u Domu za decu i omladinu �Dragutin Filipović - 
Jusa" u Beogradu, u Ustanovi za decu i mlade �Šabac" i u Domu za smeštaj odraslih lica 

"Kulina", saopštilo je Ministarstvo za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja. 
 

Kopaonik: Spasioci Gorske službe obradovali mališane  
 

Prvog dana nove 2016. godine spasioci Gorske službe spasavanja Srbije ponovo su juče 

priredili iznenađenje za najmlađe goste ski centra Kopaonik. Sa kapama Deda Mraza, malenim 
skijašima, ali i onim malo starijim, spasioci su delili slatkiše na stazi, saopštila je Gorska služba 

spasavanja Srbije. Spasioci su iskoristili ovu priliku da im skrenu pažnju na to kako da zaštite 

sebe i druge učesnike na skijaškoj stazi, kao i da požele novu godinu svim posetiocima JP 

"Skijališta Srbije", dodaje se u saopštenju. 

https://www.youtube.com/watch?v=NA4t-Hb1m3E
https://www.youtube.com/watch?v=Qw1gzhXVz50
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Petak 1.januar 2016. 
 

Beograd: Ulica otvorenog srca za novo Prihvatilište za decu 
 

Tradicionalna beogradska manifestacija humanitarnog karaktera Ulica otvorenog srca je 
održana danas pod sloganom ''Nek nas ljubav greje'', a posvećena je deci i izgradnji novog i 

većeg prostora za decu Prihvatilišta Beograd. Manifestacija počinje u podne, a pored 
Svetogorske ulice, Ulica otvorenog srca će se ove godine održati i u Skadarskoj. Gradska 
sekretarka za privredu Tijana Maljković rekla je da je Ulica otvorenog srca značajna 

manifestacija za grad, prenosi Tanjug. ''Zasluga Sekretarijata privrede i Turističke organizacije 

Beograda je što smo ove godine uključili i Skadarliju u Ulicu otvorenog srca. To govori o 

značaju jedne od najstarijih boemskih četvrti u gradu'', rekla je Maljković na predstavljanju 

manifestacije u ''Srpskoj kafani'' u Svetogorskoj odakle je i 1969 krenula čitava manifestacija. 
https://www.youtube.com/watch?v=sVDi63P__5Q  
 

Dnevnik Ane Frank može biti kopiran u naučne svrhe 
 

Sud u Amsterdamu ocenio je da Muzej Ane Frank i Holandska Akademija nauka mogu 
da u naučne svrhe kopiraju originalni tekst "Dnevnika Ane 

Frank". Odluka suda se, međutim, ne odnosi na trajanje 

autorskih prava na čijem daljem poštovanju insistira 

Fondacija Ana Frank. "Dnevnik Ane Frank", koji je 13-
godišnja Jevrejka napisala između juna 1942. i avgusta 

1944. dok se sa porodicom krila od nacista u Amsterdamu, 
prvi put je objavljen na holandskom 1947, a kasnije je 
preveden na više od 70 jezika. Prema postojećem zakonu, jedno delo postaje javno dobro nakon 
70 godina od smrti autora. Fondacija Ana Frank, koju je Oto Frank, otac slavne devojčice, 

osnovao u Bazelu 1963, smatra, međutim, da je reč o "posthumnom delu", objavljenom mnogo 

posle autorkine smrti. "Muzej i fondacija su saglasni sa odlukom suda", objasnio je za AFP Iv 
Kugelman, jedan od članova administrativnog saveta. "Pojedini delovi teksta objavljeni su u 
Holandiji prvi put 1986, te ostaju zaštićeni sve do 1. januara 2037, odnosno 50 godina od 

objavljivanja, što je u skladu sa holandskim zakonom", naveo je on. Fondacija Ana Frank, 
vlasnik autorskih prava planetarnog bestselera, zahtevala je on suda da zabrani Muzeju Ane 
Frank da objavi tekst dnevnika u okviru naučnog istraživanja. 
 

Vremeplov: Julijanski kalendar 
 

Na današnji dan 45. godine p.n.e. stupio je na snagu novi kalendar, nazvan Julijanski, 
kojim je rimski državnik Gaj Julije Cezar, prema savetima grčkog astronoma iz Aleksandrije 

Sosigena, reformisao računanje vremena tako što je za početak godine odredio januarske 

kalende, odnosno 1. januar. Do tad su na januarske kalende konzuli stupali na dužnost, a godina 

je započinjala na martovske kalende - 1. marta. Julijanski kalendar je zasnovan na Sunčevoj 

godini od 365 dana i šest sati, ali je u njemu godina duža od Sunčeve 11 minuta i 14 sekundi, pa 
je svaka četvrta prestupna, ali se svakih 128 godina pojavljivao dan "viška". Da bi to bilo 

https://www.youtube.com/watch?v=sVDi63P__5Q
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eliminisano, papa Grgur XIII je, prema savetima astronoma, reformisao kalendar 1582. i 
Gregorijanski kalendar je sada praktično međunarodni. Julijanski kalendar su zadržale jedino 

neke pravoslavne crkve - Srpska pravoslavna crkva, Ruska crkva, Jerusalimska patrijaršija, kao i 

neke druge. 
 

Vremeplov: Šandor Petefi 
 
Na današnji dan 1. janauara 1823 godine  rođen je mađarski pesnik srpskog porekla 

Šandor Petefi, najveći pesnik mađarske književnosti. Oličenje mađarskog romantizma. Otac mu 

je bio Srbin Stevan Petrović, majka mu je bila Slovakinja Marija Hruzova, a Šandorovo kršteno 

ime je Aleksandar Petrović. S 15 godina postao je vojnik, a tokom Mađarske revolucije 1848. bio 
je glavni ideolog omladinskog pokreta. Poginuo je 1849. u bici kod Segešvara u 26. godini - 
tačnije tada mu se gubi svaki trag (imao je čin majora). Prve pesme je napisao kao gimnazijalac i 

ubrzo je postao najomiljeniji i najčitaniji mađarski pesnik. Odredio je nov pravac mađarske 

književnosti. Dela: roman "Krvnikovo uže", epska poezija "Vitez Janoš", "Apostol", lirska 

poezija "Izabrane pesme", "Petefijeve pesme". 
 

Vremeplov: Branko Ćopić 
 
Na današnji dan 1. janauara 1915 godine rođen je i srpski pisac Branko Ćopić, član 

Srpske akademije nauka i umetnosti, nadahnut pripovedač, tvorac zanimljivih i upečatljivih 

likova i događaja, koje je opisao svežim, sočnim i slikovitim jezikom. Diplomirao je na 

Filozofskom fakultetu u Beogradu. U partizanskom pokretu je učestvovao od 1941. Počeo je da 

piše kao đak učiteljske škole i pre Drugog svetskog rata je objavio zbirke pripovedaka "Pod 

Grmečom", "Borci i bjegunci" i "Planinci". Njegova prozna dela su prožeta lirikom, živopisnim 

realističkim slikanjem života na selu, poznavanjem mentaliteta i psihologije ljudi Grmeča i 

Podgrmečja, njegovog zavičaja, vedrinom i vitalnošću duha. Napisao je veći broj knjiga za decu: 

"Bojna lira pionira", "Put u vedrinu", priče "U svetu leptirova i medveda", "Bosonogo 

đetinjstvo", zbirke pesama "Ognjeno rađanje domovine", "Ratnikovo proljeće". Zbirka 

pripovedaka "Bašta sljezove boje", za koju je dobio Njegoševu nagradu. Izvršio je samoubistvo 

1984. u Beogradu. Ostala dela: romani "Prolom", "Gluvi barut", "Ne tuguj, bronzana stražo", 

"Osma ofanziva", zbirke pripovedaka "Rosa na bajonetima", "Surova škola", "Doživljaji 

Nikoletine Bursaća". 
 

Dečaku na Institutu za majku i dete amputiran vrh prsta  
zbog povreda od petardi 

 
Desetogodišnjem dečaku danas je na Institutu za majku i dete amputiran vrh kažiprsta 

šake zbog povreda od petardi, saznaje "Blic" u ovoj medicinskoj ustanovi. - Dečak uzrasta 10 

godina hospitalizovan je na hiruškoj klinici Instituta za majku i dete zbog povrede vrhova prstiju 

leve šake izazvane petardom. Dečak je operisan i trenutno je u stabilnom stanju - rekao je za 
"Blic" direktor hirurgije na Institutu za majku i dete dr Đorđe Kravljanac. Dečaku je usled 

povreda amputiran deo prsta. - Kao posledica povrede, amputiran mu je vrh kažiprsta šake - 
rekao je dr Kravljanac. 

Na ovaj nesrećni slučaj danas je preko društvene mreže Tviter upozorila poznata 

voditeljka Suzana Trninić koja je i objavila da je jedno dete primljeno na Institut za majku i dete 
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jer je zadobilo povredu ruke zbog petardi. “Detetu rade amputaciju posle eksplozije petarde u 
rukama. Pa vi kupujte deci petarde, baš ste kul” rekla je Suzana Trninic  

Zbog novogodišnjih praznika deca lakše dolaze u dodir sa pirotehničkim sredstvima a 

neretko im ih kupuju i roditelji. Koliko je to opasno svedoči nesrećni događaj od danas, ali i 

slučaj dečaka iz Negotina koji je pre nekoliko dana ostao bez vida nakon incidenta sa petardom. 
Havaji zabranili mlađima od 21 godine da puše 
 

Havaji zabranili mlađima od 21 godine da puše Izvor: N1 
 

Havaji od danas, 1. januara, postaju prva američka država koja zabranjuje pušenje za 

mlađe od 21 godine. Zabrana se odnosi i na tradicionalne i na elektronske cigarete.Zdravstveni 
zvaničici se nadaju da će ta mera pomoći u sprečavanju mladih da razviju nezdravu naviku. U 

srednjim školama na Havajima svaki četvrti djak proba prvu cigaretu. Kritičari, medjutim, kažu 

da ako je neko dovoljno star da umre braneći svoju zemlju onda je dovoljno star da donese 
odluku o pušenju. Zakon u petak stupa na snagu, a tokom prva tri meseca za kršenje zakona biće 

davana upozorenja umesto kazni. 
 

Četvrtak 31.decembar 2015. 
 
I đaci u centralnoj Srbiji na zimskom raspustu  

 
Prvi deo zimskog raspusta za osnovce i srednjoškolce u centralnoj Srbiji počinje u 

četvrtak, 31. decembra, dok je u Vojvodini raspust počeo 24. 

decembra. Ove školske godine zimski raspust u centralnoj Srbiji 

podeljen u dva dela, a prema kalendaru obrazovno-vaspitnog rada za 
2015/2016. godinu Ministarstva prosvete, nauke i tehnološkog razvoja, 

učenici će se odmarati osam dana u januaru i 12 dana u februaru. Prvi 
deo raspusta počinje u četvrtak, 31. decembra, a završava se u petak, 8. 

januara 2016. godine, dok se prvo polugodište završava 29. januara 

2016. godine. Drugi deo raspusta počinje u ponedeljak, 1. februara 2016. godine, a završava se u 
petak, 12. februara 2016. godine. 

Drugo polugodište počinje nakon zimskog raspusta i državnih praznika – 17. februara 
2016. godine. U toku školske godine učenici imaju zimski, prolećni i letnji raspust. Prema 
Kalendaru Pokrajinskog sekretarijata za obrazovanje, u Vojvodini prvo polugodište se završilo 

23. decembra, a drugo polugodište počinje 15. januara 2016. godine, nakon zimskog raspusta. 
 

Pokrajinski ombudsman: "Verska nastava podstiče podvajanje učenika" 
 

Pokrajinski ombudsman ocenio je danas da verska nastava u državnim školama podstiče 

podvajanje učenika zbog čega ta institucija smatra da predlog ministra prosvete Srđana Verbića o 

otvaranju javne rasprave o tom predmetu zaslužuje "ozbiljnu pažnju". Ombudsman je u 
saopštenju podsetio "buduće učesnike u otvorenoj javnoj raspravi o verskoj nastavi i građanskom 

vaspitanju" da su u Srbiji, prema Ustavu, crkve i verske zajednice odvojene od države. "U 
sekularnoj državi nije sporno pravo na versku nastavu, nego izvođenje te nastave u državnim 

školama", navela je ta institucija. 
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Pokrajinski ombudsman je podsetio da je u više navrata do sada skretao pažnju javnosti 

na pojave podvajanja učenika po osnovu nacionalne pripadnosti i ocenio da izvođenje verske 

nastave u okviru državnog školskog sistema dodatno podstiče podvajanje i po osnovu 

veroispovesti." Još jednom želimo da naglasimo da je uloga državno organizovanog obrazovanja 

da doprinosi međusobnom upoznavanju i zbližavanju, a ne stvaranju uslova za podvajanje 

učenika na verskoj, etničkoj, kulturnoj, ideološkoj ili bilo kojoj drugoj osnovi", piše u 

saopštenju. Dodaje se da "zvuči neverovatno" priznanje ministra Verbića da za 15 godina, koliko 

se u školama u Srbiji izvodi verska i nastava građanskog vaspitanja, nijednom nije urađena 

ozbiljna analiza njihovih efekata. (→Press Clipping) 
 

Raste broj korisnika Erazmus+ programa iz Srbije 
 

Univerziteti i visoke škole u Srbiji sada mogu direktno da razmenjuju studente i nastavno 

osoblje sa zemljama Evropske unije i šire, kroz Erazmus+ program Evropske unije. Mnogostruko 
su uvećana sredstva za dodelu stipendija za pojedince iz Srbije, a akcenat je na ravnomernoj 

raspodeli broja dolaznih i odlaznih stupendista. Zahvaljujući sredstvima koja je Evropska unija 

obezbedila počev od 2015. godine, Erazmus razmene u visokom obrazovanju postaju aktuelne i 
za zemlje Zapadnog Balkana, navodi se u saopštenju Delegacije Evropske unije u Republici 
Srbiji. 

U konkursnom roku 2015. godine obezbeđeno je više od 22 miliona evra za projekte 

kojima se finansiraju akademske razmene sa zemljama Zapadnog Balkana, čime je mnogostruko 

uvećan i broj sporazuma sklopljenih između visokoškolskih ustanova sa Balkana i iz 

programskih zemalja na osnovu kojih se razmene realizuju. Razmene omogućavaju studentima i 

nastavnicima iz Srbije da borave u zemljama EU, u Lihtenštajnu, na Islandu, u Norveškoj, 

Turskoj i BJR Makedoniji, ali i studentima i nastavnicima iz ovih zemalja da dođu u Srbiju. 
U prvom konkursnom roku, tokom 2015. godine, u okviru ove vrste Erazmus+ projekata 

odobreno je skoro 1.900 razmena za Srbiju, kaže se u saopštenju. (→Press Clipping) 
 

Deda Mrazovi pomoćnici na ulicama Sombora 
 

"Budi muško" klub Sombor i udruženja Ars Vivendi, uz podršku Somborskog 

edukativnog centra, danas od 10 do 12 časova, na Glavnoj 

ulici u Somboru, organizovaće javnu akciju "Deda Mrazovi 

pomoćnici". Tokom akcije prikupljaće se slatkiši za decu iz 

ranjivih grupa. Svako ko donese slatkih dobiće na poklon 

novogodišnji magnet, izrađen na radionici koja je održana 

23. decembra. Svi zainteresovani slatkiše mogu doneti i u 

prostorije Somborskog edukativnog centra, Staparski put 16, 
do 7. januara 2016. godine, kaže se u pozivu. Dodatne informacije o akciji mogu se dobiti putem 
telefona 061 305 3559 ili 060 405 0453. 
 

Ruma: Inicijativa učeničkog parlamenta za zabranu petardi 
 

Učenički parlament Osnovne škole "Dušan Jerković" iz Rume pokrenuo je inicijativu za 

zabranu petardi i drugih opasnih pirotehničkih sredstava. Tim povodom u ponedeljak je održan 

sastanak predstavnika parlamenta sa načelnikom Opštinske uprave i zamenicom predsednika 

http://europa.rs/raste-broj-korisnika-erazmus-programa-iz-srbije/
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Opštine. Predstavnica učeničkog parlamenta Natalija Đukanović na sastanku u Gradskoj kući 

nadležnima je predala peticiju i prenela stav svojih vršnjaka da su petarde opasne, i za decu, ali i 

za životinje. "Petarde su podjednako opasne i za decu, ali i za naše kućne ljubimce. Zbog petardi 

svake godine straga veliki broj životinja. Nadam se da će naša inicijativa dobiti podršku i da 

ćemo naredne praznike dočekati bezbednije", rekla je Natalija. 
Problem upotrebe pirotehničkih sredstava postoji, što je jedan od razloga zašto je i 

organizovan sastanak u Gradskoj kući, smatra načelnik Opštinske uprave Dušan Ljubišić. Zbog 
opasnosti koje korišćenje petardi i druge pirotehnike nosi sa sobom, sve inspekcijske službe u 

opštini Ruma, u saradnji sa policijom, pojačano će kontrolisati prodaju ovih sredstava, navodi se 

u saopštenju. 
 

Sremska Mitrovica: Dodirivao maloletnice na ulici 
 

Policija u Sremskoj Mitrovici uhapsila je danas I.R. (37) zbog sumnje da je na ulici 
nedozvoljeno dodirivao maloletnice. Kako je saopšteno, I.R. je osumnjičen da je izvršio krivično 

delo nedozvoljene polne radnje. Dodaje se da mu je određen pritvor do 30 dana. 
 

Stravična sudbina tinejdžerke:  Islamistima bila seksualna robinja, 
 pa je zatukli čekićem 

 
Austrijska tinejdžerka bosanskog porekla, koja je pobegla iz Evrope da bi se pridružila 

Islamskoj državi, služila je kao seksualna robinja novim borcima, a onda su je pretukli do smrti 

kad je pokušala da pobegne. Naime, nove informacije o Samri Kešinović i Sabini 
Selimović otkrila je bivša džihadistkinja iz Tunisa koja je uspela da pobegne od te nemilosrdne 

terorističke grupe. Samra (17) i Sabina (15), pobegle su iz svojih domova 2014. i pritom ostavile 
poruku svojim porodicama: 'Ne tražite nas. Otišle smo da služimo Alahu i za njega ćemo umreti.' 
Devojke su otputovale u Siriju kroz Tursku nakon što im je u Beču mozak 'isprao' bosanski 

radikalni imam Ebu Tejma. Kada su se pridružile Islamskoj državi, tinejdžerke su bile prisiljene 

da se udaju se za ISIS-ove borce, pa su ih slikali u burkama s kalašnjikovima kao deo 

propagande kako bi privukli u Islamsku državu što više mladih devojaka. Ali, sada je žena iz 

Tunisa koju su držali u kući sa 17-godišnjom Samrom otkrila da su bile prisiljene da pružaju 

seksualne usluge džihadistima. Rekla je da su živele zajedno i da su ih smatrali 'seksualnim 

poklonom novim borcima'. Rekla je i da je Samra nekoliko puta pokušala da pobegne, a onda su 

je posljednji put pretukli čekićem tako jako da je od povreda preminula. (→Press Clipping) 
 

Sreda 30.decembar 2015. 
 

Dositeja: Preliminarne liste najboljih studenata 
 

Ministarstvo omladine i sporta – Fond za mlade talente objavio je preliminarnu listu 
kandidata i kandidatkinja koji ispunjavaju uslove Konkursu za stipendiranje najboljih studenata 
završnih godina osnovnih akademskih studija i završnih godina master akademskih studija. 

Primedbe se mogu podneti do 13. januara 2016. godine. Na sednici održanoj 28. decembra 

doneta je Odluka o usvajanju Liste kandidata koji ispunjavaju sve uslove konkursa i Liste 
kandidata koji ne ispunjavaju jedan ili više uslova konkursa i (ili) imaju nepotpunu 
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dokumentaciju po Konkursu za stipendiranje do 800 najboljih studenata završnih godina 

osnovnih akademskih studija i do 400 studenata završnih godina master akademskih studija sa 

visokoškolskih ustanova čiji je osnivač Republika Srbija za školsku 2015/16. godinu. 
Na ovogodišnji konkurs Fonda, koji je trajao od 7. oktobra do 13. novembra 2015. 

godine, prijavilo se ukupno 2062 kandidata i kandidatkinja. Od ukupnog broja prijavljenih 1252 
studenata osnovnih akademskih studija i 745 student master akademskih studija ispunjavaju sve 
uslove konkursa, navodi se u saopštenju. Svi kandidati koji su podneli prijave na konkurs mogu 
podneti primedbe Fondu za mlade talente najkasnije do srede, 13. januara 2016. godine. Nakon 
roka predviđenog za primedbe biće utvrđena Lista dobitnika stipendije. Navedene liste istaknute 
su na sajtu Ministarstva omladine i sporta - Fonda za mlade talente Republike Srbije. Uz 
navedene liste objavljena je i informacija o načinu i rokovima podnošenja primedbi po 

navedenom konkursu. 
 

Verbić: Potrebna javna rasprava o građanskom vaspitanju i veronauci 
 

Ministar prosvete Srbije Srđan Verbić ocenio je danas da je potrebna široka javna 

rasprava o svrsishodnosti i formatu nastave obaveznih 
izbornih predmeta građanskog vaspitanja i veronauke. "Ako 
je igde potrebno da građani, i pogotovo stručna javnost, jasno 
izraze svoje mišljenje o nastavnom planu i programu, to je 

baš u slučaju predmeta koji razdvajaju i etiketiraju učenike 

još pre nego što nauče kako se nazivi ovih predmeta pišu", 

navodi se u odgovoru Verbića na otvoreno pismo Udruženja 

građana Građanske inicijative. On je ocenio da je predlog tog udruženja da se o svrsishodnosti i 

formatu nastave građanskog vaspitanja povede široka javna rasprava dobra inicijativa, ali i da je 

potrebno da se ona povede i o drugom obaveznom izbornom predmetu, veronauci. 
"Pre 14 godina, kada su građansko vaspitanje i veronauka uvedeni u škole, niko nije 

tražio javnu raspravu. Kao da je tada bilo u redu da se nekom uredbom mimo zakonske 

procedure uvode predmeti, a da je sada stvar demokratije da se o smanjenju broja časova vodi 

rasprava. Nije li to malo dvolično?", naveo je Verbić. Ministar prosvete je ocenio da teme koje bi 
trebalo da budu obrađene na časovima Građanskog vaspitanja nisu sporne, ali da je sporna 

njihova realizacija. "Za ovako osetljive i važne teme potrebno je da ih obrađuju nastavnici koji 

potpuno vladaju materijom", rekao je Verbić i izrazio sumnju da su svi nastavnici koji drže 

građansko zaista kompetentni da to rade na nivou koji potpuno opravdava postojanje predmeta u 

svih 12 razreda osnovne i srednje škole. 
 

Beograd: Na Pravnom podeljeno 100 stipendija od po 1.000 evra 
 

Studentima Pravnog fakulteta Univerziteta u Beogradu juče je dodeljeno ukupno 100 

stipendija, a prema rečima dekana Sime Avramovića, vrednost svake stipendije je 1.000 evra. 
"Mi smo odavno prepoznali značaj podrške najboljim studentima i ova je već sedma ili osma 

godina kako tu praksu Pravni fakultet uspeva da održi", rekao je Avramović na svečanosti na 

Pravnom fakultetu. Istakavši da je stipendije Pravni fakultet dodelio iz sopstvenih sredstava, 
dekan je rekao da su one dodeljene studentima sa odličnim uspehom, a lošijim materijalnim 

stanjem, prenosi Tanjug. On je napomenuo da Pravni fakultet pohađa oko 7.000 studenata i 

dodao da taj fakultet ima izuzetnu saradnju sa univerzitetima u inostranstvu, gde veliki broj 
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studenata odlazi na master studije. Kako je rekao, ta saradnja je ove godine unapređena, jer 

Pravni fakultet od 2015. sarađuje sa mnogim italijanskim, poljskim i drugim fakultetima. "To su 
sve izvanredni programi i naši studenti mogu po Tempus plus programu da odlaze i polažu 

određeni broj ispita u inostranstvu", naveo je Avramović. On je istakao da su studenti na velikim 
svetskim univerzitetima postižu izvanredne uspehe, a kao primer naveo je studentkinju Ivanu 

Stradner koja je asistent na Berkliju, gde predaje uvod u američko pravo. 
 

Mladi na RTV u Vodiču za preživljavanje 
 

Tinejdžeri su ove godine dobili svoj prostor u emisiji "Vodič za preživljavanje" Radio 

televizije Vojvodine. Pored toga što sami snimaju video klipove učestvuju i u kreativnim 

radionicama koje je ekipa ovog serijala pripremila za njih. Poslednja radionica u ovoj godini bila 
je malo drugačija od ostalih. https://www.youtube.com/watch?v=FDWDmHuHFbU  

 
"Deda mraz velikog srca" 

 
Decu koja žive ili rade na ulici možemo videti svakog dana, ali kako oni provode 

novogodišnje praznike? Akcija „Deda mraz velikog srca" 

pokrenuta je sa ciljem da se prikupe donacije za paketiće 

namenjene deci koja rade i/ili žive na ulici i dodele im se 

uz prigodnu novogodišnju predstavu u Američkom 

kutku. Donacijama brojnih velikodušnih sugrađana i 

organizacije Linking partners, koja je donirala kape, 
pripreljeni su paketići za 27 dece sa ulice koja su 
korisnici programa Ekumenske humanitarne 
organizacije. 

Deca su posetila Američki kutak 30. decembra kada su pevala i družila se sa Deda 

mrazom i njegovim pomoćnicima, a sve to kroz predstavu prijatelja iz „Kreativnog pogona". 

Na  iznenađenje, ni oni nisu došli praznih ruku - kao zahvalnost Američkom kutku darovali su 

poster sa novogodišnjim željama koji su pripremili i ukrasili sa volonterima Ekumenske 

organizacije. Podstaknut ovom akcijom Američki kutak će nastaviti da organizuje slične akcije 
tokom cele godine. 

 
U Opštini Alibunar podeljeni paketići 

 
U Opštini Alibunar podeljeni su paketići deci do deset godina iz socijalno najugroženijih 

porodica. Paketiće je dobilo 430 mališana, a iako ovoga puta nije bilo Deda Mraza, to nije 

umanjilo njihovu radost. Ovo je prvi put da Opština Alibunar za Novu godinu daruje decu iz 

najsiromašnijih porodica, a poklone su dobili mališani iz svih deset naseljenih mesta Opštine. 
"Dečji osmeh nema cenu. Mi smo ove godine se racionalno ponašali, uštedeli smo, uspeli sa 
Centrom za socijalni rad da obezbedimo ove paketiće, kako bi i oni osetili čari praznika", kaže 

Predrag Belić, predsednik Opštine Alibunar. "Deca su radosna ,pomalo i zbunjena.paketići su 

skromni ali mislim da su jako lepi, svi su dobili slatkiše", kaže Zoran Prebiračević, direktor 

Centra za socijalni rad u Alibunaru. Sredstva za paketiće obezbedila je Opština Alibunar, a 

nadležni kažu da će se potruditi da to postane tradicija. 
 

https://www.youtube.com/watch?v=FDWDmHuHFbU
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Učenici Medicinske škole obradovali najmlađe Leskovčane 
 

Učenici Medicinske škole u Leskovcu koji u vreme praznika tradicionalno organizuju 

humanitarne akcije za najmlađe i najstarije sugrađane, novogodišnjim paketićima prvo su 

obradovali decu na odeljenju pedijatrije. Praznično raspoloženi uneli su radost i vedrinu na 

odeljenje pedijatrije,izmamili osmehe na dečjim licima i darivali ih sa željom da što pre ozdrave. 

Osmomesečnoj Aniki poklon je očigledno zanimljiv. "Baš su nas obradovali", kaže Anikina 

majka. "Ovo je zaista lepo jer smo ionako tmurni zbog bolesti dece. Imam još jednu ćerkicu kod 

kuće." 
 

Skandal u OŠ: Devojčice pitali da li partnerasteže kondom   
 
Đaci koji idu u sedmi i osmi razred OŠ "Moma Stanojlović" u Kragujevcu prošle nedelje 

su na časovima odgovarali na pitanja o oralnom i analnom seksu, kao i o pornografiji. Šokirani 

roditelji kažu da su njihova deca čak odgovarala na pitanja da li kondom treba da se koristi ako 

partnera "steže"? U upitniku koji je đacima dao JAZAS, a za koji roditelji nisu dali nikakvu 

dozvolu, niti o njemu bili obavešteni, đaci su odgovarali i na sledeća pitanja: "U redu je da se 

gledaju porno filmovi?", "Sramota je biti devica u srednjoj školi?", "Kada devojka kaže ne, to 

zapravo znači da?", "U redu je da dečko ne koristi kondom ukoliko ga steže?", "Pri oralnom 

seksu se ne mora koristiti kondom?", "Analni seks praktikuju samo prostitutke?","Da li si imao 
više od jednog seksualnog partnera u periodu od šest meseci?" (→Press Clipping) 
 

Utorak 29.decembar 2015. 
 

Kazne za ometanje nastave i pretnje nastavnicima 
 

Novi Pravilnik o disciplinskoj odgovornosti studenata Univerziteta u Beogradu uveo je 
niz novih prekršaja i kazni za akademce koji krše propise i ne 

poštuju propisanu disciplinu i uobičajena pravila ponašanja u 

okviru akademske zajednice. Osim plagijata, uvedeni su i prekršaji 

koje je donelo novo vreme i razvoj tehnologije, a precizirano je kao 
prekršaj i sprečavanje ili ometanje nastave duže od jednog 

školskog časa, kao i pretnje nastavnicima. Pravilnik jeste usvojio 
Senat BU, ali tek treba da ga potvrdi i Savet Univerziteta. 
Očekivano je da će se upravo oko ometanja nastave i pretnji 

nastavnicima najviše lomiti koplja studenata i profesora, jer akademci strahuju da će se ovi 

prekršaji zloupotrebljavati u vreme studentskih protesta.  
Iz tog razloga predlog Pravilnika na sednici Senata nisu podržali predstavnici 

Studentskog parlamenta BU koji su tražili odlaganje glasanja. Na sednici je, inače, rečeno da su 

odbačeni ekstremni zahtevi, pre svega Filozofskog fakulteta, koji se odnose na odgovornost 

učesnika studentskih protesta. 
Dekan Ekonomskog fakulteta prof. dr Branislav Boričić, koji je učestvovao u izradi ovog 

dokumenta, podseća da je pravilnik skoro godinu dana rađen sa predstavnicima prethodnog 

saziva parlamenta i da je Senat usvojio većinu primedbi aktuelnog. – Studenti nisu dobro 
razumeli duh pravilnika. Protesti su specifična situacija, povodom koje se postupa na specifične 



52 
 

načine. Pravilnik se ne odnosi na to, ali sprečava da se pod kapom protesta dešavaju neki 

prekršaji koji s njim nemaju veze i da studenti budu abolirani od disciplinske odgovornosti – 
ističe Boričić i napominje da se dokument odnosi na pojedinačnu odgovornost studenata. On 
podseća da je ranije bilo pobrojano nekoliko prekršaja i kazni, a sada je ta lista proširena. 
 

Mladi u ulozi urednika kulturnih programa 
 

Prevazilaženje različitih barijera, otvaranje vrata novim posetiocima i kreiranje programa 

koji će komunicirati sa mladima, izazovi su na koje će pokušati da odgovori program "Take 

Over", koji se sprovodi u pet evropskih gradova, među kojima je i Beograd. Kolarčeva zadužbina 

je jedan od partnera u ovom projektu, koji je podržao Fond Kreativna Evropa, a čiji je cilj da u 

postojećim programskim okvirima uvede inovacije u skladu sa savremenim tehnološkim i 

društvenim trendovima. Spona između Kolarca i publike biće "Bord mladih", sastavljen od 

jedanaestoro mladih ljudi, različitih profesija i interesovanja. 
Pod sloganom "Nova žica" oni će svoje ideje i entuzijazam deliti naredne dve godine, 

organizujući nove programe i otkrivajući svojim vršnjacima već postojeće. Sa tendecijom da se 

ovakva vrsta delovanja nastavi i nakon završetka projekta, uspešne prakse biće objedinjene u 

okviru višednevnog festivala u oktobru 2016. godine, kada je planiran dolazak predstavnika 

ostalih zemalja koje učestvuju (Italija, Velika Britanija, Poljska i Grčka). 
 

Akcija dobrovoljnog davanja krvi na Pravnom fakultetu 
 

Zavod za transfuziju krvi Vojvodine danas, u utorak 29. decembra organizovao je akciju 
dobrovoljnog davanja krvi na Pravnom fakultetu Univerziteta u 
Novom Sadu. Akcija je realizovana u periodu od 9 do 13 časova. 

Zavod za transfuziju krvi Vojvodine Zavod za transfuziju krvi 
Vojvodine u saradnji sa Crvenim krstom motiviše mlade ljude na 

dobrovoljno davanje krvi. Kriterijumi za davanje krvi nisu visoki - 
potrebno je da osoba ima od 18 do 65 godina, da se dobro oseća, da 

zadovoljava granične vrednosti hemoglobina i ima više od 50 

kilograma. Pre davanja krvi preporučuje se lagani doručak. 
Dobrovoljno davanje krvi sa ciljem spašavanja ljudskih života je human čin i zasniva se na 

principima dobrovoljnosti, anonimnosti, neplaćenosti i solidarnosti. 
 

Kikinda: "Budi muško" klub ponovo u akciji 
 

Kancelarija za mlade Kikinda, u saradnjisa Centrom E8 i lokalnim "Budi muško" 

klubom, organizovala je tokom decembra trening za mladiće od 13 do 19 godina, koji su nakon 

obuke uspešno realizovali dve javne akcije - flashmob u Gimnaziji "Dušan Vasiljev" i akciju 

deljenja čestitki građanima proteklog vikenda. Trening se sastojao od edukativnih radionica koje 
se bave temama kao što su: nasilje, rod i pol, rodne uloge, seksualno nasilje, etiketiranje, moć i 

odnosi, izražavanje vlastitih osećanja i druge. Mladići koji su učestvovali na treningu će osnažiti 

lokalni "Budi muško" klub, koji će osmišljavati, planirati i realizovati javne akcije koje imaju za 
cilj dalje širenje i promovisanje osnovnih vrednosti, ideja i poruka o rodnoj ravnopravnosti i 

borbi protiv nasilja, navodi se u saopštenju. 
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Prva takva akcija sprovedena je u okviru događaja "Noć Gimnazije" u kikindskoj 
Gimanziji "Dušan Vasiljev", kada su mladići realizovali flashmob, kao deo kampanje "Reaguj 

ljudski - protiv nasilja". Ova kampanja ima za cilj podizanje svesti o nasilju i osnaživanje mladih 

da reaguju na njega na pozitivan i bezbedan način, te da preuzmu ulogu u prevenciji i 
zaustavljanju nasilnih situacija. Druga akcija organizovana je za vikend, kada su članovi "Budi 

muško" kluba delili novogodišnje čestitke građanima i građankama Kikinde i skretali im pažnju 

na sve učestali nasilje. Aktivnosti "Budi muško" kluba u Kikindi mogu se pratiti na njihovoj 

zvaničnoj Facebook stranici 
 

Još dva dana "Slatkiša" 
 

Nevena Vrtulek, novinarka RTV već godinama je organizatorka humanitarane akcije 

"Slatkiš za mog drugara", ostalo je još dva dana do kada i vi možete postati njen deo. Važno je 

samo da svratite do Ulice Ignjata Pavlasa broj tri, odnosno, do zgrade Radio Novog Sada. 
https://www.youtube.com/watch?v=zxAsKLAUyT8  
 

Radionice znanja i veština 
 

Kako bi i tokom raspusta nešto naučili, udruženje građana "Centar za proizvodnju znanja 
i veština" u toku zimskog raspusta organizuje kreativne i edukativne radionice za decu od 7 do 

15 godina. Na U radionicama, deca će imati priliku da upoznaju sebe i nauče kako da se nose sa 

emocijama sa kojima se svakodnevno susreću. 

https://www.youtube.com/watch?v=N8T46oPfpPs  
 

Još danas  "Deda Mraz velikog srca" 
 

Američki kutak Novi Sad u saradnji sa Ekumenskom humanitarnom organizacijom do 

29. decembra organizuje akciju prikupljanja slatkiša, igračaka i 

školskog pribora za decu koja žive ili rade na ulici. Prilozi se 
mogu doneti radnim danima od 9 do 20 časova u Američki 

kutak, Petra Drapšina broj 3. U sredu 30. decembra biće 

organizovan novogodišnji program za decu sa ulice koja su 

uključena u program "Terenski rad sa decom koja su uključena 

u život i/ili rad na ulici" Ekumenske humanitarne organizacije. 
Mališani će imati priliku da pogledaju novogodišnju predstavu 

u organizaciji Američkog kutka, a od prikupljenih priloga u 

akciji "Deda mraz velikog srca" biće pripremljeni paketići. Detaljnije informacije o akciji mogu 
se dobiti putem mejla novisad@americancorners.rs i telefonom na broj 021 47 22 840. 
  

Beogradski Pravni podelio 100 stipendija po 1.000 evra 
 

Studentima Pravnog fakulteta u Beogradu danas je dodeljeno ukupno 100 stipendija, a 
prema rečima dekana Sime Avramovića, vrednost svake stipendije je 1.000 evra. "Mi smo 
odavno prepoznali značaj podrške najboljim studentima i ova je već sedma ili osma godina kako 

tu praksu Pravni fakultet uspeva da održi", rekao je Avramović na svečanosti na Pravnom 

https://www.facebook.com/Budi.Musko.Klub.Kikinda/?fref=ts
https://www.facebook.com/Budi.Musko.Klub.Kikinda/?fref=ts
https://www.youtube.com/watch?v=zxAsKLAUyT8
https://www.youtube.com/watch?v=N8T46oPfpPs
mailto:novisad@americancorners.rs
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fakultetu. Istakavši da je stipendije Pravni fakultet dodelio iz sopstvenih sredstava, dekan je 

rekao da su one dodeljene studentima sa odličnim uspehom, a lošijim materijalnim stanjem. 
 

Veronauka ne može biti problem 
 

Veronauka jeste ušla/vraćena u srpske škole u leto 2001. na mala vrata i – političkom 

odlukom. Zoran Đinđić nije za taj čin pokazivao toliko lične 

naklonosti kao predsednik SRJ Vojislav Koštunica, ali je uistinu 

premijer Srbije otišao u Patrijaršiju i posle četredesetminutnog 

razgovora s patrijarhom Pavlom objavio da se, već od 1. septembra 

iste godine, u srpske škole vraća veronauka. Zamenik i pomoćnica 

ministra prosvete Gaše Kneževića podnosili su ostavke, ali – Điniđić 

je ostao pri svojoj odluci. To je politika. 
Drama savremene prosvete i obrazovnih sistema mnogo je i 

dublja i šira od tih, reklo bi se – reliktnih pitanja. Marta Nusbaum, 
značajno ime američke filozofije, koja se svakako nije napajala 
mislima iz „Svetosavske filosofije prosvete” dr Justina Popovića, objavljuje dramatična 

upozorenja da se čini da „zaboravljamo dušu” i da školski sistemi proizvode „generacije korisnih 

mašina”. Ona brine da se demokratija ne može održati na „ljudima bez duše”. „Reč ’duša’ ima 

religijske konotacije za mnoge ljude i ja ne insistiram na ovim konotacijama, niti ih odbacujem”, 

njen je razuman i demokratski stav. A duša je ono što „povezuje osobu sa svetom na bogat, 

suptilan i komplikovan način” prilaskom „drugoj osobi kao duši, a ne kao pukom korisnom 

instrumentu ili prepreci na sopstvenom putu”. 
“Dakle, može biti da ima nekih političkih (ili ličnih razloga) što se ministar prosvete 

odlučio da u dobu „ljudi bez duše” interveniše smanjenjem časova veronauke i građanskog 

vaspitanja u našim školama. Može biti da način kako su ta podučavanja organizovana u našim 

školama neće biti od velike pomoći našoj deci. Ali ne može biti da bi, sa stanovišta potreba 

društva, takva saznavanja trebalo proterivati. Jer, pre gotovo dva veka jedan nezaboravljeni 
prosvetni radnik u Masačusetsu je nepogrešivo video obrazovanje kao „proces kojim se mišljenje 

oslobađa iz duše, ujedinjuje se sa spoljašnjim svetom, reflektuje se i tako postaje svesno njihove 
stvarnosti i oblika”. Opet, ta duša. A toliko bi sve bilo jednostavnije da smo uspeli da je 

proteramo” kaže novinar Slobodan Reljić. 
 

Sve više gojazne dece u Srbiji 
 

Načelnica Klinike za endokrinologiju Kliničkog centra Vojvodine Edita Stokić izjavila je 
danas da je 43 milona dece u svetu, uzrasta ispod pet godina, predgojazno ili gojazno, a da su i u 
Srbiji dramatični podaci koji kažu da je broj gojazne dece od 2006. do 2013. godine porastao sa 

8,5 na 13,7 procenata. Stokić je rekla Tanjugu da se tokom poslednjih 30 godina gojaznost 
dečjeg uzrasta u svetu udvostručila i da je posebno upozoravajuće to što gojaznost dečjeg uzrasta 

vodi u pojavu "Tipa 2" šećerne bolesti. "Gojaznost je nastavila da bude vodeći zdravstveni 

problem u svetu kako među odraslom populacijom tako i među dečjom populacijom, o čemu 

svedoče navedeni podaci", rekla je Stokić, ističući da se od 1980. godine prema podacima 

Svetske zdravstvene organizacije broj gojaznih osoba udvostručio. (→Press Clipping) 
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Ponedeljak 28.decembar 2015. 
 

Najbolje bi bilo da građansko i veronauka budu jedan predmet 
 

Predlog ministra prosvete Srđana Verbića da se obavezni izborni predmeti: veronauka i 

građansko vaspitanje, svedu na četiri umesto dosadašnjih 12 razreda 

epicentar je žestokih potresa u osnovnom i srednjem obrazovanju i 

izazvao je lavinu osuda: zaprepašćenje Crkve koja odlučno odbija tu 

inicijativu – zvaničnim saopštenjem Svetog arhijerejskog Sinoda 

ministra prosvete poziva da podnese ostavku i zaključuje da je njegov 
predlog „zapravo otvoreni poziv na ideološku segregaciju većine 

građana Srbije”. 
Tome je prethodila oštra replika Građanskih inicijativa da je 

predlog o ukidanju veronauke i građanskog vaspitanja apsolutno neprihvatljiv. Prosvetni 

sindikati uvereni su da Verbićeva inicijativa doliva ulje na gorući problem tehnoloških viškova i 

da je njegova priča o rasterećenju učenika ubiranje jeftinih političkih poena. – Bez obzira na 
neprimeren ton nekih reakcija, moram da budem zadovoljan što je inicijativa za reviziju 
nastavnog plana izazvala pažnju kakvu i treba da ima. Postojanje predmeta koji đake razdvajaju 

ne po interesovanju već po verskom opredeljenju njihovih roditelja jeste tema koja se tiče svih 

građana Srbije i mora o njoj da se diskutuje. Mnogo je gore da ona bude tabu tema o kojoj ne 
sme da se priča – kaže u intervjuu za „Politiku” Srđan Verbić, ministar prosvete, nauke i 

tehnološkog razvoja. (→Press Clipping) 
 

Veronauku i građansko svesti na četiri razreda? 
 

„Moj predlog je pre svega poziv na preispitivanje uloge obaveznih izbornih predmeta u 
našim školama. Lično smatram da bi u ovom trenutku najsmislenije rešenje bilo da se građansko 

vaspitanje i veronauka svedu na četiri razreda. Još bolje bi bilo da mogu da se svedu na 

zajednički predmet koji bi se bavio tolerancijom, istorijom religije, upoznavanjem drugih 
kultura. Što pre treba da se uradi kompletna revizija nastavnih planova i programa koji su 

preobimni. Predložio sam to na konstitutivnoj sednici Nacionalnog prosvetnog saveta (NPS), 

prvoj posle devet meseci, gde smo imali priliku da vidimo koliko nam nedostaju konstruktivne 
akcije saveta. Njihova najvažnija uloga sada je promena programa i planova nastave. Tu temu 

smo zanemarivali godinama, razmišljajući isključivo o tome koliko će ko imati časova. To mora 

da se osmisli bolje i konačno bude usmereno na to šta su željeni ciljevi i ishodi obrazovanja, a ne 

koliko ko ima časova i kako se zovu predmeti“ kaže ministar Verbić. 
 

Sindikati: Seča predmeta izazvaće dalje potrese i haos u školama  
 

„Oni su tu da brane svoje članove i broj časova, a na ministru je da razmišlja o tome šta je 

dobro za đake, za obrazovni sistem. Evidentno je da su đaci preopterećeni, imaju previše časova. 
Bilo bi izuzetno korisno kada bi više vremena provodili u biblioteci, društveno korisnom radu, 

zajedničkim aktivnostima usmerenim ka razvijanju timskog duha, vannastavnim aktivnostima“ 
kaže ministar Verbić. 
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Ukidanjem predmeta ukidaju se i ljudi? 
 

„Neko bi izgubio fond časova, to je jasno, ali napominjem – mi treba da razvijemo i 
vannastavne aktivnosti koje su zamrle. Nije škola samo niz nepovezanih časova. U svakoj 
promeni nastavnog plana pojavljuju se novi tehnološki viškovi, bez toga ne može. Moramo da 

pođemo od toga šta želimo da uradimo s obrazovanjem, sekundarno je pitanje ko postaje višak, a 

kome se otvara mogućnost zaposlenja. Paralelno s promenom plana i programa mora da ide i 

otvaranje mogućnosti nastavnicima da se dodatnom edukacijom osposobe za predavanje više od 

jednog predmeta“ kaže ministar Verbić. (→Press Clipping) 
 

„Dani informatike u školama Vojvodine 2015" 
 

Na Fakultetu za ekonomiju i inženjerski menadzment – FIMEK u Novom Sadu danas u 
11 časova održaće se završna manifestacija „Dani 

informatike u školama Vojvodine 2015". Na svečanosti 

će biti dodeljene nagrade i priznanja najuspešnijim 

učenicima, nastavnicima, mentorima i školama u razvoju 

i primeni IKT-a u nastavi. Najuspešnija škola u oblasti 

informatike dobiće plaketu „Prof. Stjepan Han". 
Dani informatike u školama Vojvodine je 

manifestacija koja se realizuje po deseti put u osnovnim i srednjim školama u AP Vojvodini pod 

pokrovitelјstvom Pokrajinskog sekretarijata za obrazovanje upravu i nacionalne zajednice i 

Fakulteta za ekonomiju i inženjerski menadžment - FIMEK. Organizator i realizator je Centar za 
razvoj i primenu nauke, tehnologije i informatike. Cilј projekta je da podstakne proces 

informatizacije nastave u školama Vojvodine kao i da se popularišu nove tehnologije u školskim 

nastavnim i vannastavnim aktivnostima. 
 

Više novca za akademsku razmenu sa EU 
 

Univerziteti i visoke škole u Srbiji moćiće da direktno razmenjuju studente i nastavno 

osoblje sa zemljama Evropske unije koristeći uvećana sredstva EU za dodelu stipendija 

pojedincima iz Srbije, saopšteno je danas iz Erazmus plus programa EU. Više od tri miliona 

studenata u Evropi iskoristilo je program EU za stipendiranje i prošlo je kroz iskustvo 

studentskih razmena, saopšteno je iz Erazmusa. U konkursnom roku 2015. godine Evropska 
unija obezbedila je više od 22 miliona evra za projekte kojima se finansiraju akademske razmene 
sa zemljama Zapadnog Balkana. Zahvaljujući tom budžetu mnogostruko je uvećan broj 

sporazuma sklopljenih između visokoškolskih ustanova sa Balkana i iz programskih zemalja na 

osnovu kojih se realizuju razmene. To podrazumeva značajno više prilika za studentske i 

nastavničke razmene nego što je to bio slučaj ranije, navodi se u saopštenju Erazmusa. 
Studenti i nastavnici iz Srbije mogu na osnovu tih razmena da borave u zemljama EU, 

kao i u Lihtenštajnu, Islandu, Norveškoj, Turskoj i Makedoniji. Iz tih zemalja studenti i nastavno 

osoblje mogu da dođu u region Zapadnog Balkana kao što i institucije iz Srbije mogu da pošalju 

svoje studente i nastavno osoblje na institucije iz tih zemalja. Kako je saopšteno, samo u prvom 
konkursnom roku, tokom 2015. godine, u okviru te vrste Erazmus plus projekata odobreno je 
skoro 1.900 razmena za Srbiju, od čega bi 60 odsto trebalo da budu studentske a 40 odsto 

stipendije za zaposlene na visokoškolskim ustanovama. Međunarodno iskustvo tokom studija, 
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semestar proveden na studijama u drugoj zemlji, kao i akademske razmene osoblja, moraju se 
ceniti kao alat za jačanje kvaliteta visokog obrazovanja. Istovremeno, period proveden na 

razmeni ostavlja i snažan uticaj na veštine i zapošljavanje budućih diplomaca, podstiče učenje 

jezika i snalaženje u multikulturalnom okruženju, navodi se u saopštenju Erazmusa. 
 

Naučni kafe: Trbina o "astrologiji" 
 

U Omladinskom centru CK13 u Novom Sadu, u okviru programa Naučni kafe, večeras u 

19 časova biće održan razgovor Zvezde nije briga za nas - 
tribina o "astrologiji". Na poslednjoj tribini Naučnog 

kafea u ovoj godini govoriće se o razlici između 

astronomije i astrologije, o tome zašto ovi termini nisu 

sinonimi i zašto je astronomija nauka, a astrologija nije. 
Posetioci će moći da čuju zašto položaj zvezda i planeta u 

trenutku rođenja nema uticaj na osobine ličnosti i životnu 

sudbinu, zašto su metode kojima se astrolozi koriste da bi 

predvideli budućnost falične i koji su psihološki i socijalni 

mehanizmi zbog kojih se ljudima astrologija čini primamljivom i lakom za verovanje.Gošće 

tribine biće astronomkinja Jovana Petrović i psihološkinja Marija Manasijević. Moderatorka 
razgovora biće sociološkinja Maja Korolija. Naučni kafe organizuju Klub studenata sociologije 
"Sociologikus" i Omladinski centar CK13, a podržava Centar za promociju nauke. 
  

Kikinda: Konkurs za studentske stipendije 
 

Opština Kikinda raspisala je Javni konkurs za dodelu stipendija studentima koji su u toku 

školovanja ostvarili izuzetne rezultate, kao i studentima slabijeg materijalnog stanja. Prijave su 
otvorene do 15. januara 2016. godine. Na konkurs mogu da se prijave državljani Republike 

Srebije sa prebivališem ili boravištem na teritoriji opštine Kikinda. Pravo na dobijanje stipendija 
imaju studenti i studentkinje koji su upisali prvu godinu studija i koji ispunjavaju jedan od 
sledećih uslova: da su dobitnici titule "Učenik generacije" u srednjoj školi u da su upisali fakultet 

na teret budžeta, da su članovi MENSE i da su završili prethodnu godinu školovanja sa najmanje 

prosečnom ocenom 4,50, da su na prijemnom ispitu na odabranom fakultetu ostvarili prvo mesto. 
Konkursa dokumentacije predaje se Komisiji za dodelu stipendija Opštine Kikinda na pisarnici 

Uslužnog centra ili preporučenom poštom na adresu: Opština Kikinda - Konurs za dodelu 
stipendija, Trg srpskih dobrovoljaca 12, 23300 Kikinda. 
 

Završena humanitarna akcija Frižider toplog srca 
 

Odnošenjem hrane Svratištu za decu ulice i dnevnom boravku za beskućnike uspešno je 

okončana akcija Frižider toplog srca u organizaciji Radija Signal. Peketi hrane koji su danas 

uručeni ovim ustanovama rezultat su odličnog odziva sugrađana koji su tokom dve nedelje 

donosili toliko hrane da smo uspeli da proširimo listu ljudi kojima se nosi hrana i na ova dva 
boravka. Pet frižidera sa značajnom količnom hrane uručeni su u subotu trima socijalno 

ugroženim porodicama u Sremskoj Kamenici, na Sajlovu , Adicama Udruženju ratnih vojnih 

invalida, kao i u objekat u naselju Bangladeš u kome romska deca imaju dodatnu nastavu. 
Humanitarna akcija Frižider toplog srca počela je 14.decembra i za dve nedelje sugrađani su 
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sakupili gotovo tonu hrane. Zahvaljući svim ljudima toplog srca uspeli smo da proširimo listu 

ljudi kojima ćemo odneti pakete hrane. 
Tokom 14 dana štand Radija Signal sa frižiderima posetilli su deca, porodice, stariji 

sugrađani kao i mladi i pokazali da humanost u Novom Sadu i dalje postoji bez obzira na godine. 

Donacije u vidu hrane doneli su i predstavnici gimnazije Svetozar Marković, gimnazije Jovan 
Jovanović Zmaj kao i Srednje medicnske škole. Značajne pakete hrane donirao je i Savate klub 

iz Novog Sada. Podršku akciju pružili su i naše javne ličnosti muzičar i umetnik Slobodan 

Trkulja, bivši odbojkaški reprezentativac Andrija Gerić, plivač Čaba Silađi. Video porukom 

akciju su podržali i pozvali sve sugrađane da se pridruže : Nikola Rokvić, Saša Kovačević, rep 

muzičar Škaba iz Beogradskog sindikata, rep sastav THCF, Sanja Papić, Dimitrije Vojnov, 

Branislav Mitrović golman srpske vaterplo reprezentacije kao i Ognjen Ožegović. 
 

U „Novom danu“ o smanjivanju broja časova veronauke 
 

Predlog ministra prosvete da se veronauka i građansko vaspitanje pohađaju samo četiri 

razreda osnovne škole izazvao je brojne polemike. O razlozima protiv u temi jutra emitovanoj na 
N1 govorili su  veroučitelj, profesor Stevan Jovanovic, Bojana Selaković iz Građanskih incijativa 

i Ilinka Miletić, nastavnica građanskog vaspitanja. 
 

Nedelja 27.decembar 2015. 
 

Analize časova pokazaće opravdanost predmeta 
 

Analize efikasnosti časova veronauke i građanskog vaspitanja pokazaće njihovu 
opravdanost, izjavio je ministar prosvete Srđan Verbić i naglasio 
da je takva procena odavno trebalo da bude urađena. Ministar 
Verbić je za RTS rekao da bi trebalo napraviti prioritet - šta je 

potrebno u programu, a šta nije neophodno. Verbić je rekao da je 

on, s obzirom na to da taj problem nije rešen godinama, preuzeo 

zadatak da podseti sve ostale u sistemu šta su njihove formalne 

obaveze. "Ako budemo imali novi nastavni plan i program u 
martu, onda će od 1. septembra đaci ići po tom novom planom u 

školu", rekao je Verbić. 
Verbić smatra da je danas školama neophodno više vannastavnih aktivnosti. Potrebno je 

da đaci razvijaju timski duh, da učestvuju u različitim manifestacijama, da imaju sekcije, da sami 
biraju kakve sadržaje žele, ne mora sve da bude na časovima, naveo je ministar prosvete, nauke i 
tehnološkog razvoja "Mislim da ima mnogo toga što nije neophodno i da nastavni program može 

da bude bitno manjeg obima, ali da se tome što je manjeg obima posveti više pažnje", 

napomenuo je Verbić. (→Press Clipping) 
 

Verbić: Nastavnici ne mogu da biraju u koju će školu  
 

Ministar prosvete Srđan Verbić je ukazao da nemaju sve škole po hiljadu učenika i da 

nastavnici ne mogu uvek da biraju u koju će školu otići. "Ponekad u toj školi ima malo đaka i 

svega nekoliko odeljenja i ukoliko oni žele da ukrupne svoj fond časova i daju svoj pun doprinos 

http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/verbic1_1.jpg
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onda to jedino mogu ako im omogućimo da se kroz dodatnu edukaciju osposobe da predaju još 

neke predmete", rekao je Verbić. 
 

Najveći problem nauke u Srbiji - dopisivanje na radove 
 

Ministar prosvete Srđan Verbić je rekao da je najveći problem današnje nauke u Srbiji 

dopisivanje na radove, ali i problem toga što ima previše autora na određenim radovima i što je 

nekima "po nekim nepisanim pravilima obezbeđeno mesto na radu". Taj problem zelimo da 
rešimo kroz rad odbora za etiku, naglasio je Verbić.  
 

SPC: Sinod zaprepašćen Verbićevim predlogom 
 o ukidanju veronauke u osam razreda 

 
Sveti arhijerejski sinod Srpske pravoslavne crkve pozvao je u petak ministra prosvete da 

se „ugleda na svoje ideološke roditelje” i podnese ostavku. Sveti arhijerejski sinod Srpske 
pravoslavne crkve sa zaprepašćenjem je primio medijsku „čestitku” koju je građanima naše 

države (pravoslavnima, rimokatolicima, muslimanima, protestantima i Jevrejima), uputio 

ministar prosvete Srđan Verbić, iznoseći svoj predlog da se verska nastava ukine u osam razreda 
osnovne i srednje škole, navedeno je u saopštenju Sinoda. 

Kako se dalje konstatuje, „Verbić ne uzima u obzir osnovno značenje reči ministar – onaj 
koji služi narodu – jer ne mari za činjenicu da se 95 odsto građana Srbije izjasnilo kao vernici. 
Kako izgleda, ne mari ni za stav većine svojih kolega ministara, ni za mišljenje prvog ministra, a 

ni za pozitivne zakone koji regulišu ovu oblast. Verbić, kao i njegovi ideološki prethodnici od 

pre petnaest godina, ističe isključivo ideološke razloge i motive za ukidanje verske nastave i 
očigledno ne pripada većinskoj Srbiji, koju, zajedno s vernicima, čine još i ateisti i agnostici koji 

su raskinuli sa totalitarnim nasleđem”. 
Sveti arhijerejski sinod smatra da bi Verbić veliku štetu naneo i da je predložio ukidanje 

građanskog vaspitanja, jer se učenici koji pohađaju nastavu ovog predmeta uče primenjivanju 

humanih vrednosti, ljudske solidarnosti i poštovanju ljudskih prava i sloboda. Veronauka i ovaj 

alternativni predmet razlikuju se po terminologiji, ali su po sadržaju srodni i komplementarni, 
kaže se u saopštenju. (→Press Clipping) 
 

“Rasprostranjenost palamuđenja” 
 
Autor teksta: Draža Petrović 
 

Od kada je Hari Frankfurt, profesor filozofije sa Prinstona, objavio hit knjigu pod 
naslovom “O proseravanju”, a Maks Blek monografiju 

“Rasprostranjenost palamuđenja”, nikome nije jasno zašto 

se onaj serijal koji je pre neki dan emitovan na N1 zove 
“Mediji u Srbiji: hronika propadanja”. Kada je mnogo bolji 
naziv, recimo: “Vučić u Srbiji: hronika proseravanja”. Ili na 

primer: “Srpska napredna stranka u Srbiji: raspostranjenost 

palamuđenja”. Bio je, dakle, četvrtak, radni dan, ispred 

premijerove govornice u Novom Pazaru postrojilo se, 
odokativno, jedno 100 Srba i oko 300 Bošnjaka, koji su na lice mesta stigli vođeni poznatom 

http://rs.n1info.com/topicv154/Draza-Petrovic/1
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doskočicom: “Dovedite mi ispred bine 100 Srba, mi ćemo dovesti 300 Muslimana. Pa nek 

bombarduju...”. 
Povod je bio veseo: Ujedinjeni Arapski Emirati, firma daleko uspešnija od Ujedinjenih 

regiona Srbije, donirali su Novom Pazaru bolnicu, školu, vrtić i Aleksandra Vučića. Kako je 
javila TV Pink, nova bolnica se zove “Zajed bin sultan Al Dahnian”, nova škola se zove “Haifa 

ben Zaid al Dahijan”, a novi vrtić se zove “Abu Dabi”. Jedino se četvrta stavka donacije, novi 
Aleksandar Vučić, zove skoro isto kao i pre, samo sa spejsom kod prvog sloga: Al Eksandar 

Vučić. Što je odličan sistem brendiranja donacije. Samo da se Informer ne doseti pa Novom 

Pazaru donira neku čitaonicu koja će se zvati, uzmimo za primer, Narodna biblioteka “Dragan J. 

Vučićević”. Ili da aktuelni ministar vojni Novom Pazaru donira nekoliko aviona, helikoptera, 
bespilotnih letelica & dronova, pa da se lokalna vazdušna luka nazove - Međunarodni aerodrom 

“Bratislav Bata Gašić”. 
Donaciji se, elem, u zube ne gleda, koliko se gleda u krštenicu, pa su mališani iz Novog 

Pazara garantovano oduševljeni što će ići u lakopamtljivu Osnovnu školu “Haifa ben Zaid al 

Dahijan”. A predškolci osobito počastvovani što će pohađati Predškolsku ustanovu “Abu Dabi”. 
(→Press Clipping) 
 

Vučić u Srbiji (Čitaj: hronika proseravanja)  
 

Kako javlja Pink, na otvaranju škole “Haifa ben Zaid al Dahijan”, premijer je izjavio: 

“Pokažite mi lepšu školu. Uspeli smo da napravimo najmodernije 

fiskulturne sale, deca će imati računare kakvih nema ni u Vladi 

Srbije”. Što znači da će u Vladi Srbije uskoro početi masovno 

poništavanje diploma, mastera & doktorata, jer će svi ministri želeti 

ponovo da krenu u osnovnu školu, ali ne baš svaku, već samo “Haifa 

ben Zaid al Dahijan”, gde imaju računare kavih nema ni u Vladi 

Srbije. Računari garantovano “hvataju” i “Counter Strike”. 
Ajd dobro, računari, al' da vidite klozete! Naime, opet kako 

javlja Pink, premijer je tokom obilaska obdaništa “Abu Dabi” pozvao 

građane da uđu u objekat i vide nešto “što on nikada nije video u životu”: -Po predlogu šeika 

Muhameda, napravljeno je specijalno kupatilo za decu, divne boje, lepih lavaboa... Ja to nikada 
nisam video i hoću da se zahvalim zbog toga. Takvi standardi, to je Abu Dabi – rekao je 
doslovno premijer, prenosi Pink, što ostavlja mogućnost da ministri, sem osnovnoškolskih 

diploma, ponište i sertifikate o završenom predškolskom obrazovanju, te svi kolektivno krenu u 

vrtić “Abu Dabi”, gde imaju klozete za kojima kaska i Nemanjina 11. Moguće je i da neki 

ministar u međuvremenu shvati da je bolje biti baba-sera u obdaništu “Abu Dabi”, nego, recimo, 

prvi čovek Vojske Srbije. Tajna je u prelepim lavaboima sa raskošnom keramikom. 
Na kraju je premijer odigrao basket sa kompletnim timom osnovne škole “Haifa ben Zaid 

al Dahijan” i svojeručno ih pobedio, sudeći po snimcima TV Pink, simboličnim rezultatom 

189:0. -Predlažem da se vaš košarkaški tim nazove “Karim Abdul-Džabar”. Po meni! - rekao je 
premijer košarkašima, ali to nije prenela Tv Pink, već je čista izmišljotina gorepotpisanog 

kolumniste, mada je u celoj ovoj priči teško razlikovati javu od fikcije i Montija Pajtona od Al 

Eksandra. 
 

“(Školski) klozeti u Srbiji: hronika obnove“ 
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E sad, naposletku je premijer nanovo izistinski rekao za Pink: “Obići ću svaku srpsku 

školu i svaki toalet, ima sve da sija”. I već možete da zamislite zamišljenog osmaka OŠ “Isidora 

Sekulić” u Jugoistočnim Prćilovcima koji je sa časa hemije pobegao pravo u školski WC i tamo 

slučajno naleteo na premijera zamišljenog nad ofucanim pisoarom. -Bog te mazo, gde ja živim! - 
reći će taj mali i dobrovoljno se vratiti na zloglasni čas hemije. Ko veli, bolje Mendeljejev 
periodni sistem nego Vučićev periodni obilazak prostorija gde i car ide peške. -Nastavniče, 

nastavniče, car stvarno tamo ide peške. Sad sam ga upravo video! - reći će onaj mali namrčenom 

nastavniku hemije. Po povratku na čas. Kad malo bolje pogledate, ipak, cela ova epoha trebalo bi 
da se zove: “Klozeti u Srbiji: hronika obnove”. 
 

Tužba protiv Pravnog fakulteta 
 
Nevladina organizacija Savez mađarskih učenika Vojvodine, početkom decembra 

podnela je novosadskom Višem sudu tužbu protiv Pravnog fakulteta, zbog toga što je studentima 

onemogućeno da prijemni polažu na maternjem jeziku. Organizacija se povodom tog slučaja 

obratila i povereniku za zaštitu ravnopravnosti.  
https://www.youtube.com/watch?v=cHadU7YiVbI    
 

Izdvajanje za nauku u Srbiji simbolično 
 

Direktor Istraživačke stanice Petnica Vigor Majić ocenio je 24. decembra da je izdvajanje 
za nauku u Srbiji simbolično i da je to posledica 

postojanja želje da se formalno sačuvaju institucije, ali ne 

i da se pokrene razvoj. Majić je za portal Gradski biro 

(gradskibiro.rs) rekao da se Istraživačka stanica Petnica 

već četvrtu godinu bori sa "apsurdnim problemom". 
"Radimo u obnovljenim objektima koji su imovina 
države ali ne dobijamo ni jedan jedini dinar za staranje i 

održavanje tog prostora i opreme, tako da praktično sve što dobijemo iz budžeta, a to je na istom 

nivou kao i pre sedam ili osam godina, nužno ode na održavanje nekretnina, umesto za rad sa 

mladima, što je osnovna funkcija Petnice", kazao je on. 
Prema Majićevim rečima, to je deo "dominantne filozofije da je važno imati institucije ali 

da je njihova aktivnost najmanje bitna". "Petnica je trenutno vodeća institucija ove vrste u Evropi 

i nama dolaze stručnjaci i nastavnici iz Izraela, Francuske, Slovenije, Turske, Hrvatske sa 

zahtevom da ih mi obučavamo. A nas je sramota što nam obim rada sa decom i nastavnicima iz 
Srbije polako opada, jer jednostavno nemamo novca za takve programe", kazao je on. Govoreći 

o budućnosti nauke u Srbiji Majić je rekao da "naučna zajednica mora da shvati da nema drugog 

izbora" osim borbe za svoje veće i organizovanije učešće u evropskim i medjunarodnim 

programima. (→Press Clipping) 
 

Majić: Problem obrazovanja u Srbiji rigidnost sistema  
i zastareli programi 

 
Direktor Istraživačke stanice Petnica Vigor Majić izjavio je 24. decembra da su u Srbiji 

nastavni programi zastareli, neusklađeni i prepuni slabosti. Majić je rekao da se se ti problemi 

preslikavaju u udžbenike, a oni u nastavni proces u školi. "Tu se krije i najveći problem našeg 

https://www.youtube.com/watch?v=cHadU7YiVbI
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obrazovanja, a to je, po meni, prekomerna centralizovanost i rigidnost sistema. Retko koji 
nastavnik se usuđuje da odstupi od matrice koju nudi udžbenik, ne shvatajući da na to ima 

prava", rekao je Majić za portal gradskibiro.rs. 
Majić je ocenio da je "duboko usađen strah da će takva odstupanja, improvizacije i 

sloboda proizvesti lošu reakciju direktora škola, inspekcija i samog Ministarstva". "Mi smo redak 
fenomen u svetu gde, na primer, dete uči strani jezik od prvog razreda osnovne škole, pa preko 

srednje škole do kraja studija i, nakon 16 godina učenja jednog istog stranog jezika,i dalje ne 

ume da ga koristi i komunicira. To je vrhunska sramota", naveo je on. 
Direktor Petnice je ukazao da je slično i sa ključnim znanjima i razumevanjem suštinskih 

ideja u naukama, u razumevanju društvenog okruženja i procesa. "Jako se plašim da u ovom 

trenutku kao i tokom par poslednjih decenija niti jedna politička grupa u Srbiji ne shvata iskreno 
koliko je obrazovanje ključni faktor razvoja", rekao je Majić. 
 

Uručene nagrade „Dr Zoran Đinđić“ 
 

Na svečanosti u centralnom holu u zgradi Pokrajinske vlade AP Vojvodine preksinoć su, 

po 12. put, uručene nagrade ''Dr Zoran Đinđić“ i Nagrada za 
najboljeg studenta Univerziteta u Novom Sadu. Ova prestižna 

priznanja ovogodišnjim laureatima predali su počasna 

predsednica Fonda ''Dr Zoran Đinđić'' Ružica Đinđić, rektor 

Univerziteta u Novom Sadu dr Dušan Nikolić i predsednik 

Pokrajinske vlade dr Bojan Pajtić.Ističući da je našem društvu 

neophodna „etika odgovornosti za posledice, a ne etika 

praznih obećanja“, predsednik Pokrajinske vlade je, između 

ostalog, laureatima poručio: „Ostajte ovde, jako nam trebate.“ 
Dobitnik nagrade ''Dr Zoran Đinđić“ za mladog naučnika i istraživača za 2015. godinu u 

AP Vojvodini je dr Strahinja Kovačević sa Tehnološkog fakulteta Univerziteta u Novom Sadu. 

Nagrada mu je dodeljena za izuzetne rezultate u oblasti nauke i istraživačkog rada.– Ovo je 
priznanje za dosadašnji rad, mada, tri godine je relativno kratak period kada je reč o 

naučnoistraživačkom radu. Svakako je podsticaj za dalje. Novčani iznos od milion dinara će biti 

upotrebljen za moje postdoktorsko usavršavanje, koje zahteva znatnu svotu novca – rekao nam je 
dr Strahinja Kovačević, koji ima dvanaest naučnih radova objavljenih tokom jedne godine u 

časopisima visoke kategorije, koje prati i visoki faktor citiranosti. 
Godišnja nagrada ''Dr Zoran Đinđić“ za najbolji diplomski rad, završni rad na master 

akademskim studijama ili magistarski rad iz filozofskih i socioloških nauka za 2015. godinu u 

Republici Srbiji pripala je Saši Popoviću sa Filozofskog fakulteta Univerziteta u Beogradu, za 

odbranjen master rad na temu "Aristotel o ontološkom statusu geometrijskih objekata". – Jako je 
lepo dobiti nagradu u jednoj drugoj akademskoj sredini, sa kojom se ne susrećete svakodnevno. 

Ova nagrada je za mene utoliko divnija s obzirom na to da sam na Beogradskom univerzitetu, a 
moj rad je prepoznat i od profesora Univerziteta u Novom Sadu i Nišu – kaže za “Dnevnik” Saša 

Popović. (→Press Clipping) 
 

Nagrada za najboljeg studenta UNS 
 

Laureat Nagrade za najboljeg studenta UNS-a u školskoj 2014/2015. godini je Vukašin 

Jovanović sa Ekonomskog fakulteta Univerziteta u Novom Sadu.– Onima koji će se tek naći na 

http://gradskibiro.rs/majic-problem-obrazovanja-u-srbiji-rigidnost-sistema-i-zastareli-programi/
http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/7-nagrade.jpg
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putu koji smo mi prešli i prelazimo, poručio bih da se ne plaše i da se uhvate u koštac sa svim 

problemima na koje naiđu i da se trude, jer je to jedini način za uspeh i dalji napredak – rekao 
nam je Vukašin Jovanović, koji je trenutno na master studijama u Nemačkoj. Želja mu je da u 

budućnosti doprinese izgradnji mosta između regije Baden Virtemberg i našeg grada, regije i 

države, za opštu dobrobit.  
 

Akademac: Strano iskustvo 
 

Na prvom programu Radio televizije Vojvodine juče 26. decembra je emitovana nova 

emisija iz serijala "Akademac" u kojoj  se razgovaralo o studentskim razmenama i iskustvu 
boravka u inostranstvu. Emisija je počela u uobičajenom terminu  u 12.10 časova. O tome zašto 

je život na stranom univerzitetu veliki korak, kako se stvara prilika za to, kako se započinje 

proces, koji je najbolji način informisanja, koji vid pomoći dobijaju studenti, koja su to 

najdragocenija iskustva, sa studentima je razgovarala ovonedeljna gošća Milica Andrić, 

predsednica lokalne sekcije Erasmus Student Network Novi Sad. 
Urednica i scenaristkinja emisije - Tamara Burević, reditelj - Manuel Srbin, voditeljka - 

Tamara Trninić. Emisija se može pogledati i na media.rtv.rs/akademac. 
 

Aparat za reanimaciju i u kampusu 
 

Zavod za zdravstvenu zaštitu studenata u Novom Sadu dobio je defibrilator - aparat koji 
služi kao prva pomoć pri srčanim zastojima, a mogu da ga koriste i laici. Sigurno ste gledali u 
serijama ili filmovima kada stave na pacijenta dve lopatice, viknu Clear! i onda mu daju 
elektrošok kako bi se srce pokrenulo – ovaj aparat funkcioniše na isti način. Mesta na kojima 
najčešće može da se desi iznenadni srčani zastoj su stadion, železnička stanica, zgrada suda i 

slično. S obzirom na to da je frekvencija studenata u kampusu velika, Gradska uprava za 

zdravstvo rešila je da i tu postavi jedan defibrilator, a za korišćenje aparata biće obučeni svi 

zaposleni u Zavodu za zdravstvenu zaštitu studenata. "Studenti jesu mladi, ali tu je i restoran, pa 
postoje i fizičke prepreke koje mogu izazvati srest, odnosno zastoj srca, kao što je davljenje. Bilo 

ko da nam dojavi da se dešava incident, dotrčava se, a u međuvremenu se zovu kolege iz Zavoda 

za hitnu medicinsku pomoć. Defibrilator je aparat koji u prvom trenutku spasava život, dok se ne 

pruži adekvatna zdravstvena zaštita", kaže za O radio direktor Zavoda za zdravstvenu zaštitu 

studenata Veselin Dickov. Prema njegovim rečima, oko 1.000 studenata dnevno dolazi u Zavod 
za zdravstvenu zaštitu studenata, a u blizini su i menze koje podele oko 15.000 obroka dnevno. 
(→Press Clipping) 
 

Bogati novogodišnji paketići usrećili mališane 
 

Dečje selo „Dr Milorad Pavlović” u Sremskoj Kamenici bilo je prekjuče ispunjeno 
veselom novogodišnjom muzikom i dečjom srećom jer je „Delta 

holding” fondacija priredila humanitarnu akciju  „Deda Mrazovi 

pomoćnici” za decu do 18 godina, koja su tom prilikom, koliko 

smo uspeli da vidimo, dobila 150 velikih paketića. Sreća pa Deda 
Mraz sa svojim pomoćnicima nije skrenuo sa staze, te je program 

„Jačanje porodice”, sa svoja dva potprograma „Treći roditelj” i 

„Vreme za mene”, uspešno u velikoj sali Dečjeg sela okupio decu 

http://media.rtv.rs/sr_ci/akademac/16047
http://oradio.rs/sr/vesti/drustvo/zdravlje/aparat-za-reanimaciju-i-u-kampusu-2683.html
http://www.dnevnik.rs/sites/default/files/15-decije-selo-delta-mraz-2.jpg
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iz socijalno ugroženih porodica koja žive na teritoriji Novog Sada, Temerina, Žablja, Vrbasa i 

Bača. – To je odlična prilika da se deca upoznaju s drugom decom, kao i da izađu iz 

svakodnevne rutine – kaže porodična saradnica Nikica Marinković. – Većina tih mališana će, 

kao i poneki roditelji, večeras prvi put videti Deda Mraza uživo, tako da se svi raduju ovom 
druženju! 

Decu su naročito zabavili glumci predstave „ Šalabalabajka”, u kojoj su glumili Slobodan 

Boda Ninković, Marija Veljković i Jovica Jocko Tišma. A džinuljak, koji nije hteo da bude tužan 

već strašan, i koji hoće da neće da ide u školu ili hoće da neće da pere zube, posebno je nasmejao 

publiku i, zapravo, preneo im važne životne poruke. Na kraju su sva deca, budući da su bila 

dobra u 2015. godini, dobila paketiće u kojima su bile upakovane igračke, slatkiši i školski 

pribor. 
Program „Jačanje porodice” postoji već četvrtu godinu i ima za cilj pružanje podrške i 

prevencije izmeštanja dece iz bioloških porodica. U okviru „Vremena za mene” organizuju se 

svakodnevne višečasovne radionice za decu čiji roditelji treba da se zaposle, dok „Treći roditelj” 

podrazumeva angažman takozvanih menayera kojima bude dodeljeno po jedno dete koje treba da 

podržavaju spram njegovih potreba (finansijska pomoć, kupovina udžbenika, odeće i slično). 
(→Press Clipping) 
 

Otvoren "Novogodišnji sokak" u Inđiji 
 

Obraćanjem Deda Mraza, u subotu tačno u 11 sati, svečano je otvoren "Novogodišnji 

sokak". Najmlađi su bili zaduženi za kićenje jelke ukrasima 

koje su sami napravili u svojim školama i vrtiću, a za dobro 

raspoloženje zadužen je bio bend "Rimejk". U samom 
centru grada, na trgu kod Pošte, veliki broj Inđinčana osetio 

je duh novogodišnjih praznika. U montažnim sremačkim 

kućicama i na tezgama prodavao se namenski izrađeni 

suveniri, slatkiši, medenjaci, med, dekorativne sveće, 

novogodišnji ukrasi, čestitke... 
Predsednik opštine Inđija, Petar Filipović pozvao je sugrađane da posete "Novogodišnji 

sokak", da se dobro zabave ali i da podrže humanitarnu akciju : "Skromnim sadržajima 

pokušavamo da stvorimo novogodišnju atmosferu ali pre svega najbitnije je da će deca imati gde 

da se zabave u narednih pet dana. Tu je Deda Mraz za njih i fotelja gde mogu da se fotografišu. 

Takođe, za one malo starije biće koncerti u večernjim satima. Ono što je bitno istaći, to je da 

naša deca učestvuju u humanitarnoj akciji i Inđinčani će imati priliku da kupe njihove kreativne 

rukotvorine i na taj način podrže akciju. Pozivam sve da posete Novogodišnji sokak, da 

učestvuju u humanitarnim akcijama i naravno da se lepo provedu. Iskoristio bih ovu priliku da se 

zahvalim mom Kabinetu, Turističkoj organizaciji opštine Inđija kao i svim javnim preduzećima 

ali i sponzorima koji učestvuju u ovoj manifestaciji" istakao je predsednik opštine Petar 

Filipović. Organizatori manifestacije su Opština Inđija, Turistička organizacija Inđije, Kulturni 

centar Inđija i Kancelarija za mlade opštine Inđija s mnogobrojnim prijateljima manifestacije. 
 

Fondacija "Tijana Jurić" pokreće nove akcije 
 

Usvajanje "Tijaninog zakona" i članstvo fondacije "Tijane Jurić" u međunarodnom 

sistemu "AMBERAlert", smatra se najvećim dostignućem fondacije od njihovog osnivanja. 
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Naredne godine biće nastavljeni započeti projekti, a uspostavljena je i saradnja Pokrajinskog 
sekretarijata za privredu, zapošljavanje i ravnopravnost polova i Fondacije "Tijana Jurić". Radio-
televizija Vojvodine dobila je zahvalnicu za saradnju sa Fondacijom. Fondacija će raditi i na 

izmenama Krivičnog zakonika i to onog dela koji se odnosi na brže reagovanje policije i sistema. 

Kroz projekte još više će se skretati pažnja na to da je bezbednost deo svakodnevnice i da o njoj 

ne treba misliti samo onda kada se nešto tragično desi. 
U osnovnim i srednjim školama održana su predavanja učenicima, prosvetnim radnicima 

i roditeljima I to: "Tijana klik", predstave "Nasilje nema opravdanje" i tribine "Stop trgovini 
ljudima". Naredne godine u planu je da se održi drugi Festival "Glas Anđela-Tijana Jurić" u 

Bajmoku, redizajniranje sajta tijana.rs, kao i pokretanje velike humanitarne kampanje "Tijanin 
leptir" koja ima za cilj da pokrene solidarnost među ljudima. U planu je održavanje i stručne 

konferencije o fondacijama u Srbiji. 
 

Dualnim obrazovanjem lakše do posla 
 

Kako smanjiti broj nezaposlenih mladih? Kroz dualno obrazovanje, odnosno školovanje 

u skladu sa potrebama preduzeća - kažu u Privrednoj komori Srbije, ističući da na taj način 

srednje škole sarađuju sa oko 30 kompanija u Srbiji. Njima je to obezbedilo stručnu radn snagu, 
a mladima - željeno radno mesto. https://www.youtube.com/watch?v=QCq2acS2pD0  
 

Perspektivni zanati slabo decu privlače 
 

Instalateri, limari, mašinbravari, zavarivači samo su neki od obrazovnih smerova koje 

nudi Srednja mašinska škola u Novom Sadu, a za koje, kako kaže direktor te škole Miloš 

Mazalica, interesovanje maturanata svake godine sve više opada. Zbog toga, ta škola dolazi u 

situaciju da gasi pojedine smerove, iako im različite firme traže baš te profile. – Broj učenika 

koji se upisuju u srednje škole nakon završenog osmog razreda konstantno se smanjuje, a 

zadržava se ista kvota upisa u pojedinim školama, za koje i dalje vlada veliko nteresovanje i 

učenika i roditelja, koji su zadovoljni pri upisu, ali to dosta splasne kada završe i shvate da 

nemaju zaposlenje – objašnjava Mazalica. – S druge strane, mi imamo znatno smanjen broj đaka 

koji se upisuju na zanatske smerove, a takva zanimanja su neophodna. Na primer, u Novom Sadu 
se uskoro otvara fabrika stranog investitora. On, između ostalog, najpre gleda raspoloživu radnu 

snagu, a mi nemamo dovoljno osposobljenih učenika koji će se tamo moći zaposliti. 
Po rečima direktora Mašinske škole, mali privrednici i zanatlije im traže učenike koji su 

završili određene zanate, kao što su strugari, bravari, zavarivači, ali ih škola nema zbog slabog 

interesovanja dece za upis. Prošle školske godine je, kaže on, za smer instalater konkurisao samo 

jedan đak. (→Press Clipping) 
 

Maskenbal sa Direrom 
 

Tokom novembra i decembra, mališani su imali priliku da u galeriji Matice srpske 
prisustvuju radionicama za decu pod nazivom "Majstori svog vremena". Za kraj druženja, 

organizovan je program "Novogodišnji maskembal sa Direrom". 
 

Kampanja protiv petardi do 15. januara 
 

https://www.youtube.com/watch?v=QCq2acS2pD0


66 
 

Neformalna grupa građana "Dva minuta tišine" već treći vikend posvećuje borbi protiv 

petardi. Organizatori žele da ukažu na opasnost koja preti od upotrebe petardi. Kažu da petarde 

ne mogu da se zabrane, ali predlažu da se zakonski reguliše da mogu da ih koriste samo 

punoletne osobe, koje su obučene za rukovanje pirotehničkim sredstvima i da moraju da imaju 

dozvolu policije. Kampanja "Stop petardama" traje do 15. januara. Praznično slavlje uz petarde i 

drugu pirotehniku, osim što uznemirava okolinu, može biti i izuzetno opasno. Nepravilno 
korišćenje ovih sredstava i prethodnih godina uzrokovalo je povrede, posebno dece. Međutim, 

opasno je i za životinje. Samo trenutak nečije igre, psa ili mačku može koštati života. Životinje, 

usled traume, mogu doživeti srčani udar, a mogu postati i agresivne. Šta kažu stručnjaci, zbog 

čega su petarde opasne po životinje?  https://www.youtube.com/watch?v=PsQgauf2-NM  
 
 

Vesti iz javnog sektora čitajte na našem sajtu 

www.nsjs.org.rs. 

 

 

 

 

 

https://www.youtube.com/watch?v=PsQgauf2-NM
http://www.nsjs.org.rs/

	Petak,15.januar 2016.
	Prosvetari traže povećanje koeficijenata
	Četiri reprezentativna prosvetna sindikata na sastanku  u sredu odlučila su da zatraže dva povećanja koeficijenata zarada u toku ove godine i najavila proteste i štrajkove ukoliko to ne bude ispunjeno. Kako je navedeno u zajedničkom saopštenju, zahtev...
	Novi Sad: Obuka o osnovama radioničarskog rada
	Infopolis - omladinski info centar 23. i 24. januara organizuje u Novom Sadu obuku o osnovama radioničarskog rada. Prijave su otvorene do 21. januara. Obuka je namenjen mladima od 15 do 30 godina, iz Novog Sada i okoline. Učesnici i učesnice imaće pri...
	Zainteresovani mogu da se prijave za učešće putem mejla programinfopolis@gmail.com, sa naznakom "Prijava za obuku". U prijavi je potrebno navesti ime i prezime,datum i godinu rođenja, kontakt telefon i mejl adresu. Potrebno je i ukratko opisati motiv ...
	Ugrožene škole i ambulante
	Na svih dvadeset mernih mesta u gradu Zrenjaninu, nivo komunalne i saobraćajne buke je iznad, a na nekim mestima i daleko iznad dozvoljene vrednosti, pokazuje izveštaj Zavoda za javno zdravlje. Što se tiče saobraćajne buke, „crne tačke“ su na magistra...
	Fondacija Divac prošle godine pomogla 100.000 ljudi
	Fondacija Ana i Vlade Divac je u prošloj godini, kroz humanitarne i razvojne projekte u ukupnoj vrednosti od 2,3 miliona dolara, pomogla 100.000 ljudi, saopštila je juče ta Fondacija. Fondacija je, između ostalog zahvaljujući donatorima, obnavljala i ...
	Bečej: Akcija dobrovoljnog davanja krvi u OŠ „Zdravko Gložanski“
	Prva ovogodišnja akcija dobrovoljnog davanja krvi u Bečeju, protekla je u znaku skromnijeg odziva. Krv je dalo 88 od pregledanih 90 davalaca, dok je lane taj broj bilo 127, a preklane 134. - Ipak, zadovoljni smo. Treba imati na umu da je prva akcija r...
	Sledeća akcija zakazana je za 10. februar i održaće se u plesnoj sali Gradskog pozorišta. Neće biti na odmet da aktivisti Crvenog krsta održe tokom godine nekoliko edukativnih predavanja srednjoškolcima, kako bi im pojasnili značaj dobrovoljnog davanj...
	Uskoro alimentacioni fondovi
	Nacrt Građanskog zakonika koji je na javnoj raspravi, predviđa uvođenje alimentacionih fondova iz kojih bi se detetu roditelja koji više ne žive u bračnoj ili vanbračnoj zajednici, isplaćivalo izdržavanje  koje je sud odredio pravnosnažnom i izvršnom ...
	Članica Komisije za izradu GZ Olga Cvejić Jančić rekla je da bi roditelj dužnik alimentacionom fondu morao da vrati utvrđeni iznos izdržavanja, uvećan za 10-15 odsto na ime naknade prinudne naplate. Uslov za ostvarivanje prava na isplatu izdržavanja i...
	Četvrtak,14.januar 2016.
	Obrezanje Hristovo ili „Srpska nova godina“
	Četrnaestog januara po Gregorijanskom, odnosno prvog januara po Julijanskom kalendaru svetkuju se Mali Božić, koji se uzima kao završni dan u božićnom svetkovanju, Sveti Vasilije Veliki i Srpska nova godina. I dok se ovog datuma obeležava dan smrti, o...
	Trostruki praznik jedan je od najznačajnijih hrišćanskih praznika: u kalendaru Srpske pravoslavne crkve upisan crvenim slovima, a u bogoslužbenom kalendaru Srpske pravoslavne crkve, ovi praznici obeleženi su crvenim slovom kao zapovedni, od velikog zn...
	Novo leto ... julijansko: Vreme veselja, starostavnih obreda
	i porodičnih običaja
	U ponoć 13. januara počinje Nova julijanska godina za Srpsku, Rusku i Gruzijsku pravoslavnu crkvu, Jerusalimsku patrijaršiju i Rusku zagraničnu crkvu. Pravoslavna crkva tada proslavlja obrezanje Gospoda Isusa Hrista. Osmog dana po rođenju, Hristos je ...
	Ispunivši zakon, Gospod je nama ostavio duhovno obrezanje, obrezanje srca - svetu tajnu krštenja, za koje je telesno obrezanje bila samo priprema, poručuje Srpska pravoslavna crkva.Novo leto valja dočekati budan, pa su u ovom bdenju mnoge devojke gata...
	Sve do sredine tridesetih godina prošlog veka Srbija je slavila Novu godinu po Julijanskom kalendaru.Uvođenjem gregorijanskog kalendara proslava Srpske nove godine povezivana je isključivo za crkvu, dok se u društvu slavila ona gregorijanska.
	Nova godina u novo doba
	U poslednjih nekoliko godina običaj proslave Nove godine preneo se i na ovaj dan. Tako će večeras uz pesmu i igru na trgovima većih gradova mnogi dočekati ponoć, nazdravljajući Srpskoj novoj godini.
	Traže poništenje odluke o otkazu trudnoj profesorki
	Pokrajinski odbor Pokreta socijalista u AP Vojvodini saopštio je sinoć da zahteva od uprave Karlovačke gimnazije da poništi odluku o otkazu ugovora o radu profesorki ruskog jezika Emiliji Popov Preradović, jer smatra da je odluka nezakonita imajući u ...
	Otvaranje klizališta u Kovinu
	Na platou ispred Centra za kulturu u Kovinu u sredu 13. januara, u 12 časova, je ozvaničen početak rada klizališta. Po prvi put građani opštine Kovin imaće priliku da u svojoj sredini uživaju u čarima jedne od najlepših zimskih razonoda na ledu. Na sv...
	Vremeplov: Sterija Popović
	Na današnji dan, 13. januara 1806. godine rođen je srpski pisac Jovan Sterija Popović, najpoznatiji je kao komediograf, ali bio je i pravni stručnjak, pedagog, muzeolog, čak lingvista - jedna od najumnijih glava srpske kulture uopšte. Njegove komedije...
	Deca iz crkvenog hora zlostavljana decenijama
	Katoličku crkvu u Nemačkoj potresa "regenburški skandal", odnosno otkriće seksualnog iskorišćavanja dece iz crkvenog hora, kojim je jedno vreme upravljao i stariji brat prethodnog pape Benedikta XVI. Najmanje 231 dete iz hora bilo je zlostavljano u pe...
	Sve je počelo kada su neki od bivših članova hora optužili sveštenike za zlostavljanje. Hor je između 1964. i 1994. godine vodio stariji brat pape Benedikta XVI Georg Racinger. Istražioci su ispitali 70 osoba koje tvrde da su bile seksualno iskorišćav...
	Info linija za podršku inkluzivnom obrazovanju
	Ministar prosvete Srđan Verbić i predstavnica UNICEF-a u Srbiji Severina Leonardi otvorili su juče besplatnu info liniju za roditelje, koja treba da doprinese njihovom većem uključivanju u razvoj inkluzivnog obrazovanja. Telefonski broj 0800 100 121 r...
	Prema rečima Verbića, na taj način unaprediće se kominikacija, i kompentencija roditelja da odonesu odluku kako bi se deca školovala na najbolji način. "Kroz te razgovore doći će se do pet ili deset najčešče postavljanih pitajna koji rešavaju 90 odsto...
	"To je jedan od razloga zbog kojih se uvodi info linija. Roditelji će, između ostalog, moći da dobiju informacije o zakonskim i podzakonskim aktima koja podržavaju inkluzivno obrazovanje i socijalnu inkluziju, merama dodatne podrške za decu i porodicu...
	Prema rečima predstavnice Inicijative za inkluziju Mali Veliki ljudi Valentine Zavišić, roditelji će pozivom na 0800 100 121 saznati odgovre na pitanja koja ih muče, a medju njima su; kako da detetu obezbede peodagoškog asistenta, šta znači individual...
	Stipendije Švedskog instituta
	Švedski institut, preko Ambasade Republike Srbije u Stokholmu i Ministarstva prosvete, nauke i tehnološkog razvoja, uputio je poziv za prijavu zainteresovanih kandidata i kandidatkinja za dodelu stipendija za akademsku 2016/2017. godinu. Pravo prijave...
	Zainteresovani kandidati detaljnije informacije o programu stipendija mogu dobiti i putem mejla irov@si.se, od Irine Ovčnikove. Cilj programa stipendija Švedskog insituta je stvaranje jačin veza u državama Zapadnog Balkana i Evropske unije, kroz promo...
	Predavanje "Obnova kuća od zemlje"
	U Muzeju Vojvodine u Novom Sadu, u okviru ciklusa Predavanje za početnike - Zemljana arhitektura, danas u 19 časova biće održano predavanje "Obnova kuća od zemlje". Autorka i predavačica biće Dragana Kojčić, diplomirani arhitekta. Ulaz je slobodan, a ...
	Novi Sad: Radionica "Bezbednost mladih u saobraćaju"
	Infopolis - omladinski info centar u četvrtak 14. januara organizuje u svojim prostorijama u Novom Sadu radionicu "Bezbednost mladih u saobraćaju". Prijave su otvorene do 13. januara u 20 časova. Obuka je namenjen mladima od 15 do 30 godina, iz Novog ...
	Program će se realizovati u prostoru Infopolisa, Trg Slobode 3 (suteren Apolo centra), u periodu od 18.30 do 20 časova. Zainteresovani mogu da se prijave za učešće putem mejla programinfopolis@gmail.com, sa naznakom "Bezbednost mladih u saobraćaju". U...
	Godinu dana ne mogu da poprave srušeni plafon u školi
	Roditelji učenika Osnovne škole “Bora Stanković” u Vučju protestovali su danas i juče zahtevajući da škola osposobi za normalno odvijanje nastave. U ovoj školi pre godinu dana obrušio se plafon u jednoj od učionica. Montažna konstrukcija plafona teška...
	Banja Luka: Olujni vetar srušio deo krova fakulteta
	Olujni vetar koji je sinoć pogodio Banjaluku srušio je deo krova na zgradi Pravnog i Arhitektonsko-građevinskog fakulteta. Ispred Ekonomskog fakulteta, u neposrednoj blizini, srušeno je stablo, a u ulici Kralja Petra II Karađorđevića vetar je srušio v...
	Hrnjaz: Nikad gore
	„Nikada u prošlosti jedan ministar prosvete nije imao više sastanaka sa predstavnicima sindikata, a prosveta i zaposleni u prosveti nikada nisu bili u gorem položaju. Ako ništa, do sada nam nisu otimali i od te bede koju smo dobijali! Taj privid socij...
	„U prethodnoj godini imali smo višemesečni štrajk, najduži u istoriji obrazovanja, koji je okončan Sporazumom između Vlade Srbije i sindikata, a koji nije realizovan ni u najmanjem procentu. Platni razredi koji su bili osnov za završetak štrajka nisu ...
	„Prošlo je vreme kada je sastanak sa ministrom imao bilo kakvu šansu da izrodi neki rezultat. Jasno je da gospodin Verbić nema nikakvu snagu da ono što je dogovorio i sprovede. Na poslednjem sastanku ministar je i sam iskazao nezadovoljstvo urađenim, ...
	Hiljadu doktorskih disertacija
	U bazu doktorskih disertacija - nacionalni repozitorijum (www.nardus.mpn.gov.rs) do sada je uneto oko 1000 doktorskih disertacija odbranjenih u Republici Srbiji. Ova baza je povezana sa evropskim repozitorijumom, čime je povećana otvorenost i dostupno...
	Mali slikari na delu
	Program „Zimzarija” nastavlja se danas pa je od 10 do 13 sati organizovan Kreativni kamp Dečjeg kulturnog centra u Osnovnoj školi „Petefi Šandor” i namenjen je deci od 5 do 12 godina. Od 11 do 13 sati mališani, uzrasta od 6 do 12 godina, se druže u Sp...
	Novosađanka u francuskoj gimnaziji:
	Internat bez interneta i učenje bez bubanja
	Tamara Karađinović jedina je Novosađanka koja pohađa francusku gimnaziju „Raul Folero“ u gradu Belfor. Ova učenica novosadske Gimnazije „Jovan Jovanović Zmaj“ u francusku gimnaziju je stigla zahvaljujući programu učeničke razmene. - Pohađam bilingvaln...
	Dok pohađa Gimnaziju „Raul Folero“, Tamara je smeštena u internatu i jedna je od tri strankinje koje trenutno tamo idu u školi. - Pored mene, u inetrnatu su još dve devojke iz Češke. Ima i drugih stranaca u školi, ali smo samo nas tri u internatu – ob...
	Promocija stipendija "Za žene u nauci"
	U amfiteatru "Mihajlo Pupin" Prirodno-matematičkog fakulteta Univerziteta u Novom Sadu u utorak 12. janura, sa početkom u 12.30 časova, biće održana promocija programa nacionalnih stipendija "Za žene u nauci". O programu će govoriti prof. dr Milica Pa...
	Nacionalne stipendije "Za žene u nauci" namenjene su ženama u Srbiji koje se bave naučnoistraživačkim radom u oblasti prirodnih nauka, a deo su globalnog programa koji postoji u 50 zemalja sveta. U Srbiji, ovaj program sprovodi se u saradnji Ministars...
	Novi Sad: Sledi izgradnja i obnova škola
	Već nekoliko godina krovovi s azbestnim pločama na novosadskim školama prestavljaju jedan od gorućih problema u gradu. Takvi krovovi su, po rečima člana Gradskog veća za obrazovanje Vladimira Jelića, u protekloj godini konačno uklonjeni sa svih srednj...
	– Jedan od ponuđača za izvođenje radova se žalio nadležnoj komisiji i čeka se njena odluka – objašnjava Jelić za „Dnevnik“. – Očekujemo da će izgradnja tog objekta početi u 2016. godini, početkom nove građevinske sezone. Projektno-tehnička dokumentaci...
	Što se tiče investicija u školskom sektoru, u godini za nama su, kako kaže Vladimir Jelić, između ostalog, u nekoliko škola urađene elektroinstalacije, u OŠ „Ivo Lola Ribar“ sufinansirana je realizacija projekta štedljive unutrašnje rasvete, a u Gimna...
	Godina bez „listi čekanja“ u vrtićima
	Još jedan od ključnih problema u protekloj godini u NovomSadu bila je lista čekanja na upis dece u Predškolsku ustanovu „Radosno detinjstvo”. – Ponosan sam što mogu da istaknem da je, otkad sam na poziciji člana Gradskog veća zaduženog za obrazovanje,...
	Koncert katedre za gudačke instrumente
	U svečanoj sali Akademije umetnosti Univerziteta u Novom Sadu, u zgradi na Petrovaradinskoj tvrđavi, danas u 18.30 časova biće održan koncert Katedre za gudačke instrumente. Ulaz je slobodan. Nastupiće studenti i studentkinje iz klasa: Florijana Balaž...
	Radionica umetničkih zanata u Somboru
	Fondacija Fond za edukaciju "Vivarta Lila" od 11. do 14. januara, u prostorijama Osnovne škole "Bratstvo jedinstvo" u Somboru, organizuje radionicu umetničkih zanata "Mozaik". Program je namenjen osnovcima i srednjoškolcima, a učešće je besplatno. Rad...
	Beograd: Konkurs za projekte u oblasti omladinskog sektora
	Sekretarijat za sport i omladinu Grada Beograda otvorio je konkurs za sufinansiranje projekata od javnog interesa u oblasti omladinskog sektora u gradu Beogradu, koji će se realizovati u 2016. godini. Poziv je otvoren do 25. januara. Pravo da konkuriš...
	Podela vaučera za besplatnu školu plivanja za osnovce i srednjoškolce
	Sekretarijat za sport i omladinu Beograda otpočeo je danas podelu vaučera sa kojima se ostvaruje pravo na besplatnu školu plivanja za osnovce i srednjoškolce tokom zimskog raspusta, koja je organizovana u okviru besplatnih programa za učenike. Gradski...
	Deci kosovskomitrovačke bolnice pokloni iz R. Srpske
	Predsednik Odbora za pomoć Srbima na Kosovu i Metohiji Milorad Arlov iz Banjaluke uručio je danas božićne i novogodišnje paketiće deci koja se leče na Dečjem odeljenju Kliničkog centra u Kosovskoj Mitrovici i obećao da će i ubuduće pomagati sunarodnic...
	Načelnik Dečjeg odeljenja u Kosovskoj Mitrovici Zoran Savić rekao je da je donacija koja je prošle godine stigla iz Banjaluke utrošena za kupovinu opreme i uređenje odeljenja. On je najavio da je u toku uspostavljanje bližih kontakata sa Dečjim odelje...
	Jarinje: Paketići za srpsku decu čekali dozvolu dva sata
	Kosovska carina zaustavila je jutros na prelazu Jarinje autobus sa srpskim studentima iz centralne Srbije koji donose novogodišnje poklon paketiće srpskoj deci na Kosovu i Metohiji i zadržala ih oko dva sata, rekao je Tanjugu član Studentskog parlamen...
	Kosovski carinici saopštili su našim kolegama da na Kosovo mogu da unesu robu čija je vrednost do 170 evra zbog čega je njihov autobus bio zaustavljen na prelazu i čekao oko dva sata dozvolu da uđe na Kosovo i Metohiju, dodao je Biševac. Novogodišnji ...
	Vršac: Maloletnik ubio dečaka, a njegovog druga izbo nožem
	U noći između nedelje i ponedeljka, sat vremena posle ponoći u Ulici Dimitrija Tucovića, dogodilo se ubistvo i pokušaj ubistva maloletnika u Vršcu. Kako je objavio list Blic, do tragedije je došlo nakon svađe dve grupe maloletnika od 15 do 17 godina. ...
	3.000 učenika evakuisano iz škole u Francuskoj
	Srednja škola na severu Francuske evakuisana je danas zbog pretnje bombom, prenose agencije pozivajući se na vesti sa društvenih mreža. Školu Mire Grene u Kompenju pohađa oko 3.000 učenika. Evakuacija je počela rano ujutru, odmah posle prvog časa. Već...
	Osmoro đaka i učitelj poginuli u Siriji
	Najmanje osmoro dece i njihov učitelj su poginuli u ruskom vazdušnom napadu na školu u sirijskoj provinciji Alepo, saopštila je danas Sirijska opservatorija za ljudska prava. U saopštenju se navodi da je u napadu na školu u Andžaru, gradu na severu Si...
	Verbić: Nema adekvatnog kadra
	za veronauku i građansko vaspitanje
	Ministar prosvete, nauke i tehnološkog razvoja Srđan Verbić ocenio je danas da u srpskim školama nema dovoljno adekvatnog kadra za nastavu veronauke i građanskog vaspitanja, pa sada te predmete predaju i oni koji ne ispunjavaju standarde u potpunosti....
	On je naveo da se zbog nedostatka kadra nastavnici veronauke i gradjanskog vaspitanja biraju "po različitim kriterijumima koji nisu sasvim u skladu sa standardima nastavničke profesije". - To je zajednički problem za ova dva predmeta i zato je moj pre...
	On je naveo da su se do sada o predlogu da se građansko vaspitanje i veronauka izučavaju u četiri, a ne u svih 12 razreda u školama izjasnile različite zainteresovane strane, ali ne i stručna javnost. - Imali smo novogodišnje praznike, pa stručna javn...
	Verbić: Nov sistem plata u javnom sektoru - na ruku prosvetarima
	Govoreći o Nacrtu zakona o sistemu plata zaposlenih u javnom sektoru, on je rekao da potpuno razume zahteve sindikata u prosveti koji traže da se u zakonskom rešenju vidi koliko će im plata biti uvećana u odnosu na sadašnju. - Ja verujem da ovaj zakon...
	Novi Sad: Srednjoškolcima jeftinije međumesne mesečne karte
	Srednjoškolci s područja novosadske opštine koji putuju u škole u mestima udaljenim do 50 kilometara od Novog Sada treba da podnesu zahtev u pisarnici Gradske kuće u Novom Sadu, da bi i u drugom polugodištu dobili deo troškova mesečne karte. Grad Novi...
	Učenici koji prvi put podnose zahtev, podnose i posebnu dokumentaciju koja je naznačena na zahtevu za povlašćeni prevoz. Za đake kojima se odobri pravo na povlasticu auto-prevoznik može potraživati novac od novosadske lokalne samouprave za procenat za...
	Mileva Marić genije iz senke
	„Mi smo Ajnštajn - jedna stena“, bio je odgovor Mileve Marić na pitanje zašto se za jedan patent uz Alberta Ajnštajna ne nalazi i njeno ime. Mileva Marić, odgajana u patrijarhalnoj porodici, nesebično je svoju pamet i znanje stavila u službu supruga A...
	Rođena 19. decembra 1875. u Titelu, Mileva je bila treće od petoro dece Miloša i Marije Marić. Očeva mezimica Mica, hroma devojčica krupnih crnih očiju, izdvajala se darom za matematiku i fiziku. Školovala se u Rumi, Novom Sadu, Mitrovici, Šapcu i Zag...
	Prilikom dolaska Ajnštajnovih u Novi Sad 1905, Mileva se poverila ocu: „Mi smo baš pred polazak završili jedan važan naučni rad po kome će moj muž postati poznat u celom svetu. On je dobio i doktorsku titulu“. Nakon leta provedenog u Vojvodini, u sept...
	Erazmus+: Dan konsultacija za pripremu projekata
	Grupa "Hajde da..." organizuje 20. januara u Beogradu Dan konsultacija za organizacije, institucije i kancelarije za mlade koje su u procesu pisanja projekata u okviru Erazmus+ programa za KA2 projekte izgradnje kapaciteta u oblasti rada sa mladima. R...
	Na Danu konsultacija svi zainteresovani moći će da dobiju odgovore na pitanja u vezi sa specifičnostima poziva i projektnom dokumentacijom, ali i da se upoznaju sa primerima dobre prakse iz prethodnog poziva u Srbiji. Rad će trajati od 10 do 17 časova...
	Dan konsultacija je podržan od strane Ministarstva omladine i sporta Republike Srbije, SALTO resurs centra za jugoistočnu Evropu, Erazmus+ programa i Kuće ljudskih prava i demokratije.
	Sombor: Četvrti sastanak Kluba ljubitelja knjige
	U prostorijama Omladinskog kluba u Somboru, danas u 18 časova biće održan četvrti sastanak Kluba ljubitelja knjige, koji organizuju Kancelarija za mlade Grada Sombora i Biblioteka "Karlo Bijelicki". Klub ljubitelja knjige okuplja mlade koje interesuje...
	Vremeplov: Laza Lazarević
	Na današnji dan 10. januar 1890.  godine umro je srpski pisac i lekar Laza Lazarević, jedan od najboljih srpskih realista. Prava je završio u Beogradu a medicinu u Berlinu. Napisao je samo devet pripovedaka, od kojih je "Švabica" ostala u fragmentima....
	Kako se tinjdžeri u Srbiji zabavljaju?
	Okupljaju se na klupama ispred šoping molova. Tu zakazuju sastanke, slikaju selfije, pale prve cigarete ili samo bleje sa društvom iz škole. Pet je po podne, a na klupama ispred mola na Novom Beogradu više od 100 tinejdžera. Zbog gužve mnogi stoje isp...
	- Šta radimo? Ništa, sedimo, cimamo se... Nećemo valjda da sedimo kod kuće, lepo je vreme... - uglas priča grupa tinejdžera sa klupe ispred mola koji smo obišli, kao da su iznenađeni pitanjem. Kako pričaju, u ovaj mol dolaze često, i to ne zbog šoping...
	Novosadski tinejdžeri najveći deo slobodnog vremena provode van kuće. Najpopularnija mesta za druženje su kafići, bioskop i u ovo doba godine klizalište. Marko J. (16) kaže da svaka ekipa ima svoj kafić, a da se gimnazijalci uglavnom skupljaju u lokal...
	Deo niških srednjoškolaca svoje „slobodno vreme“ u zimskom periodu uglavnom provodi u šetnji podzemnim prolazom razgledajući izloge ili u tržnom centru. Kafići takođe ne izostaju, popiju kafu, sok, nešto pojedu. - Ukoliko mama i tata daju veći džepara...
	Titel: Četrnaestogodišnjak ukrao i slupao očev auto,
	vratio se kući i pucao sebi u glavu
	Maloletni S.J. (14) izvršio je sinoć samoubistvo očevom puškom. Kako nezvanično saznajemo, radi se o lovačkom oružju koje je bilo u legalnom posedu Z.J. (53), oca nesrećnog dečaka. Nesreća se dogodila u selu Gardinovci u titelskoj opštini, koje slovi ...
	Sindikati insistiraju na sistemskom povećanju koeficijenata
	Predstavnici četiri sindikata prosvete insistirali su u razgovoru sa resornim ministrom Srđanom Verbićem na sistemskom povećanju koeficijenata i na jednokratnoj pomoći u januaru, saopšteno je danas iz Sindikata radnika u prosveti Srbije (SRPS). "Minis...
	Navodi se i da su sindikati bili jedinstveni u stavu da je projekat platnih razreda unapred propao. "Ovako zamišljeni platni razredi (ukoliko ikada budu na snazi) ne bi ispravili nepravde u javnom sektoru, nego bi, na protiv, ozakonili postojeću dispr...
	Zilkić protiv  Zukorlića u slučaju veronauke
	Nakon što je Sandžački mešihat IZuS, na čelu sa predsednikom Mevludom Dudićem podržao ministra Srđana Verbića u ideji ukidanja veronauke u školama, oglasila se IZS kritikujući zbog te podrške muftiju Muamera Zukorlića. IZS, koja se zalaže za to da ver...
	IZS, naime, tvrdi da je upravo Zukorlić na najgrublji način godinama zloupotrebljavao veroučitelje kroz političke aktivnosti, "upokoravajući one koji su se suprostavljali njegovim zlonamerama i želji da preuzme Bošnjačko biračko tijelo, konfrontirajuć...
	Zukorlićeva je podrška ukidanju veronauke, kako navode u IZS, vođena željom da bude vrhovni zaštitnik Bošnjaka, zbog čega, tvrde, omalovažava legalnu Islamsku zajednicu Srbije, veroučitelje, hiljade učenika i njihove roditelje, a Srpskoj pravoslavnoj ...
	Islamska zajednica u Srbiji podržala je, naime, ranije ideju ministra prosvete Srđana Verbića o ukidanju veronauke u školama, jer, kako su ocenili, više ne služi cilju zbog kojeg je uvedena. (→Press Cipping)
	Zakon o platama u javnom sektoru
	Januar nam donosi i novi zakon o platama u javnom sektoru. Njime je predviđeno da će najmanja plata u javnom sektoru iznositi oko 22 hiljade, a najveća 155 hiljada dinara. On bi do kraja meseca trebalo da uđe u skupštinsku proceduru, a pokrajinska vla...
	Jankov Most: Narušena prava manjina
	Odluka o ukidanju fakultativnog učenja rumunskog jezika u školi u Jankovom Mostu je još jedan primer poništavanja stečenih prava nacionalnih zajednica, što je Ustavom Srbije zabranjeno, saopštila je juče Liga socijaldemokrata Vojvodine, ocenjujući da ...
	LSV smatra nedopustivim i sramotnim i to što je krajem 2015. godine prestao sa radom Radio Zrenjanin koji je građane ovog dela Vojvodine više od 35 godina informisao na srpskom, mađarskom, slovačkom i rumunskom jeziku. Njegovim gašenjem danas na prost...
	Raspustilište: Pitanja, odgovori i - uživanje
	Da li postoje Marsovci? Kako napraviti nakit od žice ili predmete od gline? Kako nastaju avioni, a kako pozorišne maske? Sve su to teme kojima se novosadski mališani bave ovih dana, i kako kažu uživaju u raspustu učeći, ali i družeći se sa svojim vršn...
	U okviru jedne od brojnih radionica koje se održavaju na "Raspustilištu", književnik Uroš Petrović poveo je decu u jednu od najvećih pustolovina – za razmrdavanje moždanih vijuga. Deca su rešavala zagonetke, pogađala čemu služe misteriozni predmeti, a...
	Petnica: Izabrana nova generacija polaznika
	Istraživačka stanica Petnica izabrala je nove polaznike za obrazovne programe u 2016, a više od hiljadu srednjoškolaca i srednjoškolki iz Srbije i regiona uskoro će krenuti na seminare u Petnicu. Na konkursu za učešće na obrazovnim programima u 2016. ...
	Programi u Petnici traju cele godine i odvijaju se u sezonskim ciklusima, piše u saopštenju. Svaki polaznik na nekom od 17 disciplina prirodnih, društvenih i tehničkih nauka, u ovoj obrazovnoj instituciji može godišnje da provede i po mesec dana, pren...
	Istraživačka stanica Petnica je samostalna i nezavisna instirucija koja se bavi razvojem naučne kulture, naučne pismenosti, obrazovanja i kulture, a aktivnosti najvećim delom usmerava na mlade - učenike i studente, kao i na obuku nastavnika u novim te...
	KZM Sombor: "Reaktor"
	U Omladinskom klubu u Somboru sinoć je  u 19 časova  održan prvi ovogodišnji "Reaktor" a tema je bila budućnost. Mladi su imali prilike da razgovaraju o tome kako zamišljaju sopstvenu budućnost, a kako budućnost čitavog sveta, šta su glavne pretnje ra...
	Audicija za P.A.R.T.S. Akademiju
	Poznata svetska Akademija za savremenu igru P.A.R.T.S. sa sedištem u Belgiji, održaće 27. februara audiciju u Beogradu za nastupajuću akademsku godinu 2016-2019. U ovoj instituciji tokom dvadesetogodišnjeg neprekidnog rada obrazovano je više od 400 st...
	P.A.R.T.S. je 2013. godine uvrstio i Beograd među gradove u kojima organizuje svoje audicije za predstojeću akademsku godinu, i na taj način pruža mogućnost mladim igračima da se u svojoj zemlji prijave za Konkurs ove prestižne institucije, navodi Mar...
	"Fazoni i fore" ponovo na RTV
	Kultna dečja serija Fazoni i fore ponovo se emituje na Prvom programu Radio-televizije Vojvodine. Prva od 15 polučasovnih epizoda Dečjeg programa emitovana je juče u 18 i 20. RTV je pokrenula i finansirala projekat koji omogućuje i odraslima da ponovo...
	PU  “Dragoljub Udicki” Kikinda među najboljim u zemlji
	Kvalitetan vaspitno-obrazovni rad, dobri uslovi za boravak mališana u vrtićima, kao i značajne investicije u sanaciju i rekonstrukciju objekata svrstavaju kikindsku Predškolsku ustanovu "Dragoljub Udicki" među najboljima u Vojvodini, pa i u Srbiji. Za...
	Dečaku iz Bečeja potrebna pomoć za lečenje
	Četvorogodišnjem Ivanu Filipčevu iz Bečeja, koji boluje od cerebralne paralize, potrebna je pomoć kako bi mogao da prikupi 2.500 evra za lečenje u Slovačkoj. "Ivan Filipčev i njegova braća blizanci pre četiri i po godine rođeni su prevremeno, u sedmom...
	"Terapije su mnogo pomogle detetu, naročito na planu mentalnog i verbalnog razvoja, što je veliki napredak, s obzirom na to da su lekari, zbog veoma ozbiljnog oštećenja mozga, prognozirali da će Ivan da bude 'biljka'", kazala je Kristina Demeter Filip...
	Svi koji žele da pomognu, mogu da uplate novac na dinarski račun: 160-441367-25 ili na devizni račun: 00-540-0001405.5 sa IBAN brojem RS35160005400001405530. Humanitarna SMS poruka se može poslati na 3030, sa sadržajem: 129, a cena poruke 100 je dinar...
	Javne konsultacije - Drugi Nacrt kataloga radnih mesta i zvanja
	Ministarstvo državne uprave i lokalne samouprave je, nakon sprovedenog drugog kruga javnih konsultacija na Nacrt kataloga radnih mesta i zvanja u javnom sektoru, u saradnji sa resornim ministarstvima pripremilo Drugi nacrt kataloga radnih mesta i zvan...
	Pozivamo vas da i dalje dostavljate svoje komentare, predloge i sugestije pisanim putem na adresu reformauprave@mduls.gov.rs do 25. januara 2016. godine. Molimo vas da komentare šaljete sa naznakom na koji podsistem javnog sektora se odnose komentari....
	Prosvetari traže povećanje koeficijenta
	Predstavnici reprezentativnih sindikata obrazovanja razgovarali su danas sa ministrom prosvete, nauke i tehnološkog razvoja Srđanom Verbićem o Zakonu o platama u javnom sektoru, a predloženo je povećanje koeficijenata ili cene rada u obrazovanju. "Min...
	Islamska zajednica za ukidanje veronauke u školama
	Mešihat Islamske zajednice u Srbiji saoštio je da podržava predlog ministra prosvete Srđana Verbića za ukidanje veronauke u školama, jer, kako su ocenili, više ne služi cilju zbog kojeg je uvedena, navodi agencija Tanjug. Predsednik Mešihata muftija M...
	Verbić: Šta je najbolje rešenje za veronauku?
	Ministar prosvete, nauke i tehnološkog razvoja Srđan Verbić izjavio je danas da ne izbacuje veronauku iz škole, već da želi da se diskutuje o tome šta je najbolje rešenje za đake. On je za B92 rekao da je moguće da su neki zaprepašćeni stavom ministra...
	Navodeći da su uštede potpuno sekundarna stvar u toj priči, on je istakao da je reč o tome šta je dobro za đake, odnosno, šta je najbitnije da svi oni imaju najbolje moguće obrazovanje u tom trenutku. ''Po meni bi bilo najbolje da imamo jedan predmet ...
	Objašnjava i da je to tema za javnu diskusiju i da se o tome mora razgovarati. ''Napravili smo predmete koji odvajaju đake i zbog kojih, činimi se, imamo i probleme, naručito u multietničkim sredinama. Moramo da razgovaramo o tome da li je to najbolje...
	Ministar je podsetio i da je predložio da se izučavanje veronauke i građanskog sa 12 godina smanji na četiri. ''To je nešto što bi trebalo da se uradi pre svega zato što imamo više časova u školi nego što je zakonom dozvoljeno. Ne kažzem da su samo ta...
	Božić Bata (po)delio paketiće
	Članovima Udruženja za podršku i pomoć mentalno nedovoljno razvijenim osobama, Božić Bata je podelio paketiće u njihovoj igraonici „Pinokio“. Da Božić protekne uz puno poklona pobrinula se ovdašnja organizacija Jedinstvene Srbije, koja je obezbedila 5...
	Neumorni mali izviđači OŠ “Svetozar Marković Toza”
	Odred izviđača „Miroslav Mika Antić” iz Novog Sada, sa 80 učlanjenih mališana, formiran je decembra 2014. godine kao izviđačka sekcija pri OŠ “Svetozar Marković Toza”. Sredinom februara prošle godine registrovali su se kao udruženje za mlade i sprovod...
	Poboljšani uslovi studentskog života
	Za studente sa invaliditetom uslovi života u studentskom domu se iz godine u godinu poboljšavaju. Studentkinja Ana Stanimirović zbog dosadašnjeg uspešnog školovanja, dobila je priliku da tamo i stanuje. Zadovoljna je uslovima života, ali ipak postoje ...
	Fotografijom na Fejsbuku za toleranciju i razumevanje
	UNICEF je pozvao mlade da učestvuju u takmičenju za najbolju, "NajKul" fotografiju i poruku koja promoviše pozitivnost, toleranciju, poštovanje i razumevanje na internetu i društvenim mrežama. Svaki korisnik Fejsbuka može putem aplikacije "Kako biti c...
	Odluku o pobednicima takmičenja doneće žiri nakon analize profila prvorangiranih, koji su imali najviše interakcija sa korisnicima Fejsbuka, najviše lajkova, komentara i šerova. Inače, profil učesnika mora da budu pravi, a ne kreiran samo za tu prilik...
	Besplatne udžbenike dobilo 130.000 osnovaca
	U projektu besplatni udžbenici, u kome su ravnopravno učestvovali svi učenici od prvog do osmog razreda, Ministarstvo prosvete, nauke i tehnološkog razvoja je za više od 130.000 učenika obezbedilo besplatne udžbenike. U ovoj škilskoj godini podeljeno ...
	Konkurs za mlade autore "Ja, danas u Srbiji"
	Narodno pozorište "Toša Jovanović" iz Zrenjanina i Kreativni centar "Cekom" raspisali su konkurs za originalni dramski tekst "Ja, danas u Srbiji", namenjen mladima od 15 do 25 godina. Poziv je otvoren do 22. januara. Pravo učešća imaju autori i autork...
	Zainteresovani svoje radove mogu poslati u elektronskoj formi na mejl jadanasusrbiji@gmail.com ili poštom na adresu: Narodno pozorište "Toša Jovanović", Trg slobode 7, 23000 Zrenjanin, sa naznakom "Za konkurs". U prijavi je potrebno navesti ime i prez...
	Žiri u sastavu Ivana Kukolj Solarov, diplomirana pozorišna i radijska producentkinja i direktorica Narodnog pozorišta "Toša Jovanović", Vladimir Arsenić, književni kritičar i urednik časopisa "Ulaznica" i Dušan Kalejski, dramski pedagog iz grupe "Kora...
	Konkurs za nacionalna stipendije "Za žene u nauci"
	Ministarstva prosvete, nauke i tehnološkog razvoja, Nacionalne komisije za saradnju sa UNESCO-m i kompanije L'Oréal Balkan i ove godine imaju otvoren konkurs za dodelu nacionalnih stipendija "Za žene u nauci". Prijave su otvorene do 1. marta 2016. god...
	Detaljnije informacije o uslovima Konkursa, potrebnoj dokumentaciji i proceduri prijave mogu se pronaći na stranici www.zeneunauci.co.rs. Prijave se podnose elektronskim putem na mejl unescoserbia@mfa.rs  ili poštom na adresu Sekretarijat Nacionalne K...
	Subotica: "MS Word" u Američkom kutku
	Američki kutak u Subotuci u petak 8. januara, sa početkom u 17 časova, organizovao je prvi čas obuke u korišćenju MS Office-a, a polaznici su upoznati sa programima Word, Excell i Power Point-a. Polaznici koji poseduju lap-top računar mogli su ga done...
	Zainteresovani za učešće na predavanjima mogu se prijaviti putem mejla subotica@americancorners.rs  ili amcornersu@gmail.com, kao i telefonom na broj 024 673 580.

